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معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور: 

فیلترینگ در درازمدت هیچ نتیجه و فایده ای ندارد
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رئیس قوه قضائیه:
حل مشکلات اقتصادی به بیرون 

از کشور گره نخورد
 غلامحسین محســنی اژه ای، رئیس قوه قضائیه 
تکیه بر ظرفیت ها و اســتعدادهای داخلی را از 
جملــه الزامات تقویت بنیه اقتصادی کشــور و 
جهش تولید دانست و گفت: گره زدن مشکلات 

اقتصادی به بیرون و نگاه و توجه به اینکه ...

رئیس جمهور:
توزیع یارانه ها به شکل فعلی 

یک نوع بی عدالتی است
مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور در دیدار 
جمعی از اقتصاددانان بــا بیان اینکه در حال 
تلاش هســتیم تا با ترمیم سرمایه اجتماعی و 
رفع ناترازی هــا در داخل و کاهش تنش ها در 

عرصه بین المللی در راستای بهبود... 22

هوشیاری در فضای مجازی 

اســتفاده از فضاهای مجازی مانند اینستاگرام که زمانی 
یک بستر برای بارگذاری اطلاعات چهره های معروف بود 
طبق آمارهای منتشرشــده، اکنون در کشور ما تبدیل به 
ســکوی تبلیغ محصول تبدیل شده است. استفاده از این 
فضا به دلیل طیف گسترده افراد و کثرت زمانی که برای 
بــودن در فضای مجازی صرف می کنند به خوبی نشــان 
می دهد تهدیدهایی از جمله افسردگی، کاهش تعاملات 
اجتماعی و فعالیت های فیزیکی و بعضاً مقایســه خود با 
دیگران به محتواهای منتشر شــده در کمین نسل های 
مختلف باشد. زیست روزمره ما با تأثیر از فضای دیجیتال 
و تغییرات آن با شــتاب زیادی در حال تحول اســت و 
همین مورد باعث می شــود تا هر لحظه خود را در نقطه 
تازه ای پیدا کنیم. در آمارهای منتشرشده از سوی پایگاه 
»یکتانــت« که به صــورت تخصصی مشــغول تبلیغات 
آنلاین در ایران اســت اطلاعــات جالب توجهی از جمله 
مطالعــه بر رفتار مصرف کننــدگان ایرانی در اینترنت به 
دست آمده اســت؛ از قبیل، میانگین استفاده از اینترنت 
در میان کاربران بدون در نظر گرفتن ســن و جنسیت، 
نســبت کاربرانی که شبکه های اجتماعی خود را پیش از 
خواب چک می کنند، نســبت افرادی که پیش از خرید 
حضوری یا آنلاین در اینترنت تحقیق می کنند میانگین 
استفاده از اینترنت در میان کاربران بدون در نظر گرفتن 
سن و جنسیت آنها، چهار ساعت در روز است. بیشترین 
بازه زمانی اســتفاده از اینترنت در تمامی گروه های سنی 
بین 2 تا ٣ســاعت در روز اســت که در این بازه زمانی 
کاربران نســل X پرمصرف ترین هســتند. نســل Z با 
اختلاف نسبت به دو نسل دیگر در بازه های ٣ تا ٤ ساعت 
یا ٤ تا ٦ ســاعت از روز بیشــترین استفاده را از اینترنت 
می کنند. نسل Z با اختلاف، بیشتر از نسل های بزرگ تر 
از خودش برای بازی کردن از اینترنت استفاده می کند و 
پس از بازی، پرتکرارترین دلایل اســتفاده از اینترنت در 
این نســل برای گوش دادن به موســیقی، تماشای فیلم 
و سریال و وقت گذرانی است. اســتفاده از اینترنت برای 
خدمات بانکی و دنبال کردن اخبار در میان کاربران نسل 
X رایج تر است. اما برای کاهش این تهدیدات، لازم است 
والدین و مربیان در مورد اســتفاده ایمن از شــبکه های 
اجتماعی آموزش دهند و نظارت مناسبی بر فعالیت های 

برخط کودکان و نسل z داشته باشند.

سخنگوی وزارت امور خارجه: 
عملکرد واشنگتن مهم است، نه 

انتخابات آمریکا
اسماعیل بقائی، سخنگوی وزارت امور خارجه 
گفت: طی ٤ ســال گذشته سیاست خصمانه 
آمریکا علیه ایران تداوم داشت و دولت آمریکا 
به وعده ها و ادعا های زمان انتخابات در رابطه 

با مذاکرات برجام و مباحث دیگر عمل ... 2
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فرهنگ به یاری 
ایمنی می آید

تحت پوشــش قــرار دادن جامعه برای پیشــگیری از 
آتش نشانی  ایستگاه های  کارکرده های  تبدیل  حوادث، 
به فضاهایی برای کارکردهای آموزشی و ایمنی، مجهز 
شدن انبارهای آتش نشانی به تجهیزات به روز از جمله 
موارد مطرح شــده در نشســت خبری رئیس سازمان 

آتش نشــانی و خدمات ایمنی شــهرداری شیراز بود.  
هادی عیدی پور، رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری شیراز از اجرای دومین پویش بزرگ 
»زمستان را به شادی بگذرانیم« در سطح شهر شیراز 

صفحه٣خبر داد و گفت: در سال گذشته در...

سخنگوی دولت: 

متعهد به اتمام 
طرح نهضت ملی 

مسکن هستیم
صفحه 5

 در علت یابی بحران های اجتماعی به 
تفاهم نرسیده ایم

ایسنا- علی ربیعی، دســتیار اجتماعی رئیس جمهوری 
در نشســت تخصصی »اطلاع رســانی در بحران« که به 
مناسبت ســالگرد وقوع زلزله کرمانشاه از سوی شورای 
اطلاع رســانی دولت برگزار شد، با اشاره به اینکه تاکنون 
توجه کافی به مباحث مدیریت بحران نشده است، گفت: 
ایران جز ۱۰ کشور بلاخیز است. بیش از ۹۰ درصد انواع 
بحران ها را در ایران داریم. در حال حاضر پیشــرفت های 
زیادی در زمینــه مدیریت بحران هــای طبیعی صورت 
گرفته است و امیدواریم این پیشرفت ها به ما در مدیریت 

بحران ها کمک کند.
دســتیار اجتماعی رئیس جمهوری افــزود:  تاثیر بحران 
بــر حیات اجتماعــی آینده افراد، اما کمتــر مورد توجه 
و بررســی قرار گرفته اســت و از این رو برگزاری چنین 
نشســت هایی از اهمیــت زیــادی برخوردار اســت. در 
بحران هــا، ارتباطات هــم از اهمیت زیــادی برخوردار 
 اســت و البته منظــور از ارتباطات، موضوعــی فراتر از

رسانه هاست.
وی ادامه داد: در علت یابی بحران های اجتماعی به تفاهم 
نرسیدیم. یکی از بحران های کشور فقدان فهم در جریان 
بحران های اجتماعی است و خود تصمیم  در مسئله های 

اجتماعی بحران ایجاد می کند.

معاون اول رئیس جمهور:
 آمریکا پشتیبان اصلی اقدامات 

اسرائیل است

ایسنا- معاون اول رئیس جمهور گفت: جنایت امروز در 
فلسطین نتیجه احساس بی کیفری جنایتکاران و حمایت 

آمریکا از رژیم صهیونیستی است.
محمدرضا عارف در دومین نشســت اضطراری ســازمان 
همکاری اســلامی و اتحادیه عرب در ریاض، اظهار کرد: 
بی عملی موجب جری تر شــدن جنایتکار می شود. همه 
مســئولیت داریم در برابر اشغالگری در فلسطین سکوت 

نکنیم.
وی ادامه داد: جنایت امروز در فلســطین نتیجه احساس 
بی کیفــری جنایتــکاران و حمایــت آمریــکا از رژیــم 
صهیونیستی است. جنایات این رژیم در فلسطین و لبنان 

همه با حمایت آمریکا  در حال آنجام است.
عارف ادامه داد: آمریکا پشتیبان اصلی رژیم صهیونیستی 
اســت. ســران این رژیم بقای خود را در جنگ و آشوب 
در منطقــه تعریف کرده اند. جنایت این رژیم تروریســم 
سازمان یافته است. ســازوکارهای سازمان ملل به دلیل 
حمایــت آمریکا ناتوان در پایان دادن به نسل کشــی در 
فلسطین است و مسئولیت ما چند برابر شده است. رژیم 
صهیونیستی منشور ســازمان ملل را پاره کرده و حقوق 
بین الملــل را به ســخره می گیرد. اقــدام جمعی ما باید 
موجب توقف جنایات رژیم صهیونیستی، جبران خسارات 

به مردم فلسطین و لبنان باشد.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به ضرورت آتش بس در 
فلســطین و لبنان، گفت: باید جنایات رژیم صهیونیستی 
محکوم و موضعی واحد در برابر جنایتکاران گرفته شود. 

راهکار ایران برگزاری همه پرسی در فلسطین است.

ایسنا- ولی عهد عربســتان بار دیگر مخالفت این کشور را با کشتار 
مردم غزه و حملات علیه لبنان به دســت رژیم صهیونیستی اعلام و 
رئیس جمهور سوریه بر لروم تغییر ابزراهای مقابله با این رژیم تأکید 
کرد. محمد بن ســلمان، ولیعهد عربســتان در نشســت سران عربی 
اســلامی در ریاض گفت: ما مجدداً مخالفت قاطع خود را با کشــتار 
جمعی مردم غزه توســط اســرائیل اعلام می کنیم. اصرار اسرائیل بر 
تجاوزات خود علیه مردم فلسطین تلاش های صلح را ناکام می گذارد.
طبــق گزارش الجزیره، وی گفت: ما بر اهمیــت ادامه تلاش ها برای 
تشکیل کشــور فلسطین در مرزهای ۱۹٦۷ تأکید می کنیم. ولی عهد 
عربســتان گفت: مــا خواهان پایان اشــغالگری اســرائیل در اراضی 
فلسطین هســتیم. محمد بن ســلمان همچنین تأکید کرد: ما منع 
فعالیت آژانس امدادرســانی به آوارگان فلســطینی )آنروا( در اراضی 
فلســطین و کارشــکنی در فعالیت نهادهای بشردوستانه را محکوم 
می کنیم. ولیعهد عربستان گفت: ما با تهدید امنیت لبنان و کوچاندن 

شهروندان آن مخالف هستیم. ما با نقض حاکمیت لبنان مخالفیم.
وی همچنین مخالفت این کشــور را با تجاوزات رژیم صهیونیســتی 
علیه ایران اعلام کرد. بن ســلمان همچنین بر لزوم وادار کردن رژیم 
صهیونیســتی به احترام به حاکمیت ایران و عدم حمله به خاک آن 

تاکید کرد.
تجاوزات اسرائیل با حمایت آمریکا ادامه دارد

»محمود عباس« رئیس تشــکیلات خودگردان فلسطین نیز در این 
نشست گفت: جامعه بین المللی در توقف جنگ اسرائیل علیه نوار غزه 
شکســت خورده است. تجاوزات اسرائیل با حمایت آمریکا ادامه دارد. 
وظیفه عربی و اســلامی این اســت که بالاترین درجه همبستگی را 
داشته باشیم. عباس تأکید کرد: ما از شورای امنیت و مجمع عمومی 
سازمان ملل می خواهیم عضویت اسرائیل در سازمان ملل را به حالت 
تعلیــق دربیاورد. باید قطعنامه شــورای امنیــت درباره توقف جنگ 

اسرائیل و رساندن کمک ها به غزه و عقب نشینی اسرائیل اجرا شود.
محمــود عباس همچنین بــر لزوم حفظ وضعیــت تاریخی و قانونی 

شــهر قدس اشــغالی تأکید کرد. وی گفت: کشــورها باید در روابط 
خود با اســرائیل به دلیل نقــض قوانین بین المللــی بازنگری کنند. 
باید از عضویت کامل فلســطین در سازمان ملل حمایت به عمل آید. 
باید با طرح های اســرائیل برای جدا کردن غــزه از قدس مخالفت و 

شهرک سازی را متوقف کرد.
کابینه نتانیاهو برای تشدید تنش نظامی با ایران تلاش می کند

»رجــب طیب اردوغــان« رئیس جمهور ترکیه تأکید کرد: کنســت 
)پارلمان رژیم صهیونیســتی( از طریق ممنوع الفعالیت کردن آژانس 
آنروا برای لغو راهکار تشکیل 2 دولتی تلاش می کند. اردوغان تأکید 
کرد: کابینه بنیامین نتانیاهو برای تشدید تنش نظامی با ایران تلاش 
می کنــد و به حملات علیه لبنان نیــز ادامه می دهد. وی گفت: مهم 
اســت که به تلاش هایمان برای اتخاذ اقدامات علیه عاملان کشــتار 

جمعی در فلسطین ادامه بدهیم.
اردوغان گفت: ممنوعیت تســلیحاتی اســرائیل و ممانعت از تجارت 
با آن بســیار مهم اســت. باید مادامی که اســرائیل به حملات علیه 
غــزه و لبنان ادامه می دهد، آن را از نظــر بین المللی منزوی کرد. ما 
محدودیت های تجاری جدیدی علیه اسرائیل را اعمال کرده ایم و اگر 

به تجاوزاتش پایان ندهد، محدودیت های بیشتری را اجرا می کنیم.

رئیس جمهور ترکیه گفت: باید کشــورهای بیشــتری را تشویق کرد 
تا کشــور فلســطین را به رســمیت بشناســند. ما امیدواریم نتایج 
نشست های امروز بارقه امیدی برای ملت های فلسطین و لبنان باشد.

آنچه در غزه رخ می دهد نسل کشی فلسطینی هاست
»صبــاح خالد الصباح« ولی عهد کویت گفت آنچه در غزه رخ می دهد 
نسل کشــی و هدف گیــری هدفمند زندگی فلسطینی هاســت. این 
نسل کشی از سوی رژیم صهیونیستی می طلبد که تلاش ها برای مقابله 
با آن یکپارچه شــود و یک اقــدام بین المللی برای پایان دادن به این 
نقض ها صورت گیرد. ولی عهد کویت با اشاره به جنایات رژیم اشغالگر 
در فلســطین گفت این رژیم به دنبال تغییر وضعیت قدس است. وی 
تأکید کرد جامعه جهانی باید با دولت لبنان همبستگی داشته باشد و 
آن را قادر سازد مجددا کنترل مؤسسات و نهادها را در اختیار بگیرد 
و از سرزمین و ملت خود حفاظت کند.  ولی عهد کویت با بیان اینکه 
کشــورش از تلاش های میانجیگران آتش بس در نــوار غزه؛ آمریکا، 
مصر و قطر حمایت می کند، تصریح کرد اقدامات رژیم صهیونیســتی 
علیه آژانس امداد و کار ســازمان ملل برای آوارگان فلسطینی)آنروا( 
مردود اســت. نابودی آنروا به معنای نابودی مســاله فلسطین و منع 
حق بازگشــت اســت. وی با بیان اینکه نباید با رژیم صهیونیســتی 
طوری برخورد شود که فراتر از قوانین بین المللی است، گفت شورای 
امنیت باید تا تحقق راهکار تشکیل دو دولت، به مسؤولیت خود عمل 
 کند. با ادامه جنگ در غــزه و لبنان، جامعه جهانی در بوته آزمایش 

قرار دارد.
کشور فلسطین در قلب خاورمیانه است

»احمــد ابوالغیط« دبیــرکل اتحادیه عرب نیز در این نشســت گفت: 
خاورمیانه ای که ما خواهان آن هســتیم کشــور فلسطین در مرزهای 
۱۹٦۷ باید در قلب آن باشد. وی گفت: باید آتش بس در نوار غزه برقرار 
شــده و برای اجرای راهکار 2 دولتی تلاش کرد. ابوالغیط همچنین بر 
لزوم توقف جنگ در لبنان و اجرای قطعنامه ۱۷۰۱ شــورای امنیت و 

تضمین امنیت در 2 طرف مرزها تأکید کرد.

»بن سلمان« در نشست عربی-اسلامی در ریاض:

 حمله اسرائیل به ایران محکوم است
اولین سفر استانی رئیس جمهور از 
سیستان و بلوچستان آغاز می شود

تسنیم- فداحســین مالکی، عضو کمیسیون امنیت ملی 
و نماینده زاهدان در مجلس شــورای اســلامی از ســفر 

رئیس جمهور به سیستان و بلوچستان خبر داد.
وی در همین رابطه خاطرنشــان کرد: بــا توجه به اینکه 
این ســفر اولین سفر اســتانی آقای پزشــکیان در قامت 
رئیس جمهور خواهد بود،  جمع بندی ها و برنامه ریزی های 

لازم برای این سفر هم اکنون در حال انجام است. 
نماینــده زاهــدان در مجلــس عنــوان کرد: بر اســاس 
برنامه ریزی های صورت گرفته این سفر در  چند روز آینده  

انجام می شود.

حذف دلار و سوئیفت از مبادلات
 ایران و روسیه

صدا وســیما- رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به اتصال 
شــبکه شتاب ایران به کارت میر روســیه گفت: با روسیه 

پیمان پولی داریم و با دلار کار نمی کنیم.
محمدرضا فرزین گفت: قبلًا سپام جایگزین سوئیفت شده 
است اکنون ما با روســیه از طریق سوئیفت کار نمی کنیم 
اقدامــی که اکنون در حال انجام هســتیم اتصال شــبکه 
پرداخت کارتی ایران به شبکه پرداخت کارتی روسیه است 
یعنی کارت شــتاب خودمان را بــه کارت میر آنها متصل 

می کنیم.
فرزین تأکید کرد: برای کشــور های دیگر هم در این زمینه 
برنامه داریم. به ســبب این کــه پیمان پولی داریم عملًا با 

دلار کار نمی کنیم.
رئیس کل بانــک مرکزی همچنین دربــاره اظهارات اخیر 
پوتیــن مبنی بــر اینکه قصد حذف دلار را نــدارد آیا این 
موضوع کارکرد پیمان هــای بین المللی از جمله بریکس را 
به خطر نمی اندازد، تأکید کرد: با روسیه پیمان پولی داریم 
و با دلار کار نمی کنیم. وی گفت: کارت شــتاب خود را به 
کارت میر روسیه متصل کردیم و دیگر با روسیه با سوئیفت 

کار نمی کنیم.

مجلس  اقتصــادی  کمیســیون  عضو  فارس- 
شــورای اســلامی درباره »معایب حضور اتباع 
غیرمجاز در کشور« گفت: حضور اتباع غیرمجاز، 
هزینه هــای اقتصادی گزافی بــه ایران تحمیل 
کرده اســت. فتح ا... توســلی عضو کمیســیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی ضمن اشاره به 
»معایب حضور اتباع غیرمجاز در کشور«، گفت: 
همه کشورها در بحث پذیرش اتباع چند موضوع 
را مدنظر قرار می دهند. یکی این که حضور اتباع 
خارجی چه کمکی به اقتصاد، دانش، فرهنگ و 
تأمین امنیت آن کشور می کند. در واقع موضوع 
اتباع در همه کشورها امنیتی، سیاسی، فرهنگی، 
هویتی و اجتماعی است. وی افزود: در کشور ما 
به دلیل شــرایط خاصی که وجــود دارد اتباعی 
که طی ســالیان گذشــته آمدند ماندگار شدند. 
یــک زمانی جنگ ایران و عــراق بود تعدادی از 

اتباع عراقی به دلیل شــرایطی کــه آنجا وجود 
داشت و فشارهایی که رژیم صدام برای شیعیان 
خصوصــاً ایجاد می کــرد تعــدادی از آن ها به 
ایران آمدند. عضو کمیســیون اقتصادی مجلس 
شورای اســلامی عنوان کرد: تعداد قابل توجهی 
از اتباع از همسایگان شرقی ما هستند که این ها 
غالبــاً به دلیل بحران هایی که برای کشورشــان 
پیش آمد کشور همســایه خود یعنی ایران که 
شرایط مناســب تری را داشــت را برای فرار از 
بحران ها انتخــاب کردند. آن ها غالبــاً به ایران 
آمدند، اما برنگشــتند و رســوب کردند. تعداد 
قابل توجهی از آن ها به کشورشــان برنگشــتند. 
توســلی با بیان این که اتباع فرصت های شغلی 
را از آن خــود می کننــد، گفــت: اتباعی که در 
ایــران ماندند و رســوب کردنــد در بخش های 
مختلف کشــور حضور دارند. آن ها فرصت هایی 

را اشــغال می کنند. بــرای گذراندن زندگی نیاز 
به کار دارند. آن فرصت شــغلی می تواند نصیب 
یک ایرانی شــود، اما آن ها، آن شــغل را کسب 
می کنند. در واقع جــای یک ایرانی را می گیرد. 
یک فرصت شــغلی از یک ایرانی گرفته می شود 
و این یک آســیب اســت. وی ادامه داد: مسئله 
بعدی اتباع نیاز به امکانات تحصیلی اســت. در 
مدرسه باید برای آن ها صندلی و میز تهیه کنیم 
و معلمی باشــد که به آن ها درس دهد. با توجه 
بــه کمبودهایی که امــروزه در آموزش وپرورش 
داریم این موضوع مشــکلات را دوچندان کرده 
است. توســلی گفت: مسئله تأمین غذا، سوخت 
و آب بــرای اتباع هزینه های گزافــی را در پی 
دارد. وقتی رقم اتباع به چند میلیون می رســد 
 هزینه هــا میلیــاردی و هزار میلیــاردی و چند 

صد میلیاردی می شود.

اتباع غیرمجاز هزینه های اقتصادی گزافی به ایران تحمیل کرده اند

صفحه3

سفرهای بی بازگشت
77۶نفر در فارس بر اثر تصادف جان باختند
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صداوسیما- اســماعیل بقائــی، سخنگوی وزارت 
امور خارجه گفت: طی ۴ ســال گذشــته سیاست 
خصمانــه آمریکا علیه ایران تداوم داشــت و دولت 
آمریکا به وعده ها و ادعا های زمان انتخابات در رابطه 

با مذاکرات برجام و مباحث دیگر عمل نکرد.
 بقائی گفت: الگوی رؤی دهی مردم آمریکا موضوعی 
اســت که جای تأمل و بررسی دارد و البته مرتبط با 
خود آمریکا اســت ولی آنچه مهم است و با منطقه 
ما مرتبط اســت، عملکرد آمریکا در رابطه با منطقه 

و ایران است. 
واقعیت این اســت که طی ۴ســال گذشته سیاست 
خصمانــه آمریکا علیه ایران تداوم داشــت و دولت 
آمریکا موفق نشد به وعده ها و ادعا هایی که در زمان 
انتخابــات گفته بود در رابطه بــا مذاکرات برجام و 
مباحث دیگر جامه عمل بپوشاند. مهمتر از انتخابات 
آمریکا عملکرد این کشــور در خصــوص منطقه و 
جنایات رژیم صهیونیستی در غزه و لبنان و سیاست 

آن در ارتباط با ایران است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه تصریــح کرد: همه 
می دانیم که دلیل اصلی تداوم و گســترش جنایات 
رژیــم صهیونیســتی حمایت آمریــکا از این رژیم، 
ارسال تســلیحات و ممانعت از هرگونه صدور بیانیه 
 قطعنامه ای علیه این رژیم در مجامع بین المللی است.

وی ادامــه داد: مهم این اســت کــه منطقه و همه 
کشــور های جهــان رفتار های دولت قبــل و جدید 

آمریــکا را رصــد می کنند و انتظــار جامعه جهانی 
این اســت که از ادامه نسل کشــی و جنایات رژیم 

صهیونیستی جلوگیری شود.
وی افــزود: با قطعیت می گویم کــه موضوع نوری، 
شــهروند ایرانی در عراق با مقامات عراقی همیشــه 
در دستورکار ما قرار دارد و به صورت جدی پیگیری 
می شود.ســخنگوی وزارت امور خارجــه بیان کرد: 
موضوع ســاماندهی اتباع خارجی اعــم از مهاجر و 
آواره در حیطه وظایف وزارت کشور است و اقدامات 
لازم را در دســتور کار قرار دارند. اینکه ما اطمینان 
حاصل کنیم ورود اتباع خارجــی به صورت قانونی 

انجام می شود مهم است.
بقائــی تصریح کــرد: شــیبانی، نماینــده وزیر در 
منطقــه غرب آســیا هســتند و به صــورت خاص 
باتوجــه به شــرایط جدیــدی که در لبنــان ایجاد 
 شــده و با توجه به جراحت ســفیرمان در بیروت به 
این کشور اعزام شــد و در ادامه هم از خدمات وی 

استفاده خواهد شد.
وی گفت: درخصوص عــراق هم باید گفت از همان 
ابتدا مشخص شــد که رژیم صهیونیستی از فضای 
در اختیار آمریکا از آسمان عراق سواستفاده کرده و 
ایــن نقض حاکمیت ملی آنها بود و طرف عراقی نیز 
صراحتاً گفت که اعتراضی را نزد ســازمان ملل ثبت 
خواهد کرد، البته متن اعتراض آنها را ندیدیم ولی بر 
اساس آنچه گفته شد قرار بر انجام این مسئله است. 
این اقدام نوعی سواستفاده مشترک از سوی آمریکا 

و رژیم صهیونیستی بوده است.
و  حرفه ای  مستقل،  رفتار  برای  اميدواری  ابراز   

غيرسياسی آژانس
بقائی افزود: سفر گروسی در ادامه تعاملات و روابط 
ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی اســت و ما به 
عنوان یک کشــور عضو ان پی تــی و آژانس و که 
دارای برنامه صلح آمیز هسته ای فعال است مراودات 
خوبی با آژانس داریم و می تواند این ســفر به بهبود 

تعاملات و همکاری های دو طرف کمک کند.
وی تصریح کرد: این ســفر در بستر مشخصی انجام 

می شــود و در عین حال به عنــوان یکی از اعضای 
پایبند بــه تعهداتمان در آژانس تعهدات خودمان را 
جدی میگیریم و امیدواریم رفتار مســتقل، حرفه ای 
و غیر سیاســی آژانس نیز به رونــد روابط دو طرف 

کمک می کند.
ســخنگوی دستگاه دیپلماســی افزود: عراقچی هم 
اخیراً اعلام کردند که مردود دانستن سلاح هسته ای 
به عنوان یک سیاســت دفاعی در ایــران و هم در 
 قالــب فتوای صادر شــده امری روشــن و موضعی 

مشخص است.
 خواست جامعه جهانی؛ توقف نسل کشی در غزه

ســخنگوی وزارت امــور خارجــه بیان کــرد: این 
خواســت جامعه جهانی اســت که نسل کشــی در 
غزه متوقف شــود و امیدواریم که به خواست مردم 
منطقــه و جهــان، به حق مــردم فلســطین برای 
حیــات و به احتــرام قوانین و مقــررات بین المللی 
در مقابله با جنایات جنگی بــه این موضوع احترام 
 بگذارند و از تداوم نسل کشــی رژیم صهیونیســتی 

جلوگیری کنند.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: موضع ما 
در ارتباط با موضوع هسته ای همان است که همواره 
گفتیم؛ برنامه ما صلح آمیز اســت و سندی مشخص 
به عنوان برجام داریم و هرچند در بخش هایی از این 
ســند ممکن است تاریخ آن گدشــته باشد که لازم 
است برخی بروزرسانی ها آنجام شود که متاسفانه به 

دلیل برخی تحولات متوقف شد.
 سيســتم قضائی آمریکا گرفتار کليشــه های 

جانبدارانه است
بقائی درخصوص اتهامات واهی مقامات آمریکا علیه 
ایران افزود: از لحاظ زمــان و هم از نظر محتوا این 
ادعا کاملا مشــکوک اســت و مین گذاری در مسیر 
پیچیــده روابط ایران و آمریکا اســت، ادعای مطرح 

شده کاملًا بی اساس و واهی است. 
این مســئله نشان می دهد سیســتم قضائی آمریکا 
گرفتار برخی کلیشــه های جانبدارانه است و عادت 

به طرح اتهاماتی علیه ایران دارد.

ایرنا-غلامحسین محسنی اژه ای، رئیس قوه قضائیه 
تکیــه بر ظرفیت هــا و اســتعدادهای داخلی را از 
جمله الزامات تقویت بنیه اقتصادی کشور و جهش 
تولید دانست و گفت: گره زدن مشکلات اقتصادی 
به بیــرون و نگاه و توجه به اینکه »چه کســی در 
انتخابات فلان کشــور پیروز می شــود و چه کسی 
می آیــد و چه کســی می رود« جز اتــلاف وقت و 

عقب ماندگی عایدی دیگری ندارد.
اژه ای در نشست شــورای عالی قوه قضائیه، تصریح 
کرد: تکیه بر ظرفیت ها و اســتعدادهای داخلی از 
دیگر الزامات تقویت بنیه اقتصادی کشور و جهش 
تولید است؛ گره زدن مشکلات اقتصادی به بیرون 
و نــگاه و توجه به اینکه »چه کســی در انتخابات 
فلان کشــور پیروز می شــود و چه کسی می آید و 
چه کســی می رود« جز اتلاف وقت و عقب ماندگی، 

عایدی برای ما ندارد.
 ایــن گــزاره ای اســت که تجربــه مــا، آن را به 
اثبات رســانده اســت؛ برخی آمدند و خواســتند 
بــا نگاه بــه بیــرون و ایجــاد برخــی ارتباطات، 
مشــکلات را حــل کننــد؛ اما مشــکلات حل که 
نشــد، بدتر نیــز شــد. بنابراین ضــرورت نگاه به 
درون و بهره گیــری از ظرفیت هــای داخلــی یک 
اصل اساســی اســت و ما که تأکیــد می کنیم »بر 
مــردم تکیه داریم«، باید در راســتای تقویت بنیه 
اقتصادی کشــور و جهــش تولیــد، ظرفیت های 

 بالقــوه مردمی و داخلــی را به فعلیت برســانیم.
 رئیس قوه قضائیه به مقوله  مهم »امنیت روانی جامعه«
پرداخــت و گفت: امنیت روانــی جامعه نیز همان 
ارزش و اهمیــت امنیت فیزیکــی را دارد؛ در دهه 
نخســت پیروزی انقلاب، دشــمن و ایادی او، قبل 
از تــرور فیزیکی افراد به ترور شــخصیتی مبادرت 
داشــتند و در جامعه به لحاظ روانی، التهاب ایجاد 
می کردنــد؛ امروز نیز دشــمن بــر روی برهم زدن 
امنیت روانی جامعه و ایجاد حواشــی و مشــغول 
کــردن افراد به یکدیگر و غفلــت از مباحث اصلی، 
سرمایه گذاری کرده است.محسنی اژه ای گفت: برای 
خنثی ســازی توطئه دشمن نیاز به هوشیاری همه 
کارگزارن نظام و آحاد مردم اســت؛ برخی افراد از 
روی غفلت در زمین دشمن بازی می کنند و حتی 
گاهــی به زعم خود، قصد خیر دارند اما در اصل در 
نقشه دشــمن بازی می کنند و موجبات برهم زدن 

امنیت روانی مردم را فرام می آورند.
 غفلت از مسائل اصلی کشــور و پرداختن به 

حواشی  دستورکار دشمن است
قاضی القضات تصریح کرد: باید همه هوشیار باشیم؛ 
غفلت از مسائل اصلی کشور و پرداختن به حواشی، 
خواســت و دســتورکار دشمن اســت. گاهی یک 
موضوع که دغدغه مردم هم نیست به موضوع اصلی 
بدل می شــود و در باب آن، نشســت ها و جلسات 
برگزار می شود اما از مسئله اصلی کشور که اقتصاد 

است غفلت می شود؛ از اینرو همه ما کارگزاران باید 
هوشیار باشیم.

رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: برخی از روی غفلت 
و یا اشــتباه گرفتن مصادیق، در مسیری می افتند 
که موجب برهم زدن امنیت روانی جامعه می شود؛ 
این افراد را باید در مراتب نخســت با تذکر، تبیین، 
هشــدار و انذار؛ آگاه و متنبّه کــرد و چنانچه این 
قبیــل اقدامات ثمربخش نبودنــد، در نهایت دقت 
 و ســرعت، نســبت به آنهــا برخوردهــای قضائی 

را انجام داد.
محســنی اژه ای تأکید کرد: البته برخی نیز عامدانه 
عملی مرتکب می شوند و یا حرفی می زنند تا امنیت 
روانی مردم و جامعه را مخدوش کنند؛ در قبال این 
افراد نیز قطعــاً برخورد مقتضی و قاطعانه قانونی و 

قضائی اعمال خواهد شد.

ابراهیم رضایی، ســخنگوی کمیســیون  ایرنا- 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای 
اســلامی گفت: طبق گفته فرمانده نیروی پدافند 
هوایــی ارتــش، هــدف رژیــم صهیونیســتی در 
حملــه اخیر تضعیف یــا از کار انداختــن پدافند 
 هوایــی ایران بــود که بــه اهداف خود نرســید.

ابراهیم رضایی گفت: اعضای کمیســیون با علیرضا 
صباحی فرد فرمانده نیــروی پدافند هوایی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران و دیگر مسئولان این نیرو 

در محل ستاد پدافند هوایی ارتش دیدار کردند.

وی افزود: امیرصباحی فرد گزارشی از حوزه پدافند 
هوایی کشــور در ســالیان اخیر به ویژه با توجه به 
حملــه اخیر رژیم صهیونیســتی ارائه داد و به این 
موضــوع تأکید کرد که باید قوی تر شــویم و رهبر 
معظم انقلاب هم اولویت کشــور در حوزه دفاعی را 
در پدافند هوایی اعلام کردند.سخنگوی کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس یادآور شد: 
طبق گفته امیرصباحی فرد، پدافند هوایی کشــور 
در سالیان اخیر پیشرفت های زیادی داشته و اکثر 
تجهیزات این نیرو بومی است و جمهوری اسلامی 

قدرت اول پدافند هوایی منطقه است.رضایی اضافه 
کرد: براســاس توضیحات فرمانــده نیروی پدافند 
هوایی، اقدامات این نیــرو در دفاع از حریم هوایی 
کشور در قالب شبکه یکپارچه پدافند هوایی انجام 
می شود و مأموریت هوایی، دفاع از آسمان کشور در 

برابر هرگونه تهدید است.
 این نماینده مجلس گفت: طبق گفته امیرصباحی فرد
به دلیــل قدرت پدافند هوایی جمهوری اســلامی 
ایران، هیچ هواپیمایی در حمله رژیم صهیونیستی 

وارد فضای کشور نشد. 

سخنگویوزارتامورخارجه:

عملکرد واشنگتن مهم است، نه انتخابات آمریکا
رئیسقوهقضائیه:

حل مشکلات اقتصادی به بیرون از کشور گره نخورد

فرماندهنیرویپدافندهواییارتش:

رژیم صهیونیستی به اهداف خود 
برای تضعیف پدافند هوایی کشور نرسید
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رئیسجمهور:

توزیع یارانه ها به شکل فعلی یک نوع بی عدالتی است
مهر-مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در دیدار 
جمعــی از اقتصاددانان با بیــان اینکه در حال 
تلاش هســتیم تا با ترمیم ســرمایه اجتماعی و 
رفــع ناترازی ها در داخــل و کاهش تنش ها در 
عرصــه بین المللی در راســتای بهبود وضعیت 
اقتصادی کشور و معیشت مردم قدم های مؤثری 
برداریم، تصریح کرد: این جلسه را تشکیل دادیم 
تا ارزیابی شما از وضعیت و پیشنهادات تان برای 

رفع مشکلات را مورد بررسی قرار دهیم.
پزشــکیان افزود: در مدت ســپری شده از آغاز 
به کار دولت چهاردهم، دیپلماســی را در سطح 
گسترده ای از منطقه تا دیگر نقاط جهان به کار 
گرفته ایم و بنــده و وزیر امور خارجه دیدارها و 
نشست های پرشماری داشته ایم که آثار آن نیز 

قابل مشاهده است. 
در جریــان حمله اخیر رژیم صهیونیســتی به 
جمهوری اسلامی ایران، کشورهای عربی منطقه 
یکپارچــه این حمله را محکوم کردند و علاوه بر 
آن امروز فضای مثبتی بر روابط و همکاری های 

منطقه ای ما حاکم است.
وی اظهار داشت: بنده هم در جریان رقابت های 
انتخاباتی و هم از زمان انتخاب از ســوی مردم 
همواره تأکید داشــته ام که ما به دنبال درگیری 
و جنگ نیســتیم و تمرکز ما معطوف به توسعه 
کشــورمان اســت، امــا رژیم صهیونیســتی از 

همان نخســتین روز آغاز به کار رســمی بنده 
 بــا ترور شــهید هنیه در برنامه هــای ما اخلال 

ایجاد کرد.
رئیس جمهور در ادامه ســخنانش با اشــاره به 
اینکه در عرصه داخلی تلاش کردیم در راستای 
شعار وفاق، با نهایت هماهنگی میان ارکان نظام 
کارها را به پیش ببریم، گفت: جلســات منظم 
و مســتمری با ســران قوای دیگــر دارم و در 
سطوح دیگر نیز تلاش کرده ایم همواره بالاترین 

ســطح هماهنگی را داشته باشیم. در این مدت 
مقام معظم رهبری نیز حمایت بســیار خوب و 
مؤثری از ما داشــته اند و اگر این حمایت ها نبود 
خیلی از اقدامات مثل انتصابات مســئولان عالی 
اجرایی از میــان زنان و افراد اهــل اقلیت های 
 مذهبــی و مدیــران بومی در اســتان ها ممکن

نمی شد. 
همه این اقدامــات در راســتای ترمیم اعتماد 
 عمومــی و ارتقــای ســرمایه اجتماعــی انجام 

شده است.
رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنانش با 
اشاره به اینکه توزیع یارانه ها به شکل فعلی یک 
نوع بی عدالتی اســت، اظهار داشت: برنامه هایی 
برای رســیدگی به مهمترین مشکلات از جمله 
ناترازی هــا در عرصه های مختلــف مثل انرژی 
و پــول در حال تدوین هســتند و تلاش داریم 
با صاحب نظــران عرصه های  در نشســت هایی 
 مختلف به ایــن برنامه ها غنا و قوت بیشــتری

ببخشیم.
پزشــکیان با بیان اینکه باور عمیق داریم که در 
فضای دعوا و مجادله، هر چه بیشتر تلاش کنیم 
برآیند عمل ما بیشــتر به صفــر نزدیک خواهد 
شــد، افزود: به دنبال آن هســتیم تا با گسترده 
کــردن چتر وفاق از همــه ظرفیت ها برای رفع 
مشــکلات کشــور بهره بگیریم و از شــما نیز 
می خواهــم که با تمام وجــود و توان خود به ما 

برای حل مشکلات کمک کنید.
رئیس جمهــور بــا تأکید بر اینکــه چاره ای جز 
اصلاح ســاختارها و روندها نداریم، اصلی ترین 
و اساســی ترین ملاحظه دولت در این مسیر را 
پرهیز از وارد کردن شــوک به جامعه و حمایت 
از اقشــار آســیب پذیر برای جلوگیری از اعمال 
فشــار به آنها در این روند عنوان و تصریح کرد: 
موفقیت در این مسیر در گرو ایجاد نگاه و زبان 

مشترک اســت؛ دولت در این راســتا برگزاری 
نشســت هایی را با صاحب نظران آغاز کرده که 
جلسه با جامعه شناســان و اقتصاددانان در این 
راســتا بوده و با صاحب نظران ســایر عرصه ها 
نیز نشســت های منظم، مســتمری و تخصصی 

خواهیم داشت.
پزشــکیان ایجاد شــفافیت در لایحه بودجه را 
از جملــه اقدامات دولت بــرای اصلاح روندها و 
مقدمه اصلاح ساختارها برشمرد و گفت: عده ای 
تصــور کردند که دولت بودجه برخی بخش ها را 
افزایــش داده، در حالی که مــا فقط ردیف ها و 

اعتبارات بودجه ای را شفاف کردیم.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه برای نجات کشور 
از مشــکلات پیش رو و تســریع مسیر پیشرفت 
راهی جز این نداریم که همه دســت به دســت 
هم دهیــم و از همه ظرفیت ها بهــره بگیریم، 
خاطرنشــان کرد: بنده به مردم قول می دهم که 
در این مســیر صادقانه با آنها سخن بگویم و به 
آنان اطمینان می دهم که همانگونه که تاکنون 
هیچ گاه دروغ نگفته ایم، پس از این نیز هرگز از 

من دروغ نخواهند شنید. 
بنده به دنبال آن نیستم کارهایی انجام دهم که 
برای دوره بعدی ریاســت جمهوری رأی جمع 
کنم، لذا با آرامــش و انگیزه بالا به دنبال انجام 

کار درست هستم.

معاونسیاسیدفتررئیسجمهور:
فيلترینگ در درازمدت

 هيچ نتيجه و فایده ای ندارد
ایرنا-معاون سیاســی دفتر رئیس جمهور با اشــاره به گزارش یک 
پژوهشــکده معتبر داخلی، نوشــت: پژوهش ها نشان می دهد که در 

فیلترینگ درازمدت هیچ نتیجه و فایده ای نیست.
مهدی سنایی با انتشــار پیامی در شبکه اجتماعی ایکس با اشاره به 
برآورد و جمع ندی یک پژوهشکده معتبر داخلی نوشت: در فیلترینگ 

درازمدت هیچ نتیجه و فایده ای نیست.
معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور تصریح کرد: این گزارش پژوهشی، 
فیلترینگ را عامل تشدید شکاف میان مردم و حکومت، قطبی کردن 
سیاســی جامعه و افزایش نارضایتی و تشــدید مهاجــرت به خارج 

دانسته و فقط فیلترینگ محدود، موقت و به ندرت را مؤثر می داند.
ســنایی در ادامه این پیام آورده است: رشــد جست وجوی محتوای 
غیراخلاقی در اینترنت نیز به عنوان یکی از عوارض فیلترینگ و رواج 
فیلترشکن طی سال های ۱۳۹۶، ۱۳۹۸ و ۱۴۰۱ ذکر شده است. در 
این پژوهش برای افزایش مؤثر و پایدار استفاده از پلتفرم های داخلی 

نیز راه هایی غیر از فیلترینگ توصیه می شود.
حل مســئله فیلترینگ از ابتدا در دستور کار دولتِ وفاق قرار داشته 
اســت و براســاس اعلام وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات روند رفع 

فیلتر رو به جلو و درحال پیشرفت است.
رئیس جمهوری اســلامی در آخرین اظهار نظر خود درباره فیلترینگ 
گفت: تا آخر پای حرف هایی که زده ایم هســتیم و به وعده های خود 
پایبنــد خواهیم بود. قطعاً در حال تلاش هســتیم تا حرف هایی که 

زده ایم در عمل پیاده کنیم.
همچنین علی ربیعی، دســتیار اجتماعی رئیس جمهور نیز اخیراً در 
سخنانی اعلام کرده اســت به رغم مقاومت های زیاد با توافق سازی، 
 قدم های مؤثری نیز در رفع فیلترینگ برداشته شده است که به زودی 
شاهد آن خواهیم بود. وی افزود: بحث کاملًا کارشناسی است. روندی 
که اکنون طی شده است به نفع مملکت نیست و باید برگردد. درمورد 
این که چگونه برگردانده شود در حال تفاهم هستیم که باهم و با یک 
زبان و نگاه مشترک پیش برویم که اختلاف و سوتفاهم پیش نیاید.
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گروه خبر-لیلا غضنفری
تحت پوشش قرار دادن جامعه برای پیشگیری 
از حوادث، تبدیل کارکرده های ایســتگاه های 
کارکردهای  بــرای  فضاهایی  به  آتش نشــانی 
آموزشــی و ایمنــی، مجهز شــدن انبارهای 
آتش نشــانی به تجهیزات به روز از جمله موارد 
مطرح شــده در نشست خبری رئیس سازمان 
 آتش نشــانی و خدمــات ایمنــی شــهرداری 

شیراز بود. 
آتش نشانی  رئیس ســازمان  هادی عیدی پور، 
و خدمات ایمنی شــهرداری شــیراز از اجرای 
دومین پویش بزرگ »زمســتان را به شــادی 
بگذرانیم« در ســطح شهر شــیراز خبر داد و 
گفت: در سال گذشــته در زمینه وقوع حادثه 
گازگرفتگی و اتفاقات ناشی از آن شاهد کاهش 
حادثه بودیم که این روند نیز در ســال جاری 

ادامه دارد.  
عیدی پور اظهار کرد: در شــش ماهه اول سال 
جاری در مقایســه با مدت مشابه سال گذشته 
شــاهد ۱۲درصد کاهش حادثه بودیم که این 
 میــزان منتج به کاهش وقــوع ۲ هزار و ۱۰۰ 
حادثه بوده است. وی افزود: این کاهش حوادث 
نشــان می دهد که اگر ما کار بنیادی به همراه 
فرهنگ ســازی انجام بدهیــم نتیجه آن را در 

زندگی و سلامت مردم شاهد خواهیم بود. 
رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 

 شهرداری شیراز تصریح کرد: در وقوع آتش سوزی 
۳۹ درصد کاهش داشــتیم و تعداد تماس های 
برقرار شــده در شــش ماهه اول سال جاری 
در مقایسه با ســال گذشته ۲۳ درصد کاهش 
داشــته اســت و این موضوع حاصل تاثیرات 
مثبتی بوده که با برگزاری پویش ها در ســطح 

شهر شیراز صورت گرفته است. 
عیدی پور با اشــاره به برگــزاری چند رویداد 
فرهنگی در شــهر شــیراز، خاطر نشان کرد: 
اولین رویداد »زمســتان ایمن« اســت که در 
فازهای مختلف اجرا می شــود و در این رویداد 
موضــوع گاز گرفتگی به جد دنبال می شــود. 
وی ادامه داد: در ســال گذشته در وقوع حادثه 
گازگرفتگی و اتفاقات ناشی از آن شاهد کاهش 
حادثــه بودیم و این روند نیز در ســال جاری 

ادامه دارد. 
رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 
شهرداری شیراز همچنین تأکید کرد: در انتهای 
 سال جاری پویش »چهارشنبه سوری اصیل«
را خواهیم داشــت که با اجرای آن طی ۲ سال 
گذشته شــاهد کاهش حوادث بسیار بودیم و 
ســال جاری با یــک رویکرد جدیــد اقدامات 
انجام می شود. عیدی پور همچنین از برگزاری 
یک مســابقه ملی کاریکاتور در اجرای پویش 
چهارشــنبه ســوری اصیل خبــر داد و اظهار 
کرد: در این خصوص خطرات ناشی از حوادث 

چهارشنبه سوری در قالب کاریکاتور در صحن 
ملی به معرض نمایش بگذاریم. 

وی افــزود: رونمایی از ۲ کتاب زندگی ایمن و 
کتاب همیار آتش نشــان در حوزه کودکان به 
جهت فرهنگ سازی در ســنین پایین از دیگر 
اقداماتی اســت که جهت ترویج فرهنگ سازی 

در این حوزه انجام شده است. 
   طرح ایمن ســازی بیمارستان های شیراز

در دستور کار است 
رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 

شهرداری شیراز در ادامه سخنان خود به حوزه 
تأمین ایمنی بیمارستان های شهر شیراز اشاره 
کــرد و ادامه داد: در این راســتا تفاهم نامه ای 
با دانشــگاه علوم پزشکی منعقد و مقرر شد تا 
بازدید ایمنی از بیمارستان ها به صورت سالیانه 
انجام شــود و تایید و اعتبارسنجی این مراکز 
درمانی از ســوی آتش نشــانی انجام می شود. 
بیمارســتان های شیراز  تأکید کرد:  عیدی پور 
و حتــی می توان گفت در ســطح کشــور، از 
نظر ساختمانی قدمت بســیار بالایی دارند اما 

ایمن سازی این مراکز در اولویت وزارتخانه قرار 
گرفت و ســازمان آتش نشانی در تلاش است تا 

ایمن سازی بیمارستان ها انجام شود. 
وی نویــد داد: در تفاهم نامه منعقد شــده در 
یــک برنامه ۴ ســاله، کلیه بیمارســتان های 
شــیراز ۹۰ درصد ایمن ســازی خواهند شــد 
که این اقــدام در قالب یک کار کارشناســی 
 و اســتاندارد با همکاری علوم پزشــکی شیراز 

رقم خورده است. 
رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 
شهرداری شیراز همچنین با اشاره به رونمایی 
از نمایشگاه جلوه های نجات حیات که حاصل 
ثبت آثار تعدادی از عکاسان شیرازی بود، این 
قــول را داد تا آثار هنرمنــدان به صورت یک 
 کتابچه منتشــر و به هنرمندان شرکت کننده 

در این رویداد اهدا شود. 
عیدی پــور همچنین خبــر داد: ۴ ایســتگاه 
آتش نشانی در حال ساخت است که ۳ ایستگاه 
در حال بازسازی است و در تلاشیم تا ایستگاه 
بنی هاشــمی  که جدید۲الاحداث است در دهه 

فجر افتتاح شود.
ناایمن  لیســت ســاختمان های  دربــاره  وی 
شناسایی شــده گفت: در مدت ۲ ماهه آینده 
لیســت ســاختمان ناایمــن که شناســایی و 
اقدامات ایمنی و قانونی برای آنها انجام شــده 

است، اعلام می شود.

فرهنـگ به یاری ایمنـی می آید
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گزارش خبری- لیلا غضنفری

تجلیل از برترین داوران فوتسال کشور در شیراز

 در صحن علنی شورای شهر شیراز از ۲ داور مطرح فوتسال این شهر که 
به عنوان بهترین داوران کشور انتخاب شده بودند، تقدیر شد. 

محمدتقی تذروی، رئیس کمیســیون فرهنگی و ورزشــی شورای شهر 
شــیراز در این خصوص گفت: تقدیر از برترین های عرصه ورزش یکی از 

کارهایی است که در دستور کار شورای شهر قرار گرفته است. 
تذروی افزود: در همین راســتا از زری فتحی، داور بین المللی که ســابقه 
داوری در بالاترین ســطح فوتسال دنیا را دارد و همچنین حسین امیری 
که به عنوان بهترین داور فوتسال کشور انتخاب شده و در عرصه فرهنگی 

نیز جزو فعالان عرصه خبر و رسانه به شمار می رود، تقدیر شد. 
 وی گفت: ما در شورای شهر آئین نامه ای تحت عنوان آئین نامه مدال آوران
داریم که بر اســاس آن، ورزشکارانی که در مســابقات جهانی و المپیک 
بزرگسالان مدال کســب می کنند، به همراه مربیانشان تقدیر می شوند و 
سکه طلا دریافت می کنند. تذروی ادامه داد: بر اساس این آئین نامه پس 
از پارالمپیــک اخیر، به مدال آوران و مربی حاضر در این رقابت ها مجموعاً 
۴۷ ســکه اهدا شــد. همچنین به محمدعلی گرایی به دلیل قهرمانی در 
مسابقات کشــتی فرنگی قهرمانی جهان، سکه اهدا خواهد شد. این عضو 
شورای اسلامی شهر شیراز از همچنین از هدفمندسازی کمک به تیم های 
 حرفه ای خبر داد و گفت: برای کمک به تیم های حرفه ای هم آئین نامه ای 
تنظیم کرده ایم که بر اســاس آن فقط به تیم هایی کمک خواهد شد که 

حداقل نیمی از بازیکنان آنها بومی  باشند.

مالكین خودروهاي نوشماره شده 
می توانند اینترنتي کارت سوخت دریافت کنند

اسدا... طاهري، مدیر شرکت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه فارس 
گفت: درخواست اینترنتي براي صدور کارت سوخت خودرو هاي نوشماره 

داراي پلاك ملي از طریق سامانه FCS.niopdc.ir  فعال شد. 
طاهري گفت: در راســتاي تســریع بخشــیدن به فراینــد صدور کارت 
هوشــمند سوخت و دسترسي آســان مردم به کارت سوخت امکان ثبت 
اینترنتي کارت درحال حاضر براي مالکین حقیقي خودورهاي نوشــماره 

شده فراهم شده است.
 وي، مدت زمان صدور کارت هوشمندســوخت در این ســامانه را حدود 
ده روز بیــان کرد و افزود: تمامی مراحل ثبت نــام از قبیل احراز هویت، 
ارسال  بارکد پستي و رمز کارت سوخت  از طریق ارسال پیامک به مالک 
خودور انجام می شود و از این رو ضرورت دارد شماره تلفن اعلامی متعلق 

به  مالک خودور باشد. 
 طاهــري همچنیــن تصریــح کــرد: متقاضیاني کــه از طریق ســامانه
 FCS.niopdc.ir  نســبت به ثبت درخواست صدور کارت سوخت اقدام 
کرده اند  از طریق همین ســامانه نیز می توانند پیگیر درخواســت خود 

باشند. 
لازم به ذکر اســت درحال حاضر این ســامانه صرفاً براي خودورهاي نو 
شــماره شده ملي فعال بوده و ســایر درخواست هاي المثني براي  کارت 

سوخت موتورسیکلت و خودروها از طریق پلیس +۱۰ صورت می گیرد. 

معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی 
برق فارس خبر داد:

راه اندازی سامانه پیامكی برای گزارش مراکز 
غیرمجاز استخراج رمزدارایی

علیرضا اسکندری، معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی 
برق اســتان فارس گفت: به منظور سهولت در ارائه گزارش های مردمی، 
ســامانه پیامکی »۳۰۰۰۵۱۲۱« برای گزارش مراکز غیرمجاز اســتخراج 
رمزدارایی راه اندازی شــده است.اسکندری با اظهار این مطلب افزود: هم 
اســتانی های عزیز می توانند از طریق پیامک مراکــز غیرمجاز را گزارش 
نموده و به ازای هر دستگاه یک میلیون تومان و تا سقف ۲۵ میلیون تومان 
جهت مراکز غیردولتی و تا ســقف ۵۰ میلیون تومان جهت مراکز دولتی 
پاداش دریافت کنند که پس از دریافت گزارش و تائید آن حداکثر ظرف 
مدت یک هفته، پاداش به گزارش دهنده پرداخت خواهد شــد.این مقام 
مسئول در ادامه سخنان خود از از عزم و تلاش جدی شرکت توزیع نیروی 
برق اســتان فارس برای جمع آوری مراکز غیرمجاز استخراج رمزدارایی 
و انشــعاب های غیرمجاز به عنوان یکی از ۱۴ مگاپروژه صنعت برق برای 
عبــور از اوج بــار ۱۴۰۴ خبر داد و گفت: از ابتدای ســال جاری تاکنون 
 ۱۳۷ دســتگاه غیر مجاز رمز دارایی از ۲۱ مرکز شناســایی و جمع آوری 
شــده اند. وی اظهــار امیدواری کــرد: با راه انــدازی ســامانه پیامکی 
۳۰۰۰۵۱۲۱ و تســهیل در ارائه گزارشــات بتوانیم تا پایان ســال مراکز 

بیشتری را شناسایی و جمع آوری نماییم.
معاون فروش و خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق استان فارس 
در خاتمه، استخراج غیرمجاز رمز دارایی را تهدید جدی برای شبکه برق 
عنوان کرد و گفت: از آنجا که این دستگاه ها به شبکه تاسیسات و وسایل 
برقی مشــترکان آســیب جدی وارد می کنند، اقدامات فنی و تخصصی 
برای شناســایی چنین مراکزی و کشف دستگاه های رمزدارایی غیر مجاز 
در حوزه فعالیت شــرکت توزیع نیروی برق اســتان فارس به طور جدی 
ادامــه دارد و امیدواریــم با همکاری مردم ضمــن تأمین برق مطمئن و 
پایدار موجبات رضایتمندی و رفاه و آســایش شهروندان را بیش از پیش 

فراهم آوریم.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
استان فارس: 

جشنواره بین المللی چندرسانه ای، رویدادی مؤثر 
در تبدیل جاذبه ها به مقاصد گردشگری است

آئین تجلیل از فعالان برگزاری سومین جشنواره بین المللی چندرسانه ای 
میراث فرهنگی در هتل بزرگ شیراز که همواره میزبان برنامه های مرتبط 
با اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی است، با حضور 
استاندار فارس، فرماندار شــیراز، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دســتی فارس و دست اندرکاران برگزاری این جشنواره برگزار شد. 
مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دســتی و گردشــگری اســتان فارس در 
این آئین گفت: دســتگاه های اجرایی و نظارتی و اجراکنندگان جشنواره 
در این جلســه حضور دارند و لازم اســت همواره شــاهد وفاق ملی بین 
دستگاه ها و مردم باشــیم. محمد ثابت اقلیدی،مدیرکل میراث فرهنگی 
ادامه داد: در اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری فارس 
با توجه به ظرفیت های غنی در اســتان همواره وفاق با مردم داشــته ایم  
و در ۱۰ماهه اخیر اتفاقات خوبی در اســتان را شــاهد بودیم. با توجه به 
اینکه ۳۷درصد آثار تاریخی در اســتان ما قرار دارد بر معرفی داشته های 
میراثــی و تاریخی خود تأکید ویژه داشــتیم تــا جاذبه های ما به مقاصد 
گردشــگری تبدیل شــوند. او با ذکر نمونه های موفق اقدامات انجام شده 
اخیــر تأکید کــرد: در نوروز در حافظیه و تخت جمشــید برنامه تحویل 
ســال را به عنوان تنها استان در کشــور برگزار کردیم، برگزاری کنسرت 
 در تخت جمشــید را اخیــراً داشــتیم و برای برگزاری کنســرت ۳۰۰ 
به طوری که برای تهیه کننده اقتصادی باشــد از اســتاندار فارس تقاضای 
مســاعدت داریم. ثابت اقلیدی از استاندار اســبق فارس برای حمایت از 
برگزاری جشنواره چندرسانه ای میراث فرهنگی تقدیر کرد و وجود استاندار 
جدید فارس را ارج نهاد و نعمتی دانســت که پای کار جشنواره بودند که 
قابل تقدیر اســت . او توسعه گردشــگری را به برگزاری رویدادها وابسته 
دانست و از برگزاری نمایشگاه صنایع در تهران و همچنین با تمرکز بر برند 
فیروزآباد هم خبر داد. ثابت اقلیدی از شــهردار شیراز، تمامی  مسئولان، 
 صداوســیمای اســتان، رؤســای انجمن ها و تشــکل های گردشگری و. . 
برای مشــارکت در برگزاری رویداد بزرگ جشنواره چندرسانه ای میراث 

فرهنگی تقدیر ویژه کرد.

س : طاهره حیاتی
عک

 آمار مرگ و میر ناشــی از تصادفات در کشور 100 
طی چند دهه گذشته به یک بحران تبدیل شده 
اســت و هر ســال نیز این آمار نسبت به سال 
گذشــته خود افزایش پیدا می کند. طبق آمار و 
بررســی میزان عوامل تاثیرگذار در تصادف های 
ایران »خطای انسانی، مشکلات جاده ای و نقص 

فنی خودروها« است. 
براساس اعلام سازمان پزشکی قانونی در چهار 
ماهه نخســت ســال جاری ۶ هزار و ۳۳۰ نفر 
بــر اثر تصادفات جان خود را از دســت داده اند 

 که بیشــترین تعــداد مربوط به اســتان های
فارس )۵۹۳(، سیســتان و بلوچســتان )۵۵۵( 
و تهــران )۵۱۷( بــوده اســت. همچنین آمار 
مصدومــان تصادفات در این بــازه ۱۲۷ هزار و 
۳۵۰ نفر بوده اســت. مقایســه آمار فوتی ها و 
مصدومان نشان می دهد این تعداد نسبت سال 
گذشته )در همین بازه زمانی( ۴/۹درصد افزایش 
داشته است. براساس اطلاعات سازمان پزشکی 
قانونی کشور، آمار مرگ و میر ناشی از تصادفات 
 پس از یک دهــه روند نزولی از ســال ۱۴۰۰ 
بار دیگر به روند افزایشی برگشته و سال گذشته 
بیــش از ۲۰ هزار نفر بر اثر تصادف رانندگی در 

جاده ها، جان خود را از دســت داده اند. این در 
حالی اســت که میزان خسارت اقتصادی تلفات 
رانندگــی در ایران بین ۲ تــا ۷ درصد از تولید 
ناخالص داخلی برآورد می شود و با توجه به این 
روند فزاینده، ممکن اســت این عدد بالاتر هم 
برود. بر اســاس اطلاعات موجود، میزان مرگ 
و میر ناشــی از تصادفات حدود ۲۰ سال پیش 
نزدیــک به ۲8 هزار نفر در ســال بــوده که با 
 اقدامات متعدد در سال ۱۳۹۹ به حدود ۱۶ هزار 
نفر کاهش پیدا کرده اســت. اما از سال ۱۴۰۰ 
مرگ و میــر ناشــی از تصادفات جــاده ای با 
 بازگشت روند افزایشی حالا به بیش از ۲۰ هزار 
نفر رســیده. اتفاقــی که آخرین بار در ســال 
۱۳۹۰رخ داده بــود و حالا رکورد ۱۲ ســاله را 
شکسته اســت. بر اساس اعلام سازمان پزشکی 
قانونی، علت اصلــی۴۹/۹ درصد از مرگ ها در 

حوادث رانندگی، ضربه به سر بوده است. 

عباس مینــوی، مدیرکل دفتر امــور معاینات 
بالینی سازمان پزشکی قانونی سال ۱۳۹۶ گفته 
بود: بعد از ضربه به ســر، عامل کشته شدن در 
حوادث رانندگی، ۲۵/۵ درصد شکســتگی های 
متعــدد،8/۷ درصــد بــه دلیــل خونریزی و 
۹/۹درصد به دلیل علل اشتراکی )موارد دارای 
بیش از یک علت(، ۰/۹ درصد ســوختگی، دو 

دهم درصد نرسیدن اکسیژن بوده  است.
اما گذشــته از کیفیت پاییــن خودروها، عامل 
انســانی چقدر در این باره مقصر است؟ طی دو 
روز گذشته مدیرکل پزشکی قانونی استان فارس 
از جان باختن ۷۷۶ نفــر در تصادفات رانندگی 
این استان در شــش ماهه نخست امسال خبر 
داد. علیرضا درودچی، مدیرکل پزشکی قانونی 
اســتان فارس با اعلام آمــار فوتی و مصدومین 
حوادث ترافیکی امسال، اظهار داشت: از ابتدای 
امسال تا پایان شــهریورماه امسال ۷۷۶ نفر در 

حوادث رانندگی در این اســتان فوت کردند که 
۱8۶ نفــر آن مربوط به ســوانح ترافیکی درون 
شهری بوده است. وی افزود: در این مدت ۱8۶ 
نفر در حوادث رانندگی درون شــهری و ۵۲۰ 
نفر ســوانح ترافیکی برون شهری و ۷۰ نفر نیز 
بر اثر حوادث رانندگی در جاده های روســتایی 
اســتان فارس فوت کردند. مدیرکل پزشــکی 
قانونی اســتان فارس با بیان اینکه در این مدت 
۱۲ هــزار و ۲۰۱ نفر نیز براثر حوادث رانندگی 
در اســتان فاس مصدوم شــدند، بیان کرد: سه 
هــزار و ۵۹۲ نفر از مصدومین حوادث رانندگی 
در استان فارس زن و 8هزار و ۶۰۹ نفر نیز مرد 
بوده اند. درودچــی عنوان کرد: تعداد فوتی های 
حوادث ترافیکی اســتان فارس در مدت مشابه 
سال قبل 8۶۰ نفر بوده است. وی افزود: تعداد 
مصدومین مدت مشابه سال قبل در اثر حوادث 

رانندگی نیز ۱۳هزار و ۱۷۹نفر بوده است.

حســین علی امیری، استاندار فارس گفت: با توجه به اهمیت 
و نقش شــوراها و شــهرداری ها در خدمات رسانی به مردم، 

ضرورت دارد که مدیریت این دو مجموعه علمی  باشد.
امیری در نشست مشــترك با شهرداران و رؤسای شوراهای 
اسلامی  شهرهای فارس در شیراز افزود: چرا باید عمر متوسط 
ساختمان های ما ۱۴سال باشد، اگر می خواهیم منابع کشور و 
مردم هدر نرود باید مدیریت علمی  و چشم انداز داشته باشیم.
او گفت: شوراها به موجب قانون اساسی با رأی مستقیم مردم 

و شهرداران نیز توسط شوراها انتخاب می شوند.
وی، شوراهای اســلامی  را نماد یک پارلمان محلی دانست و 
ادامه داد: همان نسبتی که امروز بین دولت و مجلس شورای 
اسلامی  در کشور شــاهد هستیم، بین شهرداری ها و شوراها 

نیز وجود دارد.
او اظهار کرد: شــوراها در نظام حقوقی ما تقریباً نوپا هستند 
و باید مســیر تکامل را طی کنند تا آن کارایی لازم و کافی را 

به عنوان پارلمــان محلی پیدا کنند که این نیز به عملکرد و 
اقدامات شوراها در روستاها و شهرها باز می گردد.

اســتاندار فارس گفت: امروز در مقایسه با گذشته مناسبات 
اعضای شــورا و شهرداری ها ســازمان یافته تر شده و شوراها 
مســیر تکامل را طی می کنند اما هنوز نیاز است که شوراها 
تلاش بیشــتری کنند و صلاحیت خود را بیشــتر به اثبات 
برسانند تا در نظام سیاسی اجتماعی کشور به جایگاه واقعی 

خود دست یابند.
امیری افزود: در کشورهای پیشرفته، کارآمدی شوراها بیشتر 
اســت و متناسب با آن شــهرداری ها هم کارآمدتر هستند و 
بســیاری از کارهایی که در کشــور دولت انجام می دهد در 

برخی کشورها توسط شهرداری ها انجام می شود.
 وی ادامه داد: شوراها به عنوان پارلمان محلی باید یک چشم انداز 
بلندمدت برای خودشان تعریف کنند و در آن جایگاه واقعی 

که نظام از آنها انتظار دارد قرار گیرند.

   شهرداری ها و شوراها در چارچوب قانون عمل کنند
استاندار فارس، با اشاره به اینکه شهرداری ها و شوراها باید در 
چارچوب قانون عمل کنند گفت: قطعا این کار کمک خواهد 

کرد که آنها کارآمدتر باشند.
امیری، خواســتار توجه به مباحث حقوقی پروژه ها نیز شد و 
افزود: پروژه ها حتما ســند حقوقی و قضایی داشته باشند و 
قبل از شــروع هر پروژه مشکلات احتمالی حقوقی آن حل و 

فصل شود تا در نیمه راه کار متوقف نشود.
وی ادامــه داد: همچنیــن قبل از شــروع هر پــروژه ابتدا 
نیازســنجی شــود که آیا آن طرحی که بنا است اجرا شود 
نیاز اســت یا خیر و قطعا این نیاز ســنجی و اولویت سنجی 
 کمــک خواهد کــرد که منابــع محدود به شــکل مطلوب

هزینه شود.
او اظهار کرد: مدیریت منابع مالی شهرداری ها دارای اهمیت 
اســت و اگر مردم ببینند پولی که به شــهرداری ها می دهند 

در جای درست هزینه می شــود، همراهی و کمک بیشتری 
خواهند داشت.

اســتاندار فارس، همچنین از شــهرداری ها خواست که برای 
طرح هایی که در سطح شهرها اجرا می کنند تابلو زمان بندی 
پیش بینی کنند و این کمک خواهد کرد که مردم در جریان 

روند اجرا قرار گیرند.
امیری، بر لزوم تلاش برای رســیدن شــهرداری ها به درآمد 
پایــدار تأکید کرد و گفــت: اگر شــهرداری ها درآمد پایدار 
نداشته باشــند نمی توانند طرح های مد نظر خود را در زمان 

مقرر طراحی و اجرا کنند.

استاندار فارس:

مدیریتشهرداریهاوشوراهابایدعلمیباشد

گروه خبر- نجمه قنبری
 در نشســت خبــری ســی ودومین هفتــه کتاب فــارس از
۶ پیشکسوت نشر و فروش کتاب و کتاب یار شیراز قدردانی و 
تجلیل شــد و همچنین از فراخوان جذب اسناد قدیمی  برای 

کتابخانه عمومی  شهید دستغیب شیراز نیز رونمایی شد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی  فارس در این نشست خبری 
گفت: ۶۰۰ اثر به جایزه کتاب ســال فارس رسیده و در خانه 

کتاب و ادبیات در حال داوری است.
حمیدرضا قانعــی ادامه داد: فارس از نظــر دریافت مجوز در 

انتشار کتاب در میان سه استان برتر کشور قرار دارد.
وی با بیان اینکه تولید کتاب عناصر مختلفی دارد که همه آنها 
 باید مورد توجه قرار گیرد، افزود: در یکسال گذشته ۲ هزار و 8۰۰

عنوان کتاب در فارس مجوز انتشار دریافت کرده اند.
قانعــی اظهار کرد: هفته کتاب فرصتی اســت تا این درنگ را 
ایجاد کند که در شــرایطی که رواج چندرســانه ها این تصور 
را ایجــاد کرده که همه نیــاز اطلاعاتی ما از این طریق تأمین 

می شود، هنوز همه ما به کتاب نیاز داریم.
 او یادآور شد: کتاب راهبردی ترین محصول فرهنگی و بن مایه 
ساختار فرهنگی است و همه رسانه ها و دیگر بخش ها نیز برای 

غنای خود نیازمند محتوای کتاب هستند. 
محمدحســین فیروزی در نشســت با خبرنگاران اظهار کرد: 
افتتاح هر یک از کتابخانه های عمومی  در فارس سبب شادی و 
حال خوب مردم می شود. مدیرکل کتابخانه های عمومی  فارس 
گفت: ۱۲پروژه کتابخانه عمومی  فارس از هفته کتاب تا آذر ماه 

پیش رو افتتاح می شود. 
محمدحســین فیروزی در نشســت با خبرنگاران اظهار کرد: 
افتتاح هر یک از کتابخانه های عمومی  در فارس سبب شادی 
و حــال خوب مردم می شــود. وی افزود: بهره بــرداری از این 

۱۲پــروژه ۹/8درصد به زیربنای کتابخانه ای اســتان فارس و 
در ۴۳ درصد به زیربنای کتابخانه های عمومی شــیراز اضافه 

می کند.
 فیــروزی عنوان کــرد: اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی

 ۲ســاختمان را در داریــون و خــان زنیان شــیراز در اختیار 
کتابخانه های عمومی  قرارداد تا این ۲ دارای کتابخانه شوند.

وی عنــوان کرد: ســه کتابخانه بزرگ با امکاناتی اســتاندارد 
در شهرك گلســتان، بلوار اتحاد و فرهنگســرای الفبا شیراز 
افتتاح می شــود که مجموعاً ســه هزار و 8۰۰ مترمربع زیربنا 
دارند در کتابخانه فاز ۲ شــهر جدید صدرا نیز که با همکاری 
آستان مطهر شــاهچراغ )ع( ایجاد شده، 8۰۰ متر به زیربنای 

کتابخانه ای مرکز فارس می افزاید.
فیروزی اضافه کرد: کتابخانه دوم شهرستان داراب نیز پس از 

۱۵سال انتظار، در یکهزار مترمربع زیربنا افتتاح می شود.
مدیرکل کتابخانه هــای عمومی  فارس با بیــان اینکه اکنون 
ســه کتابخانه ســیار به مناطق کم برخوردار استان خدمات 

کتابخانــه ای ارائه می کنند، گفت: ســه کتابخانه دیگر نیز در 
دست تجهیز است که به شهرك های اطراف شیراز، مرودشت 

و کازرون خدمات رسانی خواهند کرد. 
 وی ادامه داد: در یکسال گذشته چهار کتابخانه عمومی  و ۱۰ کتابخانه 
 مشارکتی افتتاح شده، ۲ کتابخانه خیرساز کلنگ زنی و ۱۲ کتابخانه
آماده سازی شده و بیش از ۲۲۰ هزار برنامه و رویداد فرهنگی 

نیز در کتابخانه های عمومی  استان برگزار شده است.
 وی یادآور شد: در زمان حاضر ۲۰8 کتابخانه عمومی در ۳۷ شهرستان
فارس فعال است و کتابخانه پس از مسجد و مدرسه بزرگترین 

شبکه فرهنگی کشور و استان است.
فیروزی اظهار کرد: امــروز کتابخانه ها از پایگاه های اجتماعی 

هستند و این مراکز فرهنگی در حال پوست انداری است.
وی گفــت: در جامعه نوعــی خودتحقیــری در زمینه کتاب 
و کتابخوانــی رواج یافته و گفته می شــود که مردم کتابخوان 
نیســتند، در حالی که پس از افتتاح کتابخانه شهید دستغیب 
شــیراز تا ۱۰ روز برای عضویت در این کتابخانه، صف بســته 

می شد و اکنون ۵هزار نفر در آن عضویت دارند.
مدیــرکل کتابخانه هــای عمومــی  فــارس گفــت: باید به 
زیرســاخت های کتابخانه ای توجه کرد؛ امروز فارس ۴۳ پروژه 
کتابخانه عمومی  فعــال دارد که برای تکمیل آنها معادل تنها 
ســه کیلومتر راهسازی اعتبار نیاز اســت تا این استان در قله 

کشور قرار بگیرد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی  فارس:

۶۰۰اثربهدبیرخانهکتابسالفارسرسید

سفرهای بی بازگشت
۷۷۶نفردرفارسبراثرتصادفجانباختند

رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری شیراز خبر داد:

ازرونماییسرودملیتاجشنوارهکارتونملی
 پویش های مردمی ایمنی به سال سوم رسید

س : طاهره حیاتی
عک
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تأکیدوزیرخارجهرژیماسرائیلبرادامهجنگعلیهلبنان
باشگاهخبرنگاران-گیدئون ساعر، وزیر خارجه رژیم تروریستی 
اسرائیل ادعا کرد که ارتش این رژیم تا برچیده شدن ساختار های 

نظامی حزب ا... به جنگ ادامه خواهد داد.
وزیر خارجه رژیم تروریســتی اسرائیل مدعی شد که صهیونیست ها هیچ تصمیمی 

در مورد اشغال مناطق کرانه باختری نگرفته اند.
براساس گزارش الجزیره، او در ادامه ادعا کرد: ما آماده پایان دادن به جنگ غزه در 
صورت تحقق اهدافمان هســتیم. در جبهه لبنان پیشرفت هایی در زمینه مذاکرات 

آتش بس وجود دارد و ما در این زمینه با آمریکایی ها کار می کنیم.
با وجود سانســور شــدید آمارها و گزارش های منتشــر شده توســط رسانه های 
صهیونیســتی خبر از تلفات بسیار ارتش صهیونیســتی در نبرد با نیروهای حزب 
ا... می دهد. به همین دلیل صهیونیســت ها که ابتدا ادعا می کردند جنوب لبنان را 
نیز اشــغال خواهند کرد، از ادعاهای خود عقب نشینی کرده و وزیر صهیونیست در 
همین راســتا مدعی شد که اگر حزب ا... از مرز شــمالی اراضی اشغالی دور باشد 
و به آن ســوی رودخانه لیطانی عقب نشینی کند، صهیونیست ها برای حل و فصل 

آماده خواهند شد. 
او در پایان نیز تأکید کرد که ارتش رژیم تروریستی اسرائیل به جنگ برای از بین 

بردن زیرساخت های حزب ا... در جنوب لبنان ادامه می دهد.
بــا این وجود ابراهیم الامین، ســردبیر روزنامه الاخبار تأکید کرد که ســران رژیم 
تروریســتی قصد دارند جنگ را به سوریه و عراق گسترش دهند و تلاش خواهند 

کرد تا دولت جدید آمریکا را متقاعد کنند که با ایران وارد درگیری شود.

مشاورامنیتملیعراق:
عراقامنیتایرانراامنیتخودمیداند

تسنیم- قاســم الاعرجی، مشاور  امنیت ملی عراق که در رأس 
یک هیئت امنیتی به کشورمان ســفر کرده است، با سید عباس 
عراقچی، وزیر امــور خارجه ایران دیدار کــرد. وزیر امور خارجه 
کشــورمان در این دیدار با اشــاره به روابط بســیار خوب تهــران و بغداد در همه 
زمینه ها، همکاری دو کشــور در زمینه امنیتی را بســیار مهم دانســت و پیشبرد 
آن را موجب توســعه هرچه بیشتر مناســبات فی مابین به ویژه در عرصه اقتصادی 
ارزیابی کرد.عراقچی تأکید کرد: مناســبات دو  کشــور راهبردی و  ممتاز است و ما 
امنیت عراق را امنیت ایران می دانیم و امیدواریم با اجرای کامل توافقنامه امنیتی، 
امنیت پایدار در مناطق مرزی دو کشــور تأمین گردد.رئیس دستگاه دیپلماسی با 
 اشاره به دستاوردهای مهم ســفر رئیس جمهور کشورمان به عراق تصریح کرد که
رئیس جمهور اســلامی ایران شــخصاً پیگیر اجرای توافقات فی مابین و گســترش 

همه جانبه مناسبات دو کشور است.
مشــاور امنیت ملی عراق ضمن ارائه گزارشی از پیشرفت اجرای توافقنامه امنیتی 
بین دو کشور، بر عزم دولت عراق برای اجرای کامل آن تأکید کرد. وی افزود: ایران 
و عراق به عنوان دو کشور و ملت مسلمان، برادر و همسایه در سایه استقرار امنیت 
و ثبات مرزی، از روابطی ممتاز در سطح  دوجانبه در منطقه برخوردارند که نمونه 
شــاخص آن برگزاری امن و باشکوه مراسم اربعین حسینی)ع( سال جاری و تردد 
بیــش از 21 میلیون زائر در امنیت کامــل بود.الاعرجی اطمینان داد: عراق امنیت 
ایــران را امنیت خود می داند و هرگونه اقــدام ضد امنیتی علیه ایران با اقدام دولت 

مرکزی و اقلیم کردستان عراق مواجه خواهد شد.

هزارانسربازذخیرهاسرائیلازانجامخدمت
خودداریمیکنند

فارس- روزنامه یدیعــوت آحارونوت نوشــت، تعداد ســربازان ذخیره که از 
دســتور فراخــوان در غزه و لبنان پیــروی می کنند، 20 درصــد کاهش یافته 
اســت.روزنامه مذکور نوشت، هزاران ســرباز از نیروهای ذخیره از انجام خدمت 
نظامــی خودداری می کنند. ایــن روزنامه عبری تصریح کــرد، ارتش می گوید 
که این امر بهای فرســایش است و ســربازان نمی خواهند همچون کسانی که 
پیــش از آنها بودند، به مرحله فروپاشــی برســند. یدیعوت آحارونوت نوشــت 
 که مســئله کمبــود تعداد ســربازان در اتخاذ تصمیم های مربــوط به عملیات 
نظامی به طور ویژه لحاظ می شــود.این روزنامه گزارش داد، کاهش یافتن تعداد 
سربازانی که از انجام خدمت خودداری می کنند، مشخصاً با آغاز عملیات زمینی 

در لبنان آغاز شد.

قطعکمکبهاوکراین،اروپارابیثباتترمیکند
مهر- یک سالیوان،مشــاور امنیت ملی کاخ ســفید می گوید که رئیس جمهور 
آمریکا تلاش خواهد کرد تا رئیس جمهور آتی این کشور را نسبت به تداوم کمک 
به اوکراین متقاعد کند. مشــاور امنیت ملی کاخ سفید می گوید که جو بایدن، 
رئیس جمهور آمریکا در مدت زمان باقیمانده از دوران حضورش در کاخ ســفید 
تلاش خواهد کرد تا دونالد ترامپ، برنده انتخابات ریاست جمهوری 202۴ این 

کشور را نسبت به تداوم کمک و حمایت از اوکراین متقاعد کند. 
ســالیوان گفت: بایدن ظرف ۷0 روز آینده این فرصت را خواهد داشت تا با ارائه 
دلایل مستدل کنگره و همچنین رئیس جمهوری آتی را متقاعد کند که آمریکا 
نباید از اوکراین دست بکشد زیرا این کار به معنای بی ثباتی بیشتر در اروپاست. 
وی همچنین تأکید کرد که بایدن به اوکراین تعهد داده اســت که دولت آمریکا 
تمام منابع و کمکی که کنگره تا 20 ژانویه تصویب کرده اســت را به طور تمام 
و کمال به اوکراین ارســال خواهد کرد. روزنامه واشنگتن پســت دهم نوامبر به 
نقل از منابع نوشــت که ترامپ پس از پیروزی در انتخابات با ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهور روســیه تماس تلفنی برقرار کرده است. البته نه طرف آمریکایی و 

نه طرف روسی این گزارش را تأیید نکرده اند.

تلاشمصردرمسیرکاهشکشتاروگرسنگیدرغزهاست
ایســنا-عبد الفتاح السیســی،رئیس جمهور مصر تأکید کرد کــه قاهره به 
تلاش های خود در راســتای کاهش میزان کشتار و گرسنگی در نوار غزه ادامه 

می دهد.
رئیس جمهور مصر در جریان کنفرانس مطبوعاتی با انور ابراهیم، نخســت وزیر 
مالزی تأکید کرد که کشورش به ادامه تلاش ها در راستای کاهش میزان کشتار 
و گرسنگی در نوار غزه پافشاری دارد و تنها راه پایان دادن به بحران های منطقه، 

راهکار تشکیل 2 دولتی است.
رئیس جمهــور مصر تأکید کرد: با مالزی بر ســر اهمیت تلاش ها برای برقراری 
آتش بــس در غزه و لبنان و ورود کمک ها اتفاق نظــر داریم. وی در ادامه افزود: 
تفاهــم بزرگی میان مصر و مالزی در همکاری میان 2 کشــور و توســعه آن و 

همچنین در قبال مسائل مربوط به منطقه وجود دارد.
عبدالفتاح السیســی همچنین تصریــح کرد: با مالزی بر اهمیت دســتیابی به 
راهکارهایی برای درگیری ها در سودان، لیبی، سوریه، یمن و لبنان تأکید کردیم.
رئیس جمهور مصر در ادامه گفت ســفر نخست وزیر مالزی به قاهره بر همکاری 
دوجانبه تأکید دارد و منعکس کننده اراده مشــترک میان رهبران مصر و مالزی 

برای گشایش چشم اندازهای همکاری در زمینه های مختلف است.
در همین راستا، نخست وزیر مالزی از رئیس جمهور مصر و حمایت این کشور از 
تلاش ها در راستای ارائه کمک های بشردوستانه به ساکنان نوار غزه و همچنین 
نقش آن در دستیابی به راهکاری برای اوضاع کنونی غزه تشکر و قدردانی کرد.
انور ابراهیم همچنین تأکید کرد که اولویت برقراری آتش بس در غزه و برقراری 
صلح اســت. نخســت وزیر مالزی در ادامه بر پایبندی کشورش به تقویت روابط 
دوجانبــه و همــکاری در زمینه تجارت، ســرمایه گذاری، آمــوزش، فرهنگ و 

تحقیقات علمی تأکید کرد.
پیشتر همچنین انور ابراهیم اعلام کرد که کشورش در حال تدوین پیش نویس 
قطعنامه ای برای ارائه آن به مجمع عمومی ســازمان ملل به منظور اخراج رژیم 
صهیونیســتی از آن به دلیل ادامه نقض قانون بین المللی در خصوص فلسطین 
است. اشــغالگران صهیونیست ارائه کمک به ده ها هزار تن را که در این منطقه 
تحت محاصره قرار دارند، قطع کرده اند و این مســئله باعث شــده کارشناسان 

بین المللی نسبت به وقوع قحطی زودهنگام در این منطقه هشدار بدهند.
ارتش رژیم صهیونیســتی همزمان با ارتکاب جنایت هولناک در مناطق مختلف 
نوار غزه به تشــدید عملیات نظامی خود در شــمال این باریکه ادامه می دهد. 
۳۸ روز اســت که با اجرای طرحی که به »طرح ژنرال ها« معروف شده، مناطق 

مختلف شمال نوار غزه در محاصره هستند.
رژیم صهیونیســتی با حمایت آمریکا و کشــورهای اروپایی همچون انگلیس، با 
نادیده گرفتن 2 قطعنامه شــورای امنیت برای متوقف کردن فوری حملاتش به 
نوار غزه و نیز دســتورالعمل های دیوان بین المللی دادگستری درباره لزوم اتخاذ 
تدابیری برای جلوگیری از نسل کشی و تلاش برای بهبود شرایط انسانی در غزه، 

به حملات خود ادامه می دهد.
پیشــتر وزارت بهداشت فلســطین در غزه اعلام کرد که شمار قربانیان جنایات 
رژیم صهیونیســتی در نوار غزه از هفتم اکتبــر 202۳ تا به امروز به ۴۳ هزار و 

۶0۳ شهید و 102 هزار و ۹2۹ زخمی رسیده است.

پسکوف؛گزارشهادربارهگفتوگویترامپوپوتین
غلطاست

باشگاهخبرنگاران- اوایل امروز واشنگتن پست از قول منابعی مدعی شد که 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور منتخب آمریکا تماســی تلفنی با ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهور روســیه در ۷ نوامبر، دو روز پس از انتخابات ریاســت جمهوری 
ایالات متحده داشــته است.به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، دیمیتری پسکوف، 
ســخنگوی کرملین با اشاره به این گزارش گفت: »این نمونه واضحی از کیفیت 
اطلاعاتی است که اکنون حتی در رســانه های معتبر منتشر می شود. این خبر 
از اســاس، نادرست است. این یک خیال اســت. این اطلاعاتی غلط است.« وی 
همچنیــن افزود، هیچ طرح قطعی بــرای مذاکرات بین ترامپ و پوتین در حال 
حاضر وجود ندارد. ســخنگوی کرملین ادامه داد، هیچ برنامه ریزی برای تماس 
بین پوتین و سران غربی وجود ندارد، چون مسکو هنوز هیچ نشانه ای در این باره 
دریافت نکرده اســت. اولاف شولتس، صدراعظم آلمان در مصاحبه روز یکشنبه 
خود با شبکه خبری ARD آلمان گفته بود که الان زمان مناسبی برای برقراری 

تماس با پوتین است.

حزبا...لبناناعلامکرد:

تحرکاتسیاسیتهران،مسکووواشنگتندربارهجنگلبنان
ایرنا- محمد عفیف، مســئول بخش 
اطلاع رسانی حزب ا... لبنان از تحرکات 
سیاســی ایران، روسیه و آمریکا درباره 
جنگ در جبهه لبنــان خبر داد اما در 
عین حال گفت که این لحظه هیچ پیام 
یا پیشــنهاد جدیدی به لبنان ارســال 
نشده است و سرنوشت سیاست و حتی 
خاورمیانه در میــدان نبرد رقم خواهد 

خورد.
مســئول بخش اطلاع رسانی حزب ا...
لبنان در یک نشست خبری به مناسبت 
»روز شهید حزب ا...« گفت که شهید 
سید حسن نصرا...، دبیرکل فقید حزب 
ا...لبنان »امتی در قامت یک مرد« بود.

وی خطاب به رزمنــدگان و مجاهدان 
مقاومــت تأکید کرد: میــدان تنها در 
دست شما اســت و سرنوشت سیاست 
و حتی خاورمیانه در میدان رقم خواهد 
خورد. دشمن همچنان از اشغال حتی 
یــک روســتای لبنانی عاجز اســت و 
حماسه قلعه »الخیام« شاهدی زنده بر 

این قهرمانی ها است.
عفیــف خطاب به رژیم صهیونیســتی 
گفت: با برتری هوایــی و بمباران ها و 
قتــل غیرنظامیان و زنــان و کودکان 

پیروز جنگ نخواهید شد.
مسئول بخش اطلاع رســانی حزب ا...

افــزود: صحبت های اســرائیل درمورد 
ا...  کاهــش ذخایر موشــکی حــزب 
یاوه گویی و اظهاراتی پوچ اســت و ما 
 با موشــک های خــود پاســخ آن ها را 

می دهیم. روابط ما با ارتش ملی لبنان 
مســتحکم اســت و از نقش ارتش در 
حفظ خاک و امنیت ملی لبنان تمجید 
می کنیم. به آن ها که با ارتش جنگیدند 
 و افســران آن را بــه قتــل رســاندند 
می گوییم که شــما نمی توانید ارتباط 
میان ارتش و مقاومــت در لبنان را از 
بیــن ببرید. وی با اشــاره به تظاهرات 
گسترده در سراســر جهان در حمایت 
از ملت های فلسطین و لبنان گفت که 
پیام تظاهرات کنندگان در هلند و جهان 
 این اســت که رژیم اســرائیل منزوی 
شده اســت. محمد عفیف در پاسخ به 
هجمه های رسانه ای علیه حزب ا...لبنان 
گفت: مقاومت ما بر روی خاک خودمان 
که اشــغال شده است، شــکل گرفت. 
نیروهای مقاومت، لبنانی هســتند و ما 
نیــروی هیچ کس نیســتیم. مقاومت، 
ملت و خاک ما از یک سال پیش مورد 

هجمه های سیاسی و رسانه ای متعدد با 
اهداف شناخته شده قرار گرفته است.

ایــن عضو حــزب ا... تأکید کــرد: اگر 
چیــزی درمــورد تحرکات سیاســی 
شــنیدید بدانید که این امــر به دلیل 
ایســتادگی مردان مقاومت در میدان 
نبرد اســت. ما شکســت نمی خوریم و 
مفهوم پیروزی نزد ما ممانعت از تحقق 
اهداف سیاسی و نظامی دشمن است و 
عدم ایستادگی و مقاومت ما، به معنای 

شکست است.
وی در بخــش دیگری از اظهارات خود 
افزود: برخی فرهنگ شکست را ترویج 
مــی دهند و جنگ کلمات و عبارات را 
به راه انداخته اند و مثلًا به جای استفاده 
از عبارت تجاوزگری رژیم صهیونیستی 
علیه لبنان از عبارت نادرســت »جنگ 
 اســرائیل علیه حــزب ا...« اســتفاده 
 می کنند. عفیف خطاب به دشمنان داخلی 

حزب ا...در لبنان گفت: اگر ادعای شما 
درست است با صادر کردن یک بیانیه، 
بمباران غیرنظامیان و مناطق مختلف 
لبنان را کــه طوایف مختلــف در آن 

زندگی می کنند، محکوم کنید.
مسئول بخش اطلاع رســانی حزب ا...

لبنــان دربــاره رئیس جمهــور جدید 
آمریکا گفت: بــا پیروزی دونالد ترامپ 
در انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا، 
تحــرکات سیاســی گســترده ای بین 
واشنگتن و مسکو و تهران و کشورهای 
دیگر درحال انجام اســت امــا تا این 
لحظه هیچ پیام یا پیشــنهاد جدیدی 
به لبنان ارسال نشده است. ما همچنان 
در مرحلــه آزمودن هســتیم و هر چه 
به گوشمان می رسد از طریق رسانه ها 
 اســت. ما شــنیدیم کــه تماس های

بین المللــی انجام شــده اســت اما به 
 لبنان هیچ پیشــنهاد مشــخصی ارائه 

نشده است.
محمــد عفیف درمــورد اعــلام رژیم 
بر گسترش جنگ  صهیونیستی مبنی 
در لبنان تأکید کــرد: تجاوزهای رژیم 
صهیونیســتی اکنــون هم گســترده 
است و رژیم اشغالگر اهداف مشخصی 
برای جنگ خود وضع نکرده اســت تا 
اشــتباهش در جنگ تموز )جنگ ۳۳ 
روزه در ســال 200۶ میلادی( را تکرار 
نکند. رژیم اشــغالگر بــه دلیل قدرت 
مقاومت لبنان و دشواری جنگ با آن، 

اهداف خود را مشخص نمی کند.

آسیایغربی

رسانهعبری:
نتانیاهوازترسحملهزیرزمینزندگیمیکند

تســنیم-یارون آبراهــام خبرنگار شــبکه 12 تلویزیون رژیم 
صهیونیســتی در گزارشــی که از این رســانه پخش شد، فاش 
کرد: طی ســه هفتــه اخیــر نتانیاهو اکثــر وقت خــود را زیر 
 زمیــن گذرانده اســت. به گفته این خبرنــگار، از زمانی که ســه هفته پیش خانه
نخســت وزیر در قیصریه مورد هدف پهپاد قرار گرفــت، نتانیاهو اکثر وقت خود را 
در اتاقی حفاظت شــده زیر دفتر نخست وزیری سپری می کند.براساس این گزارش، 
این اتاق حفاظت شــده زیر زمین دفتر نخســت وزیری قــرار دارد و نتانیاهو اکثر 
فعالیت خود را از آنجا و نه از دفتر اصلی خود که به آکواریوم معروف اســت، انجام 
 می دهد.برخی از افرادی که با نتانیاهو در این پناهگاه ملاقات کرده اند، خبر دادند؛
نخســت وزیر به آنها گفته اســت بعداز حملــه پهپادی به محــل اقامتش تدابیر 
امنیتی برای او تشــدید شــده اســت به خصوص که پهپاد مهاجم به پنجره اتاق 
خواب او برخورد کرده است.براســاس تدابیر امنیتی جدید، نتانیاهو اجازه برگزاری 
نشست های خود را به طور مســتمر در یک جای ثابت ندارد، در حالی که به دلایل 

امنیتی مراسم عروسی پسرش نیز به تعویق افتاد.

اخبار کوتاه جهان

ایســنا- محمــد مصطفــی، نخســت وزیر و وزیر 
خارجه تشکیلات خودگردان فلسطین خواستار ارائه 
پیش نویس قطعنامه ای برای توقف نسل کشــی رژیم 

صهیونیستی در نوار غزه شد.
محمد مصطفی، نخست وزیر و وزیر خارجه تشکیلات 
خودگردان فلســطین در ســخنرانی خود در نشست 
مقدماتــی اجلاس فوق العاده عربی اســلامی که قرار 
است دوشنبه در ریاض برگزار شود، اظهارات مذکور 

را مطرح کرد.
ایــن اجلاس فوق العاده به درخواســت ریاض در ۳0 
اکتبر به منظور بررســی تجاوز رژیم صهیونیستی به 

فلسطین و لبنان و تحولات منطقه برگزار می شود.
محمود عباس، رئیس تشکیلات خودگردان فلسطین 
و هیئت  همراه او روز یکشــنبه برای مشارکت در این 

اجلاس وارد ریاض شد.
مصطفی در این سخنرانی به منظور ملزم کردن رژیم 
صهیونیســتی برای برقراری آتش بــس در نوار غزه، 
انتقال فوری کمک های انسانی و اجرای قطعنامه های 
مربوطه شورای امنیت، خواهان ارائه یک پیش نویس 
قطعنامه  در شــورای امنیت، ذیل بند هفتم منشــور 

سازمان ملل شد.

وی بر لزوم حمایت از تلاش ها و چشــم انداز محمود 
عباس برای برگزاری کنفرانس بین المللی صلح ظرف 
یکســال تأکید کرد و افزود اقدام مشــترک عملی و 
مجــازات رژیم صهیونیســتی برای پایــان دادن به 
اشــغالگری غیرقانونی ســرزمین فلسطین ظرف 12 
 مــاه بســیار مهم اســت. همانطور کــه در قطعنامه

مجمع عمومی سازمان ملل برای اجرای رأی حقوقی 
دادگاه بین المللی دادگستری ذکر شده است.

1۸ ســپتامبر، مجمع عمومی سازمان ملل با اکثریت 
آرا با اولین قطعنامه فلسطین موافقت کرد که در آن 
خواسته شده بود رژیم صهیونیستی ظرف 12 ماه از 

سرزمین های اشغالی خارج شود.
همچنیــن مصطفی خواســتار »تصویب پیش نویس 
قطعنامه در شورای امنیت برای عضویت کامل کشور 
فلسطین در سازمان ملل، اجرای هر چه سریع تر این 
قطعنامــه در روزهای بعد از اجلاس ســران و اتخاذ 
اقداماتی برای تعلیق مشارکت رژیم صهیونیستی در 

مجمع عمومی سازمان ملل شد.
وی بر لزوم پیوســتن کشــورهای عربی و اسلامی به 
شکایت علیه نسل کشی رژیم صهیونیستی در دیوان 
بین المللی دادگســتری و تلاش برای افزایش سرعت 

تصمیم دیوان درباره ارتکاب جنایت نسل کشی رژیم 
صهیونیستی علیه مردم غزه تأکید کرد.

2۹ دســامبر 202۳، آفریقای جنوبی شکایتی را در 
دیــوان بین المللی دادگســتری در لاهه تنظیم کرد 
 و در آن رژیــم صهیونیســتی را به ارتــکاب جنایت

نسل کشــی در نوار غزه متهم کرد که در معرض یک 
جنگ نسل کشی توسط تل آویو قرار دارد.

مصطفی از ائتلاف جهانی خواســت راهکار تشکیل 2 
دولت را اجرایی کرده، دستیابی فلسطین به عضویت 
کامل در سازمان ملل را به رسمیت شناخته و تدابیر 
سیاســی، حقوقی و اقتصادی برای وادار کردن رژیم 

صهیونیستی به اجرای این راه کار اتخاذ کند.

حمله موشکی یمن به پایگاه نظامی 
»ناحال سوریک«

ایرنا- یحیی ســریع، ســخنگوی نیروهای مســلح یمن از حمله به پایگاه نظامی 
صهیونیستی »ناحال سوریک« با موشک بالستیک فراصوت خبر داد.

سخنگوی نیروهای مسلح یمن در بیانیه ای اعلام کرد که در حمایت از مردم فلسطین 
و غزه، نیروهای مسلح یمن در یک عملیات نظامی منحصر به فرد پایگاه نظامی ناحال 

سوریک واقع در جنوب شرق یافا)تل آویو( را هدف قرار داده اند.
این عملیات با موشک بالستیک فراصوت »فلسطین2« انجام شده است.

 موشــک به هدف خود به طــور دقیق اصابت کــرده و پایگاه صهیونیســتی دچار
آتش ســوزی شــده اســت. پیش از این رســانه های صهیونیســتی گزارش دادند 
 که یک موشــک بالســتیک از خاک یمن به ســمت شــهرک صهیونیست نشین
 »بیت شمس« واقع در غرب قدس اشغالی شلیک شده است. این حمله موشکی منجر به

آتش سوزی در نقاط مختلف این منطقه شده است.
 در بیانیــه نیروهای مســلح یمن آمده اســت: نیروهای مســلح یمن در پاســخ به 
جنایت های دشمن صهیونیستی در غزه و لبنان به عملیات نظامی خود ادامه خواهد 
داد و این عملیات تنها با توقف تجاوز ها به لبنان و غزه و پایان دادن به محاصره غزه 
متوقف خواهد شد. ارتش رژیم صهیونیستی نیز اعلام کرد که ۴ پهپاد از سمت شرق 
به سرزمین های اشغالی شلیک شده اســت. این درحالی است که ساعاتی پیش در 
هفت نوبت شهرستان »حرف سفیان« در استان عمران و یک نوبت منطقه »الرحبه« 
در شهرســتان »الصفرا« از توابع اســتان صعده در شمال یمن توسط جنگنده های 
انگلیســی و آمریکایی بمباران شد. مناطق مختلف یمن و به ویژه استان الحدیده در 
ماه های گذشــته آماج حملات تجاوزکارانه آمریکا و انگلیس قرار داشــته است. این 
حملات با هدف تحت فشــار قرار دادن دولت ملی یمن بــه منظور توقف محاصره 
دریایی اعمال شده بر رژیم صهیونیستی انجام می گیرد.ارتش یمن نیز طی ماه های 
گذشــته در حمایت از مقاومت ملت فلسطین در نوار غزه چند کشتی صهیونیستی 
یا کشتی های عازم سرزمین های اشغالی را در دریای سرخ و تنگه باب المندب هدف 
قرار داده و چندین بار مواضع اشغالگران در فلسطین اشغالی را هدف قرار داده است.

تسنیم- فیلیــپ لازارینی، کمیسر کل آژانس امداد 
و کار ســازمان ملل برای آوارگان فلســطینی )آنروا( 
طی ســخنانی درباره بحران انسانی فاجعه بار در نوار 
غزه، اعلام کرد که به طور متوسط روزانه ۳0 کامیون 
حامل کمک ها وارد نوار غزه می شــود که تنها ۶ نیاز 

روزانه فلسطینی ها را در این منطقه تأمین می کند.
وی با هشــدار درباره قصد ارتش صهیونیستی برای 
جلوگیــری از ورود کمک ها و مواد غذایی به نوار غزه 
گفت که اسرائیل از گرســنگی به عنوان سلاح علیه 
مردم استفاده می کند؛ زیرا مردم غزه از ابتدایی ترین 
امکانات برای زنده ماندن از جمله غذا محروم هستند. 
همچنین احتمال قحطی در شــمال نوار غزه بسیار 

زیاد است.
از طــرف دیگر محمود بصل، ســخنگوی اداره دفاع 
مدنی نــوار غزه دربــاره خطر فزاینده مــرگ بر اثر 
گرسنگی در شــمال این باریکه هشدار داده و تأکید 
کرد که رژیم اشغالگر، عامدانه خانه ها را ویران و مردم 
را قتل عام می کند و مانع رسیدن تیم های امدادی به 

مجروحان برای نجات جان آنها می شود.
وزارت بهداشت فلســطین در نوار غزه هم با هشدار 
درباره وضعیت فاجعه بار شــمال این باریکه در سایه 
تجاوزات وحشــیانه و محاصره ظالمانه رژیم اشغالگر، 
تأکیــد کرد که هنوز تعداد زیادی از قربانیان زیر آوار 
و در جاده هــا افتاده اند و آمبولانس ها و تیم های دفاع 

مدنی نمی توانند به آنها دسترسی پیدا کنند.
منیــر البرش، مدیر کل وزارت بهداشــت غزه هم در 
بیانیــه ای مطبوعاتی گفت: رژیم اشــغالگر به دنبال 
نابــودی کل مردم فلســطین در غزه بــوده و حتی 
نــوزادان نــارس را هم قتل عام می کند. این نشــان 
می دهد که هدف از این جنایات اشــغالگران، آوارگی 

همه فلسطینی ها از سرزمین شان است.
البرش افزود: بر اثر بمباران های وحشــیانه دشــمن 
صهیونیستی جراحات مرگباری به مردم وارد می شود، 
اما به دلیل کمبود امکانــات قادر به نجات جان آنها 
نیستیم. کمیته بررسی قحطی وابسته به سازمان ملل 
هم با ارزیابی وضعیت بحران گرســنگی در غزه اعلام 

کرد که به دلیل وخامت ســریع اوضــاع در نوار غزه، 
احتمال قحطی قریب الوقوع بســیار بالاست و حتی 

ممکن است که از آستانه قحطی عبور کرده باشیم.
این کمیته که در 1۷ اکتبر پیش بینی کرده بود، تعداد 
افرادی که در غــزه با ناامنی غذایی فاجعه بار مواجه 
خواهند شــد، به ۳۴5 هزار نفر می رسد، در گزارش 
جدید خود تأکید کرد که شرایط در شمال غزه بدتر 
شده و با فروپاشی سیستم های غذایی، عدم رسیدن 
کمک های بشردوســتانه و از بین رفتن نشــانه های 
زندگی، می توان انتظار داشت که قحطی، سوء تغذیه 
و مرگ بر اثر گرسنگی در شمال غزه بسیار بیشتر از 

میزانی باشد که قبلًا گفته شده بود.
سیدنی مک کین، مدیر اجرایی سازمان برنامه جهانی 
غذا هم درباره وضعیت غیر انسانی در شمال نوار غزه 
گفت: به احتمال بســیار زیاد، قحطی در شمال نوار 
غزه در شرف وقوع قرار دارد و باید اقدامی فوری برای 
تأمین امنیت غذایی و جلوگیری از یک فاجعه بزرگ 

در این منطقه انجام شود.

 فلسطین خواستار ارائه پیش نویس قطعنامه ای به شورای امنیت 
برای توقف جنگ غزه شد

کمک های وارده به غزه ۶ درصد نیازها را تأمین می کند
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896/م الف -محسن مظفری نیا 
رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

سازمانملل



انــرژی، صنعت و معــدن مرکز  مهر- دفتــر مطالعــات 
پژوهش های مجلس شــورای اســامی در گزارشی با عنوان 
»بررسی لایحه بودجه ســال ۱۴۰۴ کل کشور )۱۰(: تبصره 
»۳« نفت و روابط مالی آن با دولت« آورده اســت که لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۴ در وضعیتی توسط دولت تدوین می شود 
که کشور با ناترازی های رو به گسترش در تمامی حامل های 
انرژی از جمله گاز طبیعی، برق و بنزین روبه رو است. در سال 
۱۴۰۱ میــزان ناترازی گاز طبیعــی در اوج مصرف به ۳۱۵ 
میلیون مترمکعب در روز رسید و اگرچه به واسطه افزایش دما 
در سال ۱۴۰۲ این عدد به حدود ۲۸۰ میلیون مترمکعب در 
روز کاهش یافت، اما همچنان چالش ناترازی گاز طبیعی در 

کل سال به ویژه ماه های ســرد وجود دارد. این گزارش ادامه 
می دهد: از ســوی دیگر مصرف سوخت مایع در نیروگاه های 
حرارتی افزایــش یافته و در زمان حاضــر ذخایر گازوئیل و 
نفت کــوره نیروگاه ها در ۶ ماهه اول ۱۴۰۳ نســبت به مدت 
مشــابه ســال قبل کاهش پیدا کرده و افزایش ناترازی گاز و 
عدم امکان تأمین سوخت مایع جایگزین، چالش هایی را برای 

تأمین برق در زمستان به وجود آورده است.
این گزارش بیان می کند: در حوزه تأمین بنزین نیز کســری 
وجــود دارد و بی توجهی به سیاســت های مدیریت مصرف، 
منجر بــه اجبار بــه واردات و خرید محصــولات مرتبط از 
واحدهای داخلی شده اســت، از این رو انتظار می رود تدوین 
لایحه بودجه و احکام آن متناســب با وضعیت ناترازی انرژی 
و چالش های آن باشــد و راهکارهایی برای مدیریت و کاهش 
ناترازی در آن مدنظر قرار گرفته باشــد، هم چنین با توجه به 
اینکه برنامه هفتم پیشرفت در سال جاری به تصویب رسیده 
است، انتظار می رود بودجه به عنوان برشی یک ساله از قانون 

برنامه هفتم در راســتای تکالیف و تحقق اهداف کمّی برنامه 
هفتم تدوین شود.

در این گزارش آمده اســت: تبصره »۳« لایحه بودجه ســال 
۱۴۰۴ با ۱۲ بند به صورت اختصاصی به نفت و روابط مالی آن 
با دولت می پــردازد، هم چنین در بخش هفتم لایحه، جدول 
مفروضات منابع و مصارف عمومی دولت در سال ۱۴۰۴ لحاظ 
شده که بخش عمده ای از آن مرتبط با حوزه نفت و گاز است. 
نکته قابل توجه درباره لایحه بودجه ۱۴۰۴، یکپارچه ســازی 
تمامی منابع تحت عنوان بودجه عمومی است و به این ترتیب 
منابع خارج از ســقف بودجه مانند منابع حساب هدفمندی 
یارانه ها نیز برای اولین بار طی سالیان اخیر به سرجمع منابع 
عمومی بودجه افزوده شده است و دیگر تبصره و جدول منابع 
مصارفی برای حســاب هدفمندی یارانه ها که عمدتاً متشکل 
از منابــع حاصل از فروش فرآورده های نفتی و فروش داخلی 

گاز طبیعی بود در لایحه بودجه در نظر گرفته نشده است.
این گزارش توضیح می دهــد: از مجموع حدود ۲/۱۰۷ هزار 

میلیارد تومان درآمدهای نفتی دیده شــده در لایحه بودجه 
که سهم ۳۵ درصدی از کل منابع عمومی بودجه دارد، حدود 
۵۰۹ هزار میلیارد تومان به عنوان ســهم دولت از درآمدهای 
حاصــل از صادرات نفت خام، میعانــات گازی و گاز طبیعی 
دیده شــده اســت که با احتساب ســهم استقراض شده از 
صندوق توســعه ملی، این ســهم به ۴۴ درصد و مجموعاً به 
حــدود ۱/۰۵۰ هزار میلیارد تومان می رســد، اما اگر لایحه 
بودجه مانند قوانین بودجه سالیان اخیر استاندارد شود، سهم 
درآمدهای نفتی دولــت از بودجه عمومی معادل ۱۵ درصد 
خواهد بود که این رقم در سال گذشته ۲۳ درصد بوده است.
این گزارش خاطرنشان می کند: با توجه به میزان تولید فعلی 
نفــت خام، برآورد هدف تولید ۳۷۵۰ هزار بشــکه نفت خام 
محل تردید اســت و متعاقب آن تحقق صادرات نفت خام و 
میعانات گازی درنظر گرفته شده مجموعاً به میزان ۱۸۵۰ هزار 
بشــکه در روز که سهم دولت ۱۲۵۰ هزار بشکه در روز است 

نیز دور از انتظار خواهد بود.

مرکز پژوهش ها: 

علت قطعی برق کاهش ذخایر گازوئیل و نفت کوره است

حباب سکه ترکید
عقب نشینی قیمت دلار به ۶۷ هزار تومان

تسنیم- ســیرنزولی قیمت ها در بازار طــا و ارز و سکه همچنان ادامه دارد و 
موجب شده تا در معامات نخست صبح روزگذشته شاهد عقب نشینی قیمت ها 
در بازار باشــیم. قیمت دلار در معامات نخســت روزگذشته به کانال ۶۷ هزار 
تومان بازگشــته و هــم اکنون با نرخ ۶۷ هزار و ۶۰۰ تومــان مورد معامله قرار 
می گیرد. قیمت ســکه نیز که در روزهای قبل کانــال ۵۶ میلیون تومان را هم 
دیده بود هم اکنون به کانال ۴۸ میلیون تومان بازگشــته است. هم اکنون سکه 

طرح جدید با قیمت ۴۸ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان در بازار فروخته می شود.
هرگرم طای ۱۸عیار هم که در روزهای قبل به راحتی رکورد ۴ میلیون و ۷۰۰ 
هــزار تومان را زده بود الان در کانــال ۴ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان قرار گرفته 
است. فعالان بازار علت اصلی کاهش قیمت طا و ارز و سکه را کاهش هیجانات 
سیاســی و ورود ســکه های ۱۴۰۳ به بازار می دانند و معتقدند ریزش قیمت ها 

ادامه دار خواهد بود.
محمدکشــتی آرای فعال بازار طا و سکه در ارتباط با وضعیت فعلی بازار گفت: 
قیمت جهانی روزگذشــته تغییر چندانی نداشــته، آنچه موجب کاهش شدید 

قیمت ها در بازار طا و سکه شده، کاهش قیمت ارز است.
او با اشــاره به کاهش یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومانی قیمت سکه طرح جدید 
نســبت به دو روزگذشــته گفت: طا هم حدود ۱۰۰ هزار تومان کاهش یافته 

است. در روزهای قبل پیش بینی کرده بودیم که روند کاهشی ادامه دار باشد.
این فعــال بازار طا با تأکید براینکه خرید و فــروش در بازار روال عادی دارد، 
تصریح کرد: حباب سکه به شدت کاهش یافته و به زیر ۶ میلیون تومان رسیده 
است. هم اکنون حباب سکه به ۵ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان کاهش یافته است.

به گفته کشــتی آرای، جدیت بانک مرکزی در عرضه سکه های جدید با تاریخ 
۱۴۰۳ موجب شــده تا شــاهد کاهش دســته جمعی قیمت انواع سکه باشیم؛ 
هرچند کاهــش حدود ۱۰۰ دلاری طای جهانی هــم در این ریزش قیمت ها 

تأثیرگذار بوده است.

اولین نشست شورای عالی کار بعد از ۸ماه؛ 
ترمیم مزد در کار نیست

تسنیم- در حالــی حدود ۸ ماه از سال می گذرد و عدم برگزاری جلسه شورای 
عالی کار باعث گایه بســیاری از کارگران شــده اســت که خبر رسیده ظاهراً 

سه شنبه جاری اولین نشست شورای عالی کار در سال جدید برگزار می شود.
وزارت کار برای برگزاری اولین نشســت شورای عالی کار در سال جدید دعوت 
نامه ارســال کرده است. این نشســت روز سه شنبه  هفته جاری از ساعت ۱۵در 

محل وزارت کار برگزار می شود.
در دعوتنامه ای که به دســت اعضای کارگری و کارفرمایی رســیده، دستور کار 
نشست شــامل بررسی دو موضوع اســت؛ اولین موضوع، بررسی آیین نامه حق 
دانســتن و حق امتناع از کار اســت که یک آیین نامه مربوط به ایمنی و بستر 
اجرایی مقاوله نامه ۱۵۵ســازمان جهانی کار اســت؛ موضوع دوم در دستور کار 
نشســت سه شــنبه، »بررســی نحوه ارتقای نظام جبران خدمت برای کارگران 

معادن ذغال سنگ« است.
به ایــن ترتیب، باید دیــد ارتقای نظام جبــران خدمت برای کارگــران معادن 
ذغال سنگ به چه نتیجه ای می رســد؛ ظاهراً هدف، ارتقای طرح های طبقه بندی 
مشــاغل در معادن ذغال ســنگ اســت که در صورت تصویب، می تواند منجر به 
افزایش دریافتی ماهانه این کارگران شود. فصل دهم قانون کار به موضوع شورای  
عالی کار می پردازد. به موجب ماده ۱۶۸ قانون کار،  شورای عالی کار حداقل هر ماه 
یک جلسه تشــکیل می دهد و در صورت نیاز و ضرورت، جلسات فوق العاده شورا 

به دعوت رئیس یا تقاضای سه نفر از اعضای شورا قابل برگزاری است.
جلسات شورا با حضور ۷ نفر از اعضا رسمیت می یابد و تصمیمات آن با اکثریت 
آرا معتبر خواهد بود. هر یک از اعضای شرکت کننده در جلسات شورا نیز دارای 
یک رأی هســتند. محــل دبیرخانه شــورای عالی کار در وزارت کار قرار دارد و 
مسئول دبیرخانه به  پیشنهاد وزیر کار و تصویب شورا انتخاب می شود و به عنوان 

دبیر در جلسات شرکت می کند.
نمایندگان کارگری معتقدند، در شرایطی که قدرت خرید کارگران کاهش یافته 
اســت، ضرورت دارد به منظور بازنگری دستمزد و رسیدگی به امورات کارگران 
جلسه تشکیل شود. اما شواهد نشان می دهد در این جلسه هم قرار نیست بحث 

مزد و ترمیم مزدی مطرح شود.

بیت کوین در رکورد ۸۱ هزار دلار

تســنیم- با افزایش انتظارات بــرای فضای مطلوب تر نظارتــی برای ارزهای 
دیجیتال پس از انتخــاب دونالد ترامپ به عنــوان رئیس جمهور آمریکا و ورود 
نامزدهای حامی این ارزها به کنگره، بیت کوین روز دوشــنبه به رکورد تاریخی 

جدیدی بالاتر از ۸۱ هزار دلار دست یافت.
بزرگترین و شناخته شــده ترین ارز دیجیتال جهان یعنی بیت کوین نســبت به 
کمترین قیمت خود در ســال جاری میادی )۳۸/۵۰۵ دلار(، اکنون بیش از دو 

برابر افزایش یافته و به قیمت ۸۱/۵۷۲ دلار رسیده است.
ترامــپ در طول کارزار انتخاباتی خود، از دارایی هــای دیجیتال حمایت کرد و 
وعــده داد که ایالات متحده را به پایتخت رمزارز در جهان تبدیل خواهد کرد و 

ذخایر ملی بیت کوین را افزایش خواهد داد.
بر اســاس این گزارش، ســایر معامات موســوم به »ترامپ ترید« از سهام های 
ایالات متحده گرفته تا فروش استقراضی اوراق قرضه، از زمان انتخابات تا حدی 

از رونق افتاده اند، اما ارزهای دیجیتال بدون مکث به رشد خود ادامه داده اند.
مت سیمپسون، تحلیلگر ارشد بازار در شرکت خدمات مالی City Index، در این 
باره گفت: رشــد بیت کوین با ترامپ کاماً برقرار اســت... با جمهوری خواهان که 
به کســب اکثریت در مجلس نمایندگان نزدیک هستند، به نظر می رسد جمعیت 
عاقه مند به ارزهای دیجیتال امیدوار به مقررات زدایی هستند. اگرچه سیمپسون 
هشدار داد که اولویت های ترامپ در کوتاه مدت احتمالاً در جای دیگری قرار دارند، 
اما ســرمایه گذاران ارز دیجیتال امیدوار به پایان فشارها و نظارت هایی هستند که 
تحت مدیریت گری گنسلر، رئیس کمیسیون بورس و اوراق بهادار آمریکا افزایش 

یافته است. ترامپ اعام کرده قصد برکناری وی را دارد.

تولید گندم در دیم زارها به ۱۶۰۰ کیلو در هکتار رسید

باشــگاه خبرنگاران- مجتبی پالوج، قائم مقام مؤسســه پژوهش های وزارت 
جهاد کشــاورزی در یازدهمین همایش ســالانه اقتصــاد مقاومتی با محوریت 
امنیت غذایی؛ کشاورزی بهره وری و تجارت تحریم ناپذیر با اشاره به اینکه سال 
۸۹ برای اولین بار موضوع اقتصاد مقاومتی از ســوی مقام معظم رهبری مطرح 
شــد،گفت: این موضوع در دستور کار کارگزاران قرار گرفته که براین اساس در 
حوزه سیاســت های کلی، هیچ کدام از سیاست ها به اندازه سیاست های اقتصاد 
مقاومتی مورد توجه قرار نگرفت. دو محور این سیاســت ها به صراحت به حوزه 

کشاورزی و امنیت غذایی اشاره می کند.
او با بیان اینکه در ایران به دلیل اهمیت امنیت غذایی، سندی تحت عنوان سند 
دانش بنیان امنیت غذایی تهیه شــده است، افزود: ویژگی این سند این است که 
پس از طی کردن فرآیندهای کارشناسی، توسط شهید رئیسی و رئیس مجلس 
رونمایی شد. در این سند تعاریف مشخص برای برخورداری از یک زندگی سالم 
در نظر گرفته شد، چهار رکن نیز برای امنیت غذایی تعریف شد. نکته مهم این 

است که سند در خصوص تاب آوری و پایداری کشاورزی توجه شد.
پالوج گفت: در ســنوات گذشــته حدود دو میلیون هکتار کشت اراضی آبی و 
چهار میلیون هکتار اراضــی دیم گندم داریم و تغییرات قابل توجهی در زمینه 
کشــت نداشتیم با این وجود مدیریت مناسب ســبب شد تا شاهد رشد میزان 
تولید گندم باشــیم. وی گفت: بخش عظیمی از کشاورزی کشور دیم زار است 
که با همکاری های انجام شــده تولید گندم هر هکتار از ۹۰۰کیلوگرم به ۱۶۰۰ 
کیلوگرم رســیده است که براین اساس اگر رشــدی که مد نظر است رخ دهد 

شاهد تحقق امنیت غذایی خواهیم بود.

آگهی ثبتی و دادگستری

ارز دیجیتال

بازار سکه و لار 

حقوق و دستمزد

 کشاورزی

بورس صنعت
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ایسنا- آیین تکریم و معارفه سیدمحمدمهدی 
غمامی و روح ا... رهامی، مســئولین پیشین و 
جدیــد معاونت تحقیقات، آمــوزش و حقوق 
شــهروندی معاونت حقوقی ریاست جمهوری، 
با حضور حجت الاســام والمســلمین مجید 
رئیس جمهــور  معــاون حقوقــی   انصــاری، 

برگزار شد.
حجت الاســام والمســلمین مجیــد انصاری 
در این مراســم یکی از آســیب ها و آفت های 
برخوردهــای  را  کشــورمان  در  حکمرانــی 
جناحــی و تنگ نظرانه عنوان کرد که مردم را 
از اندیشه ها و توانمندی های بخشی از جامعه 

محروم کرده است.
وی در این باره افزود: جامعه ایرانی، جامعه ای 
متکثر و متشــکل از آرا، نظرات و اندیشه های 
مختلــف اســت و هرگونــه نــگاه ســلبی و 
 انحصارگرا در مدیریت کشــور را غیراخاقی و 

غیر اسامی می دانیم.
معاون حقوقی رئیس جمهور در ادامه معاونت 
تحقیقات، آموزش و حقوق شــهروندی را در 
سازمان حقوقی کشور دارای جایگاهی ممتاز 

دانســت و گفت: دلیل ایــن جایگاه ممتاز نیز 
نقش مؤثــر ایــن معاونت در نیازســنجی و 
پژوهش و تدوین پیش نویس قوانین و مقررات 
مورد نیاز کشــور اســت و هر مقــدار در این 
بخش قوی، متقــن و به موقع کار کنیم، روند 
قاعده گذاری و وضع مقررات در کشــور بهبود 

پیدا خواهد کرد.
انصــاری با قدردانــی از زحمــات و اقدامات 
صورت گرفته در این معاونت در ادوار گذشــته 
اظهارکــرد: مــا در حــال حاضــر در بعضی 
قاعده گذاری ها دربــاره موضوعاتی که جدیداً 
وارد زندگی مردم شده عقب هستیم؛ موضوع 
فیلترینگ فضــای مجازی گواهــی بر آماده 
نبودن کشــور برای پذیرش ایــن ابزار جدید 

ارتباط جمعی است.
معاون حقوقــی رئیس جمهور بــا بیان اینکه 
امروز ما بــا فیلترینگ فضای مجازی در حال 
برخــورد با یک پدیــده عقانــی و کاربردی 
هســتیم، تصریح کرد: ما منکر آســیب های 
فضای مجازی نیســتم و باید برای آسیب آن 
هم فکری کرد، اما اینکه مردم زندگی خود را 

روی این پلتفرم ها شــکل دهند و بعد ناگهان 
مــا با فیلترینگ زندگی آنهــا را بهم بریزیم و 
بعــد آنها را به ســراغ فیلترشــکن فروش ها 
بفرســتیم که به دلیل درآمد هنگفت با تمام 
 توان جلوی رفع آن ایستاده اند، نادیده گرفتن 

حقوق مردم است.
معــاون حقوقی رئیس جمهور با ابراز تأســف 

از عدم اجرای ســند چشــم انداز ۲۰ ســاله 
کشــور به عنــوان یکــی از اســناد مترقی و 
تدوین کنندگان  فــراوان  به رغم خوش بینــی 
به اجــرای آن در زمان تدویــن گفت: امروز 
ما در بخش های قابل توجهــی از اجرای این 
سند دچار عقب ماندگی هستیم، در حالی که 
کشورهای رقیب ما در منطقه بسیار بیشتر از 

ما این ســند را جدی گرفتند و با همه قوا در 
زمینه پیشرفت برنامه ریزی کردند و به میدان 
آمدند. خوشبختانه پزشکیان با جدّیت اجرای 
برنامه توسعه و پیشــرفت هفتم و نیز اهداف 
سند چشم انداز را در اولویت کاری دولت قرار 
داده و شخصاً آن را پیگیری می کند و مسئله 
حل ناترازی های اساســی و زیربنایی را مورد 
تأکید و در کانون جلسات کارشناسی با وزرا و 

مسئولان ذیربط قرار داده است.
انصاری برخورداری کشــور از سرمایه عظیم 
نیروهــای جــوان و تحصیل کــرده را زمینه 
امیدوارکننــده در تحقــق اهداف این ســند 
عنــوان کــرد و افــزود: امروز شــما مدیران 
جوان که مجهز به دانش و علم روز هســتید، 
در این زمینه مســئولیت بســیار ســنگینی 
داریــد و باید بــرای جبــران عقب ماندگی ها 
تــاش کنید که این مهم نیز جــز با انضباط 
اجتماعــی، انضبــاط قانونــی، تولیــد نــرم 
افزارهــای قانونــی و قاعده گذاری مناســب، 
 چابک سازی و واسپاری امورات به مردم محقق 

نخواهد شد.

معاون حقوقی رئیس جمهور:

فیلترشکن فروش ها با تمام توان جلوی رفع فیلترینگ ایستاده اند

مسکن

نفت و انرژی

فارس- محمــد جعفر قائــم پناه، معــاون اجرایی 
رئیس جمهــور روز شــانزدهم آبان مــاه اعام کرد 
که »پس از بررســی ها پزشکیان دســتور داد که به 
دلیل آلودگی خــاص ایجاد شــده در مناطق اراک، 
کرج و اصفهان که ناشــی از مازوت ســوزی در حدود 
۱۶ میلیون تن اســت و باعث آلودگی هوا و بیماری 
می شــود، مازوت سوزی در این ســه نیروگاه متوقف 
شــود.« چند روزپیــش از این، فاطمــه مهاجرانی، 
ســخنگوی دولــت عنوان کــرد که »شــرط عدالت 
نیست برای تولید برق، بخشی از جامعه با جان خود 
هزینــه آن را پرداخت کند. از همین رو به دســتور 
رئیس جمهور مازوت سوزی در سه نیروگاه اراک، کرج 
و اصفهان که شــرایط ویژه ای دارند، متوقف می شود. 
می توان برای مدت محدودی، »خاموشــی منظم« را 
جایگزین »تولید ســم« برای عموم شهروندان کرد«.
پس از انتشار خبر قطع مازوت سوزی در سه نیروگاه 
و در حالی که هنوز مردم از این خبر به طور کامل آگاه 
نشده بودند، خبر قطع منظم برق در سراسر کشور از 

سوی دولت مطرح شد.
تصمیم به توقف مازوت ســوزی در راســتای کاهش 
آلودگی هوا خوشایند و قابل تحسین است اما نیازمند 

برنامه ریزی برای تأمین انرژی جایگزین و جلوگیری 
از بروز مشــکل در فعالیت های صنعتی اســت. صمد 
حســن زاده، رئیس اتاق بازرگانی ایران می گوید : طی 
دو دهه اخیر، سیاست های اتخاذ شده در صنعت برق 
موجب آسیب به امنیت سرمایه گذاری و اعتماد بخش 
خصوصی شــده و لذا سرمایه گذاری در این صنعت با 

اختالاتی همراه شده است. 
از مجموع ۱۴۳ نیروگاه بزرگ کشور، کمتر از بیست 
نیروگاه حرارتی امکان مصرف سوخت مازوت را دارند 
که از این تعداد نیز مخزن ســوخت ۲ نیروگاه از قبل 
پلمب بوده است. بقیه نیروگاه های کشور نیز نیروگاه 
گازی و ســیکل ترکیبی اســت که در این نیروگاه ها 
امــکان مصرف مازوت در آن وجود ندارد و ســوخت 
آنها گازوئیل یا گاز اســت و سهم نیروگاه های گازی 
و ســیکل ترکیبی در تأمین برق بســیار بیشــتر از 

نیروگاه های حرارتی است.
با وجود محدودیت اســتفاده از ســوخت مازوت در 
ســه نیروگاه، از ۷۸ کارخانه تولید سیمان کشور ۶۰ 
کارخانه سیمان در فصل سرد سال از سوخت مازوت 
اســتفاده می شود. کارخانه های تولید سیمان به علت 
مشکاتی که در تأمین سوخت مازوت دارند عاقمند 

به مصرف ســوخت مازوت نیســتند. هزینه حمل و 
نقل مازوت برای کارخانه های ســیمان بالا است. اما 
به دلیل ناترازی گاز ناچار به مصرف ســوخت مازوت 
هســتند. به گفته علی اکبر الوندیــان، دبیر انجمن 
صنفی کارفرمایان صنعت سیمان محدودیت مصرف 
گاز سیمانی ها در سال جاری زودتر از سال های قبل و 

زودتر از پارسال آغاز شده است.
وی می گوید: محدودیت مصرف گاز امســال از نیمه 
مهر آغاز شــده در حالی که در ســال قبل آبان ماه 
آغاز شــد و ســال های قبل این محدودیت از آذرماه 
آغاز می شد. محدودیت مصرف گاز به منزله استفاده 
از ســوخت جایگزین یعنی مــازوت در کارخانه های 

سیمان است.
از شهریور امسال بنا بر گزارش وزارت نیرو فرآیند پر 
شدن ذخایر سوخت مایع نیروگاه ها متوقف شده و به 
مرور حجم این ذخایر کاهش یافته اســت.تامین گاز 
نیروگاه  ها از هفته اول آبان ۳۰ درصد نسبت به سال 
گذشــته کم شــد و ذخیره گازوئیل نیروگاه ها هم به 
کمتر از ۱۲۶۰ میلیون لیتر رسید تا شبکه برق ایران 
نزدیک شــرایط فوق اضطراری شود.خاموشی از نتایج 

ورود به شرایط فوق اضطراری است.

سخنگوی  مهاجرانی،  فاطمه  خبرنگاران-  باشگاه 
دولــت چهاردهــم در همایش چشــم انداز صنعت 
ساختمان با اشــاره به اینکه دولت چهاردهم  دولت 
وفاق اســت و  به طــور قطــع از ظرفیت های بخش 
خصوصی در تمامی بخش ها به ویژه در بخش مسکن 
استفاده خواهیم کرد گفت: در راستای توانمندسازی 
اقتصاد در این همایش دور هم جمع شــدیم، صنعت 
ســاختمان از جمله صنایعی است که با توجه به نیاز 
بشر برای داشتن یک سرپناه شکل گرفته است، این 
نیــاز به مرور زمان با نیازهای دیگری از جمله نیاز به 

زیبایی و نیاز به اقتدار آدمی همراه شد.
وی  با بیان اینکه ساختمان ها همواره می توانند نماد 
کشورها باشند افزود: صنعت ساختمان به عنوان یکی 
از صنایع پیشران در اقتصاد نقش بسیار مهمی دارد، 
زیرا زنجیره بسیار طولانی را در اقتصاد ایجاد می کند 
و از ســوی دیگر در راستای ایجاد مشاغل نیز  بسیار 

حائز اهمیت است.
مهاجرانی یاد آور شــد: من به عنــوان نماینده دولت 

اینجا هســتم تا اعام کنم که دولت بســیار نیازمند 
همکاری با بخش خصوصی اســت و این یک واقعیت 
به شــمار مــی رود چراکه هیچ  جامعــه ای نمی تواند 
مسائل و مشــکات خود را فقط با دولت و از طریق 

تصدی گری حل کند.
وی ادامه داد: یک جامعه ســالم به بخش خصوصی 
ثروتمنــد و قدرتمند نیــاز دارد، هم چنین به بخش 

مدنی دلسوز و همراه نیاز دارد.
ســخنگوی دولت تأکید کــرد: بخش خصوصی یکی 
از بخش هایی اســت که در قانون اساســی کشور به 
رســمیت شناخته شــده و دولت چهاردهم به عنوان 
دولتی که شــعار خود را بر وفاق گذاشــته، تماماً در 
خدمت بخش خصوصی اســت تا بتواند مشکات این 

بخش را رفع کند.
او بــا بیان اینکه دولت نبایــد تصدی گری کند، این 
موضوعی اســت که در اصل ۴۴ قانون اساســی نیز 
وجود داشــته و به رسمیت شناخته شده است گفت:  
به طور قطع در این زمینه اشتباهاتی نیز وجود داشته 

و تردیدی در این موضوع نداریم اما ما آمادگی داریم 
تا اشتباهات را اصاح کنیم.

مهاجرانی یاد آور شد: دولت هم اکنون اعام می کند 
که برای اســتفاده از ظرفیت هــای بخش خصوصی 
آماده اســت به ویژه بخش خصوص صنعت ساختمان 
چراکه ما بدون استفاده از ظرفیت آنها نمی توانیم در 
بخش مسکن موفق باشیم و طبیعتاً دولت هم در این 

مسیر وظایفی دارد که باید انجام دهد.
وی در خصوص اتمام پروژه های نهضت ملی مســکن 
گفت: ما متعهد به اتمام طرح نهضت ملی مســکن و 
آنچه که وعده داده شده برای ساخت هستیم و آن را 

به اتمام خواهیم رساند.

باشگاه خبرنگاران- قیمت نفت در معامات روز دوشنبه 
بازار آســیا، با فروکش تهدید توفان برای تولید نفت خلیج 
مکزیکو و مایوس شدن ســرمایه گذاران از اقدامات محرک 

مالی چین، به روند کاهشی خود ادامه داد.
بهــای معامات نفت برنت ۳۱ ســنت معــادل ۰/۴ درصد 
کاهش یافت و به ۷۳ دلار و ۵۶ ســنت در هر بشکه رسید. 
بهای معامات وســت تگــزاس اینترمدیت آمریــکا با ۳۸ 
ســنت معادل ۰/۵ درصد کاهش، به ۷۰ دلار در هر بشــکه 
 رســید. هر دو شاخص در معامات جمعه، بیش از ۲ درصد 

ریزش کردند.
تونی ســایکامور، تحلیلگر شــرکت آی جی در یادداشــتی 

نوشت: بسته محرک پکن که در جلسه کمیته دائمی کنگره 
ملی خلق در روز جمعه اعام شــد، ضعیف تر از انتظار بازار 
بود و فقط به اقدامات حمایتی اندک برای مسکن و مصرف 

اشاره داشت.
تحلیلگــران گروه بانکی ANZ می گویند فقدان محرک های 
مالی مستقیم نشان می دهد که سیاستگذاران چینی، فضایی 
را برای ارزیابی تأثیر سیاســت هایی که دولت بعدی آمریکا 
معرفی خواهد کرد، باقی گذاشــته اند. بــازار اکنون تمرکز 
خود را به جلســه دفتر سیاســی و کنفرانس »کار اقتصادی 

مرکزی« در دســامبر معطوف خواهد کرد که انتظار می رود 
اقدامات ضد چرخه ای طرفدار مصرف بیشتری اعام شود.

مصرف نفــت در چین که ســال ها محرک رشــد تقاضای 
جهانی بود، در سال ۲۰۲۴، چندان دلچسب نبود، زیرا رشد 
اقتصادی این کشور کند شده و مصرف بنزین با رشد سریع 
خودرو هــای برقی، کاهش یافته اســت و گاز طبیعی مایع، 

جایگزین دیزل به عنوان سوخت کامیون شده است.
قیمت نفــت هم چنین نیز پس از کاهش نگرانی ها نســبت 
به احتمال اختال عرضه ناشــی از توفــان رافائل در خلیج 

مکزیکوی آمریکا کاهش یافت. طبق گزارش رگولاتور انرژی 
فراســاحلی آمریکا، بیش از یک چهارم نفت و ۱۶ درصد از 
تولیــد گاز طبیعی آمریکا در خلیج مکزیکو، روز یک شــنبه 
آفاین ماند. شــرکت های شل و شورون روز یک شنبه اعام 
کردند پرســنل خود را دوباره در ســکو های خلیج مکزیکو 

مستقر خواهند کرد تا فعالیت تولیدی ازسرگرفته شود.
با نگاهی پیش رو، ابهامات مربوط به سیاست دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور منتخــب آمریکا، دورنمای اقتصادی جهانی را 
تیره کرده، اما انتظارات برای ادامه استفاده ترامپ از سیاست 
تحریم های نفتی علیه تولیدکنندگان دیگر، باعث شد قیمت 

نفت در هفته گذشته، بیش از یک درصد صعود کند.

آغاز زودهنگام مازوت سوزی سیمانی ها؛
ناترازی گاز به صنایع رسید

ثبت سومین رکورد ورود پول به 
بورس با ناپدید شدن فروشنده ها

روبه رشــد  رونــد  فــارس- 
قابل توجهی که از دو روزگذشته 
در تابلوی معامات قابل مشاهده 
اســت، در دومین روز هفته نیز 
تداوم یافت و اکثر نمادهای بازار 
ســرمایه روزگذشته در محدوده 
مثبت به کار خــود پایان دادند. 
روز ســبز بازار سهام با استقبال 
همراه  ســرمایه گذاران  بی نظیر 
بود؛ به طوری کــه ۷۳۰ نماد در 

محدوده سبز تابلو به کار خود پایان دادند و ۴۷۳ نماد در صف خرید قفل شدند.
  بورس ارزندگی بالایی دارد

راضیه آرمند، کارشــناس بازار ســرمایه گفت: بازار سرمایه به لحاظ بنیادی شرایط 
مطلوبی دارد، اما متغیرهای سیاســی، کمبود نقدینگی، عدم اعتماد ســهام داران و 
فعالیت نوسان گیری باعث می شود تا بازار نتواند آن طور که باید و شاید رشد کند. این 
کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: اوراق با نرخ ۲۵ درصد که از بهمن ماه منتشر خواهد 
شد بازهم یک ریسک دیگر در بازار سرمایه است. این کاهش نرخ، منوط به پایداری 
درآمدهای نفتی و کنترل تورم در محدوده ۳۰ درصد است. وی افزود: به نظر می رسد 
رشد دیروز و امروز بورس، حاصل اعتماد مجدد سرمایه گذاران به شرایط فعلی اقتصاد 

و ثبات نرخ ارز و تورم است.
  تداوم رشد شاخص های عملکردی بورس

در جریان معامات روزگذشــته، شــاخص کل بورس ۳۵ هزار و ۲۷۳ واحد ارتفاع 
گرفت و خود را در کانال دو میلیون و ۸۹ هزار و ۴۲۹ واحد تثبیت کرد. شاخص کل 
هم وزن نیز با رشد ۱۰ هزار و ۸۹۶ واحدی در کانال ۶۴۶ هزار و ۳۹۹ واحد ایستاد. 
نمادهای فملی، فارس و نوری بیشترین اثر مثبت و نمادهای وآفری، خمحور و لبوتان 
بیشترین اثر منفی را بر شاخص ثبت کردند.هم چنین در بازار فرابورس ایران نیز حال 
شاخص ها خوب بود. شاخص کل فرابورس توانست با رشد ۱۷۰ واحدی در کانال ۲۱ 
هزار و ۹۶ واحد بایستد و شاخص هم وزن فرابورس نیز با هزار و ۹۶۸ واحد رشد در 

کانال ۱۱۷ هزار و ۸۷۷ واحد به کار خود پایان داد.
  رشد ارزش معاملات خرد بازار سهام

ارزش کل معامات روزگذشــته با افت جزئی نسبت به روز گذشته ۱۴ هزار و ۹۲۹ 
میلیارد تومان بود؛ اما معامات خرد رشد داشت و سه هزار و ۷۴۷ میلیارد تومان از 
این مبلغ مربوط به معامات خرد سهام و حق تقدم بود.بیش از ۸۰۰ میلیارد تومان 
از پول های پارک شــده در صندوق های درآمد ثابت خارج شده است. با افت قیمت 
طا و از طرفی عقب نشینی دلار بازار آزاد تا ابتدای کانال ۶۸ هزار تومان صندوق های 

طا قرمز یکدست هستند. 
  ثبت سومین رکورد ورود پول حقیقی به بازار

در معامات روزگذشــته بازار مجموعاً مبلغ هزار و ۱۸۴ میلیارد تومان پول حقیقی 
وارد بازار شد.۷۶ درصد خریدها توسط حقیقی ها و ۲۴ درصد توسط حقوقی ها انجام 
شده اســت. همچنین در بخش فروش ۴۶ درصد فروش ها توسط حقیقی ها و ۵۴ 
درصد توسط حقوقی ها انجام شده است. در بازار امروز شاهد ورود ۳۲۸ میلیارد تومان 
نقدینگی حقیقی بــه نمادهایی باارزش بازار کمتر از ۴۰ هزار میلیارد تومان و ورود 
۸۵۵ میلیارد تومان به نمادهای باارزش بازار بیش از ۴۰ هزار میلیارد تومان بوده ایم.

سخنگوی دولت: 

متعهد به اتمام طرح نهضت ملی مسکن هستیم

قیمت نفت ساز کاهشی زد

انرژی



زندگی همه ما این روزها روی دور تند قرار گرفته، از اینستاگرام که خود به 
تنهایی عامل تجربه ســرعت و روی دور تند دیدن هر چیزی است تا زندگی 
اجتماعی در فضاهای شهری. این دور تند اما مانند تیغی است که تیزی لبه 

آن به بدن نحیف سینما نیز برخورد کرده است.
»زودپز« جدیدترین فیلم رامبد جوان، کسی که حتی گفتار و رفتارش را نیز 
با همین حرکات تند به یاد می آوریم، حالا تازه ترین اثری است که همچون 
خود او نمونه بارزی از همین رویِ دورِ ســرعت پیش رفتن در شرایط امروز 
جامعه اســت. گویی جوان همه چیز را زودتر از حد معمول پخته و نپخته با 
هم ترکیب کرده تا مخاطبی که انتظار همین ســرعت در لحن و بیان قصه 

دارد را به خود جذب کند.
همه چیز در این فیلم، زود از روی اجاق برداشته شده و هنوز ناپخته است؛ 
از تعامل زوج اصلی فیلم که بار شیمی بین آن دو روی دوش محسن تنابنده 
اســت گرفته تا تک تک سکانس هایی که سعی داشته در پس خود، مفهومی 
تراژدیک نیز قــرار بدهد؛ بلکه منتقدان را در کنــار فروش نجومی و اقبال 

مردم، از خود راضی نگه دارد.
»زودپز« یک خط اصلی دارد که این قصه مرکزی نیز برای خودش نیســت؛ 
از »لیلی با من اســت« و »اخراجی ها« وام گرفته شده اما در راستای همین 
کپی برداری نیز ســعی بر عملکردی متفاوت نداشــته؛ بلکــه با اضافه کردن 
موشــک و بازتاب فضای موشک باران تهران همان جنس شوخی با شهادت 

و جنگ را از خط مقدم جبهه به داخل شهر آورده است.
حتما بخش بزرگــی از حافظه جمعی مردم ایران با روزهای موشــک باران 
تهــران گره خورده؛ با خاطــرات دردناکی که آنها را به یاد از دســت دادن 
عزیزترین دوســتان یا خانواده شــان می انداخته، »زودپز« در این راستا اگر 
بامزه هم عمل کرده باشــد سعی در همدردی نداشته؛ بلکه مقابل این حس 

همدردی ایستاده است.
این اتفاق چگونه رخ داده؟ در کل مدت زمان فیلم، مخاطبان با دو شخصیت 
اصلی قصه یعنی محسن تنابنده و نوید محمدزاده همراه هستند، دو با جناق 
دســت وپاچلفتی که ســعی دارند پدرزن خود را که از دنیا رفته، شهید جا 
بزنند. موقعیت هایی که یکی پس از دیگری و به سرعت پیش پای آنهاست، 

همگی با یک عنصر گره خورده؛ موشک!
این گره خوردگی به این معناســت که هر جا با موشک هدف گرفته شد، ما 

به همراه دو شــخصیت اصلی می خندیم و خوشحالیم که بالاخره این دو از 
دســت جنازه متعفن پدرزن خود خلاص شدند و می توانیم ادامه فیلم را به 
تماشا بنشینیم، درحالی که این خیال باطل تا پایان فیلم همراه ماست. قرار 
نیست این خط داستانی تغییر کند، بلکه از هر موقعیتی اعم از بمباران حمام 
زنانه تا نانوایی و شوخی با فسفر سفید همچنان ادامه دارد و نقطه پایان آن 

همان نقطه پایانی فیلم است.

این خندیدن و همراهی با موشک باران، چیزی است که دست روی یک زخم 
عمیق می گذارد، زخمی که از موشک باران به جا مانده و حالا هسته مرکزی 
قصه ای اســت که قرار است بچه های این نســل را بخنداند و ارزش ها را در 

ذهن آنها به سخره بگیرد؛ بی آن که تلخی آن روزها را درک کرده باشند.
این نکته هم مورد توجه اســت که گونه کمدی، فــارغ از روایت منطقی و 
رئال خود یا ســبک پردازانه بودنش، می تواند روی هر سوژه ای دست بگذارد 
و از مخاطب خنده بگیرد. چنانچه »فســیل« مشکلات خوانندگان پیش از 
انقــلاب را هدف گرفــت، »مطرب« روی همین مســیر پیش رفت یا حتی 
»نهنــگ عنبر« با بهره وری از همان عناصر معمول دهه ۶۰، روی یک اتفاق 
خــاص مانور نداد و گذرا از المان هایی که هم درد دارند و هم شــیرین اند، 

قصه تعریف کرد.
اما »زودپز« برخلاف دیگر کمدی های نوستالژیک دهه ۶۰، با خاطره جمعی 
خواننده های ممنوع الکارشــده، به عنوان قشــری خاص یا جانبازان شوخی 
نمی کند، بلکه دســت روی دردی عمیق تر می گذارد کــه برای همه مردم 
و خصوصا نوجوانان دهه شــصتی که حالا پدر و مادر شــده اند، مهم است و 

همراه خود اتفاقات هولناکی را به یاد می آورد.
عنصر بعدی و مهم در »زودپز«، موشــک اســت؛ موشــکی که قطع به یقین 
بســیاری از دهه شــصتی ها با کاغذ باطله یا برگه های دفتر مشق  خود آن 

را ساخته اند و بازی با آن برای اکثر آنها خاطرات زیادی را زنده می کند.
دهه شــصتی ها یادشان هست که سریع تر به هدف رسیدن موشک ها، نشانه 
برنده شــدن بود؛ هر موشکی که جلوتر از موشک دیگر متوقف می شد، برنده 
میــدان بود. حــالا در این فیلم دو باجناق جلوتر از هر موشــکی می دوند و 
می خندند و خودشان دستی شده اند که موشکی از آسمان برسد و روی سر 
مردم شــهر بریزد تا برنده میدان مبارزه ای باشند که جوان زیر موشک باران 
تهران با همه دردها و تلخی هایش از آن قصه ســاخته و به اقبال میلیاردی 
از آن نیز مفتخر اســت. حالا همان موشــک عنصری شــده که جوان برای 
پیشــبرد درام خود روی آن دست گذاشــته؛ همان سرعت در خلق ناپخته 
تک تک موقعیت هایی به کار گرفته شــده که کارگردان با چینش آنها کنار 
هم، بی توجه به خاطره جمعی مخاطبانش و تلخی آن روزها، تنها ســعی در 
بازگرداندن اقبال عمومی و مقبولیت میان مردم و شکســتن تند و ســریع 

رکوردهای فروش گیشه داشته است.
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»اوپنهایمر« بهترین فیلم دهه ۲۰۲۰ به انتخاب منتقدان لقب گرفت»زودپز« را زود از روی اجاق برداشتی آقای جوان
بر اســاس نتایج نظرسنجی  
کــه بیــش از ۱۰۰ منتقد 
ســینمایی بــه مناســبت 
نزدیک شــدن به نیمه  دهه 
شــرکت  آن  در   ۲۰۲۰
»اوپنهایمــر«  کرده انــد، 
ســاخته کریســتوفر نولان 
دهه  فیلم  بهترین  به عنوان 
معرفی شد و فیلم »تار« به 
کارگردانی تاد فیلد در رتبه 

دوم قرار گرفت.
دهــه ۲۰۲۰ با چالش هایی 
کرونا،  همه گیــری  ماننــد 

تعطیلــی پروژه ها، تأخیرهای مکرر اکران و کاهش تمایل اســتودیوها به ســاخت آثاری 
با ریســک های خلاقانه مواجه بوده است. اعتصاب های هالیوود در سال ۲۰۲۳ نیز به این 
مشکلات دامن زد و مجدداً چرخه توقف و تعویق تولید را تکرار کرد.یکی دیگر از تغییرات 
اساسی این دهه، افزایش محبوبیت شبکه های استریمینگ بود که به اکران های سینمایی 
آســیب زده و تعداد تولیدات استودیوهای فیلمسازی را تا حدی کاهش داد.با این اوصاف، 
فیلم »اوپنهایمر«، آخرین ســاخته نولان، موفق شــد در این نظرســنجی رتبه نخست را 
کســب کند و با اختلاف کمی فیلم های »تار« از فیلد و »همه چیز، همه جا، به یک باره« از 
دنیل کوان و دنیل شاینرت را پشت سر بگذارد.فیلم »آنورا« اثر شان بیکر که نخل طلای 
جشــنواره کن را تصاحب کرد، موفق شــد در این نظرسنجی به رتبه  سیزدهم دست یابد 
و ۸ رأی کســب کند. این فیلم به طور قابل توجهی بیشــترین رأی را در میان آثار ســال 
۲۰۲۴ دریافت کرد و از آثاری مانند »تل ماســه: بخش دوم« )۵ رأی(، »ماده« )۴ رأی(، 
 »چشمانت را ببند« )۴ رأی(، »من درخشش تلویزیون را دیدم« )۴ رأی(، »هیولا« )۴ رأی(

و »بروتالیست« )۳ رأی( پیشی گرفت.
اوایل ســال، یک نظرســنجی نیز مربوط به خوانندگان در مورد فیلم هــای برتر دهه به 
عمل آمد که براین اســاس »تار« در صــدر و »اوپنهایمر« در جایــگاه دوم قرار گرفتند. 
امــا »همه چیز، همه جــا، به یک باره« حتی در بین ده فیلم برتر نیــز جای نگرفت و رتبه 

چهاردهم را به خود اختصاص داد.

سینما

ورزش

پوران درخشــنده، کارگردان و فیلمنامه نویس با 
اشــاره به ضرورت توجه به برخی موضوعات در 
جامعه گفت که حتماً باید فیلم »هیس پسرها 

فریاد نمی زنند« را بسازد.
و  کارگــردان  درخشــنده  پــوران 
فیلمنامه نویس درباره فعالیت های 
اخیر خــود بیان کرد: من پس 
از فیلم »زیر ســقف دودی« 
تاکنــون نزدیــک بــه ۸ 
سال اســت که فیلمی 
نساخته ام و این روزها 
خودم  وقت  بیشــتر 
را در حوزه نوشــتن 
صــرف می کنم. یک 

رمــان به نام »مادرم ایران« در دســت نــگارش دارم که همچنان روی 
آن کار می کنم.

وی افزود: برای فیلمنامه »عشق« پروانه ساخت دریافت کردم اما هنوز ساخت 
 این فیلم را شروع نکرده ایم. همچنین فیلمنامه دیگری به نام »مادر زمین« 
دارم که همچنان روی نوشــتن آن کار می کنم و منتظر یک اتفاق خوب 
هســتم. این کارگردان تأکید کرد: من همواره پروژه  و فیلمنامه ای برای 
انجام دادن و ســاختن، داشــته ام اما انجام و شــروع کار مهم است زیرا 

همیشه مشکلی سر راه ما قرار دارد که شروع کار را سخت می کند.
پوران درخشــنده درباره ساخت فیلم »هیس پســرها فریاد نمی زنند« 
گفت: فیلم »هیس پســرها فریاد نمی زنند« در مرحله ســاخت بود اما 
متاســفانه مشکلاتی سر راه آن پروژه قرار گرفت و متوقف شد. ما اکنون 
در سینما با مشکل سرمایه گذاری روی فیلم های اجتماعی مواجه هستیم 
زیرا ســرمایه گذاران روی فیلم های دیگری ســرمایه گذاری می کنند. به 
همین دلیل فیلمســازانی که فیلم اجتماعی می سازند در ۲ جبهه دچار 

چالش هستند؛ یکی مسئله تامین بودجه و سرمایه و بخش دیگر دریافت 
پروانه ســاخت. وی افزود: پس از رفع مشکل بودجه »هیس پسرها فریاد 
نمی زنند« مدت زمان پروانه ســاخت ما به اتمام رســید اما نمی دانم به 
چه دلیل علی رغم تمام توضیحاتی که من به صورت حضوری در جلســه 
شــورای پروانه ساخت به اعضای شورا ارائه کردم، پروانه ساخت آن فیلم 
را تمدید نکردند. واقعاً متاسفم که ضرورت ساخت چنین اثری را در آن 
زمان احساس نکردند. ما همیشه وقتی که اتفاقی رخ می دهد تازه متوجه 
می شویم که باید به یکسری از موضوعات بپردازیم و فرهنگسازی کنیم. 
این کارگردان در پاســخ به این پرسش که آیا دوباره برای دریافت پروانه 
ساخت »هیس پسرها فریاد نمی زنند« اقدام کرده است، گفت: من حتماً 
باید این فیلم را بسازم زیرا سرگذشت آدم هایی را دارم که نمی توانم ساده 
از کنار آنها بگذرم و اکنون بار سنگینی روی دوش من است. واقعیت این 
است که ما نمی توانیم به دلیل حساسیت های جامعه یا هر مسئله دیگری 

برخی موضوعات مهم را کنار بگذاریم.

چرا پروانه ساخت»هیس پسرها فریاد نمی زنند« تمدید نشد؟
برنامه تعطیلی چندساعته سینماها در ۲۵ آبان ماه اعلام شد

درباره  صابــری  محمدرضــا 
به  گفت:  ســینماها  تعطیلی 
مناســبت شــهادت حضرت 
ســینماهای  )س(  فاطمــه 
 سراسر کشور در روز جمعه ۲۵ 
آبان ماه از صبح تا ساعت ۱۷ 

تعطیل هستند.
خبــر  ایــن  راســتای  در 
ســینماهای سراسر کشور تا 
صبح جمعه فعال بوده و صبح 
تا عصر روز جمعه ساعت ۱۷ 
نمایش فیلم نخواهند داشت.

در حــال حاضــر فیلم های 
زودپز، صبحانه با زرافه ها، باغ کیانوش، نبودنت، ســه جلد، شــهر گربه های۲، پول و پارتی، 
ببعی قهرمان، مفت بر، قلب رقه، شــبگرد، قیف، اســتاد، شه ســوار، آنها مرا دوست داشتند، 
آغوش باز، در آغوش درخت، روزی روزگاری آبادان، ســفر پرماجرا و لختگی در سینماهای 

سراسر کشور در حال اکران هستند.

سریال

ایرنا- ســرمربی اسبق تیم ملی کشتی آزاد روســیه توصیه هایی برای ادامه زندگی قهرمانی به کاپیتان تیم ملی 
ایران داشت.

جامبولات تدیف درخصوص قهرمانی عبدالرشــید سعدا... یف در مســابقات جهانی تیرانا اظهار داشت: سعدا... یف 
مبارزه های خوبی در پیکارهای جهانی اوزان غیرالمپیکی در تیرانا داشت و در نهایت موفق به کسب مدال طلا شد. 
البته نکته ای که باید گفت این است که رشید در جریان مسابقات فکر می کنم خیلی آمادگی نداشت و از شرایط 

خوبی هم برخوردار نبود.
وی در پاسخ به این سؤال که شما تاکنون قهرمانان متعددی را به دنیای کشتی وارد کرده اید، از نظر شما کدامیک 
فنی تر بودند، گفت: حس خوشــایندی دارد زیرا زائوربک ســیداکوف ، آرتور نایفونوف، زائور اوگویف و عبدالرشید 

سعدا... یف وشماری از ستارگان روسیه، از جمله خوب های جهان به شمار می روند.
سرمربی اسبق تیم ملی کشتی آزاد روسیه درخصوص تقابل کامران با ستاره روس ها گفت: کامران یک کشتی گیر 
بزرگ اســت، کشتی خوبی هم گرفت اما در نهایت ســعدا... یف به برتری رسید. ورزشکار ایرانی با یک غول بزرگ 
رقابت داشت. بازنده همیشه مظلوم واقع می شود. کامران در مبارزه با سعدا... یف در آستانه یک پیروزی بزرگ بود 

اما خودش را باور نداشت و در نهایت مغلوب شد.
این مربی درباره اینکه آیا مربیان ایرانی در باخت کامران نقش داشتند یا خیر؟ بیان کرد: خیر چون تیم ملی ایران 

سرمربی خوبی به نام پژمان درستکار دارد.
تدیف در خصوص شــرایط حســن یزدانی نیز این طور پاسخ داد: او یک قهرمان بزرگ است و نامش سال ها در این 

رشته ماندگار می شود. بی تردید ایران و جهان به یزدانی افتخار می کنند.

مصدومیت یزدانی از دیگر موضوعات مصاحبه با تدیف بود که او در این خصوص 
گفــت: باور دارم با وجود این مصدومیت هــا، یزدانی باید با دنیای قهرمانی 

خداحافظی کند. همیشــه بایــد در اوج خداحافظی کرد و مانند یک 
قهرمان از کشتی رفت. البته این کار سخت است؛ متاسفانه در یک 

سال  اخیر مصدومیت های فراوانی گریبان حسن را گرفته و او را 
از اوج دور کرده است.

تئورسین کشتی روس ها این را هم گفت: دل کندن از دنیای 
قهرمانی سخت است. کمتر قهرمانی در دنیا وجود دارد که 

با وجود افتخارات فراوان در اوج خداحافظی کند.
تدیف با اشاره به نتایج خود با تیم ملی کشتی روسیه 
نیز گفت: من ســال ها در تیم ملی روســیه فعالیت 
کردم و کارنامه من در تاریخ کشتی روسیه به یادگار 
خواهد مانــد. در حال حاضر تیم ملی روســیه در 

شرایط سختی قرار گرفته و باید بجنگد.
این مربی نامدار کشتی در بخش دیگری از صحبت های 

خود توضیح داد: در ۲ ســالی که از تیم ملی روســیه رفته ام، این تیم 
وضعیت خیلی خوبی نداشته است.

ایســنا- تیم ملی شمشــیربازی سابر 
ایران بــه رده چهــارم رنکینگ جهانی 

صعود کرد.
 فدراســیون جهانی پــس از پایان جام 
الجزایر،  جهانــی شمشــیربازی ســابر 
رنکینگ جدید انفرادی و تیمی را اعلام 

کرد.
تیــم شمشــیربازی ایران کــه در این 
رقابت ها مدال نقره گرفت، توانســت از 

رده ششم به چهارم جهانی صعود کند.
علــی پاکدامن هم پیــش از این در رده 
یازدهم رنکینگ انفرادی قرار داشت، به 

رده نهم صعود کرد
اصلًا از خودم راضی نیستم

علی پاکدامن در مورد نایب قهرمانی تیم ملی ســابر ایران در جام جهانی شمشیربازی الجزایر 
گفــت: با وجود اینکه تمرین نداشــتم ولی از خودم اصلا راضی نیســتم. حدود ۶۰ درصد از 
مدعیان جهانی ســابر در جام جهانی الجزایر حضور نداشتند و زمان مناسبی بود تا مدال طلا 
کســب کنیم. ملی پوش شمشیربازی ایران ادامه داد: من در حضور همه مدعیان جهانی، مدال 
گرفته بودم ولی در این جام جهانی، بســیار از ورزشــکاران را برای نخســتین بار می دیدم. به 
همین خاطر انتظار داشتم که قهرمان شــویم. البته غیبت ورزشکاران سرشناس در سال بعد 

از المپیک، طبیعی است.
پاکدامن گفت: آن طور که من شــنیده ام،  مدعیان ســابر جهان در تعطیلات به سر می برند و 

میدان اصلی رقابت از بهمن ماه آغاز می شود. 

ایرنا- پیشکســوت تیم فوتبال اســتقلال گفت: باید از موسیمانه 
حمایت کرد تا در سریع ترین زمان ممکن بتواند افکار تاکتیکی اش 
را در اســتقلال جا بیندازد و تیم را به همان جایگاهی که شایسته 

نامش است برساند.
ادموند اختر، پیشکســوت تیم فوتبال استقلال با اشاره به پیروزی 
آبی پوشان مقابل مس رفسنجان در دیدار معوقه هفته چهارم لیگ 
برتر خلیج فارس، اظهار داشــت: شاید اســتقلال هنوز با روزهای 
اوجش فاصله داشته باشد اما به پیروزی در این مسابقه نیاز داشت. 
استقلال در بازی با مس رفسنجان پس از چند هفته به بردی رسید 

که از نان شب برایش ارزشمندتر بود.
وی افزود: موسیمانه در بازی با مس رفسنجان دست به کار بزرگی 
زد و توانســت کاری را انجام دهد که هیچ کــدام از مربیان ایرانی 
جرأت انجام آن را نداشتند. واقعاً شجاعت این مربی در بازی با مس 

رفسنجان ستودنی بود.
پیشکسوت اســتقلال خاطرنشــان کرد: باید از موسیمانه حمایت 
کرد تا در ســریع ترین زمان ممکــن بتواند افکار تاکتیکی اش را در 
اســتقلال جا بیندازد و تیم را به همان جایگاهی که شایسته نامش 

است برساند. 
باید به او که زمان زیادی نیست هدایت استقلال را بر عهده گرفته 

فرصت داد.
فریبــا تصریح کرد: در این مقطع زمانــی که چند بازیکن جوان به 
اســتقلال اضافه  شده اند باید اقدامات لازم را انجام داد، بهترین کار 
این اســت که روی همین بازیکنانی که در تیم بزرگسالان حضور 

دارند سرمایه گذاری صورت بگیرد.
وی تأکیــد کــرد: بازیکنــان جــوان اســتقلال بایــد از فرصت، 
 اســتفاده و از تجربیــات بزرگ ترهــای تیم اســتفاده کنند. این

  نفــرات بــه دور از حاشــیه فقــط بــه ایــن فکــر باشــند که 
در اســتقلال به پیشــرفت خود ادامه دهند تا تبدیل به بازیکنان 

بزرگ شوند.
بازیکن اســبق اســتقلال در پایان گفت: تعطیلات فیفادی فرصت 
خوبی را در اختیار اســتقلال گذاشــته تا علاوه بر اینکه بازیکنان 
مصدومش به بهبودی کامل می رســند ضعف هایی را که داشت از 

بین ببرد.

توصیه سرمربی اسبق تیم ملی کشتی آزاد روسیه به حسن یزدانی: 

خداحافظی کن و ماندگار شو

شمشیربازی ایران 
چهارم رنکینگ جهان شد

چراغ سبز اسطوره پاراتیروکمان برای هدایت تیم ملی
خبرنگاران- باشــگاه  گزارش   به 
زهرا نعمتی گفت: باعث افتخارم است 
که بتوانم ورزشکاران جوان را آموزش 
و مسیر قهرمانی را به آنها نشان دهم.
زهرا نعمتی در واکنش به صحبت های 
رئیس فدراسیون جانبازان و توان یابان 
مبنی بر حضور وی در بین گزینه های 
هدایت تیم ملــی پاراتیروکمان گفت: 
هنوز صحبت های دقیقی راجع به این 
موضوع نشده اما باعث افتخار من است 
که همچنان در خدمت ورزش کشورم 
باشم. وی افزود: سال ها برای موفقیت های 

 من هزینه شده و قطعاً برایم افتخار است که تجربیاتم را در اختیار ورزشکاران جوان قرار دهم.

آئین تجلیل از یکصد قهرمان ملی استان فارس برگزار می شود
به گزارش باشگاه خبرنگاران- عبدالرحیم خداجو، مدیرکل ورزش و جوانان فارس گفت: 
آئین تجلیل از یکصد قهرمان ملی اســتان که در ســال های ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ برای کشــور 
عزیزمان در میادین پارالمپیک،جهانی و آســیایی افتخار آفرینی کردند و همچنین رؤسا و 
نواب رئیس هئیت های ورزشــی فردا برگزار می شود. خداجو گفت: در این مراسم از ۱۰۰ 
ورزشــکار استان فارس که در ســال های ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ در میادین پارالمپیک،جهانی و 
آســیایی صاحب مدال شده اند تجلیل خواهد شد.وی افزود: روسا و نواب رئیس هئیت های 
ورزشــی نقش بسزایی در موفقیت های ورزشــکاران و توسعه رشته های ورزشی دارند و از 
تلاش های بی دریغ این عزیزان نیز در این مراســم تجلیل خواهند شد.عبدالرحیم خداجو 
اظهار داشــت: این مراسم از ســاعت ۱۶ فردا در مجتمع فرهنگی طلائیه به نشانی دروازه 
قــرآن ابتدای بلوار امام رضا علیه الســلام برگزار می شــود. وی در پایان از جامعه ورزش، 

اصحاب رسانه و خبرنگاران جهت شرکت در این مراسم باشکوه دعوت کرد.

رئیس هئیت موتورسواری و اتومبیلرانی استان فارس انتخاب شد
به گزارش باشگاه خبرنگاران- مسعود طهماسبی با کسب اکثریت آرا مجمع انتخاباتی،به 
عنوان رئیس هئیت موتورسواری و اتومبیلرانی استان فارس انتخاب شد. مجمع انتخاباتی 
هئیت موتورسواری و اتومبیل رانی استان فارس با حضور مازیار ناظمی، رئیس فدراسیون 
موتورســواری و اتومبیلرانی، عبدالرحیم خداجو، مدیرکل ورزش و جوانان فارس و اعضای 
مجمع انتخاباتی این هئیت در سالن اجتماعات اداره کل ورزش و جوانان فارس برگزار شد. 
مسعود طهماسبی و عبدالکریم ابراهیمی یگانه ۲ کاندید این مجمع بودند. در پایان مسعود 
طهماســبی با کسب ۲۴ رای از ۲۶ رای اخذ شــده به عنوان رئیس هئیت موتورسواری و 
اتومبیلرانی اســتان منصوب شــد.عبدالکریم ابراهیمی یگانه نیــز ۲ رأی از اعضای مجمع 
کســب کرد.همچنین با رأی اعضای مجمع افســر امیر افضلی، علیرضا زرین چنگ مکلا، 
ابوالفضل ابلاغ، احســان روزبه و علی اکبر زارع به عنوان نایب رئیس، خزانه دار و سه عضو 
هئیت رئیســه هیأت موتورسواری و اتومبیلرانی اســتان و انتخاب شدند.همچنین با رأی 

اعضای مجمع حمیدرضا فسایی به عنوان بازرس این هئیت معرفی شد.

اندونزی میزبان جام ملت های فوتسال آسیا شد
تسنیم- کنفدراسیون فوتبــال آسیا )AFC( اعلام کرد که کشور اندونزی با تأیید کمیته 
اجرایی این کنفدراسیون به عنوان میزبان جام ملت های فوتسال آسیا در سال ۲۰۲۶ انتخاب 
شــده است.همچنین مقرر شد رده بندی تیم های ملی فوتسال در سایت فدراسیون جهانی 
فوتبال )فیفا( معیار ســیدبندی تیم ها در قرعه کشی این مسابقات باشد.تیم ملی فوتسال 
ایران که در جام ملت های آســیا ۲۰۲۴ به ســیزدهمین قهرمانی خود دست یافت، از ۲۳ 
 مهر تا ۴ آبان ۱۴۰۴ در مرحله انتخابی دوره بعدی رقابت ها شرکت می کند و از ۲۲ بهمن

تا ۳ اســفند ۱۴۰۴ در جام ملت های آسیا ۲۰۲۶ به میدان خواهد رفت. همچنین با تأیید 
کمیته اجرایی AFC، دور انتخابی جام ملت های زیر ۱۷ ســال آســیا ۲۰۲۵ از اول آذر تا 
9 آذر ۱۴۰۴ برگــزار می شــود و تیم های صعودکننده به مرحلــه گروهی این جام از ۲۴ 

اردیبهشت تا ۱۰ خرداد ۱۴۰۵ با هم رقابت می کنند.

پیشکسوت تیم استقلال: 

باید از »موسیمانه« حمایت کرد  



رئیس  حمیدیــان،  محمدصــادق  گزارش ســبحان-  به 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی فارس در جلســه 
هم اندیشی و بررســی دیدگاه ها و مسائل و چالش های فضای 
کسب و کار استان و کشــور که در این اتاق برگزار شد، بیان 
کــرد: هئیت های حــل اختلافی که با ماهیت شــعبه قضائی 
احکام قضائی صادر می کنند و به طور مســتقیم تحت پوشش 
دادگســتری نیستند در تمام مباحث از استقلال کافی و وافی 

برخوردار نیستند. 
وی افزود: شوراهای حل اختلاف کارگری و کارفرمایی، تأمین 
اجتماعی، مالیاتی، ارزی، گمرکــی و غیره اعتبار قضائی را از 
قضات می گیرند اما موضوع این اســت که برخی از جلســات 

بدون حضور قاضی برگزار و تصمیم گیری می شود. 
حمیدیان با بیان اینکه معاونت پیشــگیری قوه قضائیه از هر 
بخشی که احتمال ایجاد فساد در آن باشد، جلوگیری می کند، 

 اظهارداشــت: مدیریت این شــوراهای حل اختلاف زیر نظر
قــوه قضائیه کار مهم و تأثیرگذاری اســت کــه به جلوگیری 
از بــروز فســاد احتمالی در صدور آرا کمــک می کند که این 

درخواست بخش خصوصی از قوه قضائیه است. 
رئیس اتــاق بازرگانی فــارس در بخش دیگری از ســخنان 
خود با اشــاره به موضوع بحث وحدت رویه در اجرای احکام 
دادگســتری و اجرای احکام ثبت اســناد در پرونده های مالی 
نیز گفــت: نمونه های متعــددی در این زمینــه وجود دارد 
که بــه دلیل عــدم وجود وحــدت رویه در اجــرای احکام؛ 
سوءبرداشــت هایی از قانون به ویژه توسط بانک ها انجام شده 
 و تصمیم هایی متوجه فعالان اقتصادی و بخش اقتصاد کشور 

شده است. 
وی اضافــه کــرد: در ایــن زمینــه اگــر تصمیم گیری ها در 
دادگستری انجام شود، از هرگونه موازی کاری و سوءبرداشت 

از اجرای قانون جلوگیری خواهد شد. 
در ادامــه رئیس اتاق بازرگانی فارس درخصوص بحران انرژی 
در بخش اقتصاد کشــور ادامه داد: موضوع کمبود حامل های 
انرژی در فصل ســرما و گرما واحدهای تولیدی و بنگاه ها را با 
مشکل روبرو کرده است که اخیراً نیز وزارت نیرو بخشنامه ای 
را ابــلاغ کرده که پیرو آن از هفته آینده در گروه صنایع فلزی 
بالای 250 کیلووات مصرف برق؛ شاهد افزایش حدود 5 برابر 

برق در کشور خواهیم بود. 
حمیدیان عنوان داشــت: این درحالی اســت که اجرای این 

مصوبه که در ابتدای مهرماه صادر شــده با عطف به ماســبق 
و از اول اردیبهشــت ماه جاری اعلام شــده درحالی که این 
فشار اضافه وارد شده بر واحد تولیدی و عدم مطابقت با قانون 
اعلام به واحدها است زیرا بنگاه های اقتصادی این هزینه را در 
قیمت تمام شده تولیدات خود در نظر گرفته اند و عملا امکان 

محاسبه مجدد وجود ندارد. 
وی افزود: همچنین بر اســاس تبصره ذیل مــاده 62 قانون، 
دستگاه های اجرایی خدمات رسان مکلف به ارائه زیرساخت ها 
تا در واحدهای تولیدی در شهرک های صنعتی هستند اما این 
مهم محقق نشــده است و در زمان کنونی درخصوص افزایش 
قیمت برای برخی از هزینه ها متمم ارائه شــده است که این 
متمم بر عهده واحد صنعتی گذاشته شده است درحالی که اگر 
بخواهیم قانون را صحیح اجرا کنیم این وظیفه دســتگاه های 
اجرایی است و اگر واحدی مشمول اجرای متمم شود باید حق 
پیشــه کسب و کار و ســایر موارد آن نیز در نظر گرفته شود 
که این چنین موارد فضای کسب و کار را با مشکلات بیش از 

پیش مواجه کرده است. 
رئیس اتاق بازرگانی فارس گفت: ایجاد رانت و تأمین سرمایه 
برای نامولدها در بودجه کشور مورد اعتراض بخش خصوصی 
اســت و اگر قرار است قســمت عمده مالیات کشور را بخش 
خصوصــی پرداخت کند، بخش خصوصی راجع به هزینه کرد 

آن نیز حساسیت دارد. 
وی بــا تأکید بــر اینکه تلاش ها باید در راســتای عدم ایجاد 

رانت و انحصار باشــد، افزود: تاســف آور اســت کــه موارد 
متعــددی تصمیم ها و بخشــنامه های متعــدد دولتی رانت 
را بــرای عــده ای ایجاد می کنــد و ادامه ایــن روند حاصلی 
جــز نارضایتی مــردم ندارد لــذا انتظار بخــش خصوصی از 
قوه قضائیه این اســت که از جنبه پیشــگیری تمام مواردی 
که می توانــد برای گروه خاصی انحصار ایجــاد کند را احصا، 
 بررســی و کنترل کند و ما نیز در این زمینه آماده همکاری و 

کمک هستیم. 
وی بیان داشــت: این موضوع یکی از مشــکلات حوزه قانون 
کار و قانون تأمین اجتماعی برای واحدهاست که انتظار است 
معاونت پیشگیری قوه قضائیه از جنبه پیشگیری از وقوع جرم 
مســایل پیرامون روابط کارگری و کارفرمایی و روابط تأمین 
اجتماعــی و پیامدهای این مهم بر بنگاه های تولیدی و فضای 

کسب و کار را رصد و بررسی کند.
حمیدیان اظهارکرد: موضوع مهم دیگر بحث جمعیت کیفری 
 زندان های کشور است که با توجه به اینکه دسترسی قوه قضائیه 
به تمام سامانه های کشــور باز است و در برخی مواقع قیمت 
تمام شــده زندانی برای قوه قضائیه بیش از بدهی آن زندانی 
است؛ به نظر می رسد زندان و حبس راهکار صحیحی نیست و 
انتظار است قانون خوب منع جلب و زندانی نمودن بدهکاران 
مالی را در خصوص زندانیانی که معسر هستند، اجرایی کند. 
 در ادامه این جلسه فعالان اقتصادی و قائم مقام معاون قوه قضائیه

به بیان سخنان خود پرداختند.
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در دیدار با رئیس دانشگاه ملی مهارت تأکید شد:
لزوم تربیت دانشجویان براساس نیازهای کشور

به گزارش ســبحان- حسین علی امیری، اســتاندار فارس در دیدار با 
غلامرضا زمانی، رئیس دانشــگاه ملی مهارت کشور، نظام تعلیم و تربیت 
را فوق العاده مهم دانســت و گفت: در دنیا رشته های تکنسینی متقاضی 
زیادی دارد چون افراد پس از فارغ التحصیلی ســریع تر و بهتر جذب بازار 
کار می شوند؛ چراکه فرهنگ سازی های خوبی در این حوزه در کشورهای 

خارجی انجام شده است. 
 اســتاندار فارس با تأکید بر اینکه کار، شــرف است، بیکاری را ناپسند و 
ضدارزش دانســت و افزود: در شــورای آموزش و پرورش استان مصوب 
کرده ایم متناسب با نیازهای صنعت و استان، هنرستان ها فعال شوند همین 
 قاعده برای دانشگاه ملی مهارت وجود دارد با این قید که انعطاف پذیری 
بهتری برای دانشگاه میسر است لذا برای تحقق این مهم مدیریت استان 

حمایت های لازم را انجام خواهد داد.
 وی وجــود فارغ التحصیلان مقاطع تحصیــلات تکمیلی بیکار را یکی از 
مصادیق اتلاف منابع کشور دانســت و بر ضرورت تحصیلات متناسب با 
نیازهای روز کشــور تأکید کرد و گفت: تحصیل متناســب با نیاز صنایع 
 و واحدهای تولیدی رویکرد درســت و کارشناســی شــده ای اســت تا
فارغ التحصیلان بر اســاس نیاز بازار و کشور تربیت شوند.  امیری بر لزوم 
فرهنگ سازی در این زمینه تأکید کرد و گفت: فصل مشترک مابین صدا 
و سیما و دانشگاه ملی مهارت ایجاد شود تا با همکاری یکدیگر برنامه های 

اغناع کننده در این زمینه تولید و پخش شود.
 وی در ادامــه افزود: در نظام تعلیم و تربیت فرهنگ ســازی باید همواره 
مورد توجه باشــد؛ اگرچه که فرهنگ به تدریج ســاخته می شود و شکل 
می گیرد اما کاری دقیق و ظریف اســت که نظام تعلیم و تربیت می تواند 

در بستر زمان الزامات تحقق صحیح آن را فراهم کند.
نماینــده عالی دولت در فارس خطاب به رئیس جدید دانشــگاه مهارت 
اســتان خواستار استفاده از ظرفیت های کل استان فارس و بهره گیری از 
افراد شایســته شد و بر استقلال دانشگاه تأکید کرد و گفت: ضمن اینکه 
تأکید دارم دانشــگاه ملی مهارت باید تابع سیاســت های وزارت علوم و 
تحقیقات و فناوری باشــد می خواهم احساس ارزشمندی در اعضا هیئت 
علمی  و دانشــجویان به مراتب افزایش یابد؛ ایــن مهم به عنوان یکی از 
تکالیف ریاســت جدید دانشــگاه شهید باهنر شــیراز مورد ارزیابی قرار 

خواهد گرفت.

رئیس کمیسیون شهرسازی، معماری و هوشمندسازی 
شورای اسلامی  شهر شیراز مطرح کرد: 

عزم راسخ برای حمایت 
از مالکین ساختمان های حامی انرژی های نو

به گزارش ســبحان- مصطفی کیانــی رحیمی، رئیس کمیســیون 
شهرســازی، معماری و هوشمندســازی شورای اسلامی  شــهر شیراز از 

حمایت این کمیسیون از مالکین ساختمان های حامی انرژی خبرداد.
 کیانــی رحیمی  درخصوص انرژی های نو و حمایت اســتفاده از این نوع 
انــرژی برابر مبحث 19 مقررات ملی، اظهار کرد: طرحی در کمیســیون 
معماری، شهرسازی و هوشمندســازی مصوب شد و بنا شد آئین نامه ای 
تهیه شــود تا تبدیل به قوانینی شود که لازم الاجرا است، همچنین مقرر 
شــد به افرادی که از انرژی های نو اســتفاده می کنند و یا ساختمان های 
خــود را به اســتانداردهایی نزدیــک می کنند که جزو ســاختمان های 

حامی انرژی و یا کم انرژی بر است، مشوق هایی اعطا شود. 
 وی در ادامه این مطلب افزود: شهرداری لایحه ای به شورای اسلامی ارائه 
داده که به کمیسیون ارجاع شد، کمیسیون پس از بررسی به این نتیجه 
رســید که تمام آن چیزی که در مقرارت ملی و سایر قوانین شهرسازی 
وجود دارد در لایحه ذکر نشده، بخشی از این قوانین قابلیت اجرا در تمام 
محلات را ندارند، به این شــکل که بعضا مواد اولیه و متریال اجرا در آن 
شــهر محیا نمی شــود، مثلًا در مناطق جنوبی مانند سیستان بلوچستان 
برای اجرا یک نوع مصالحی را می طلبد که شاید در مناطق پربارش مانند 

مناطق شمالی عیناً قابل اجرا نباشد. 
 رئیس کمیســیون معماری، شهرســازی و هوشمندســازی با طرح این 
ســؤال که آیــا ظرفیت های اجرای همه قوانین در شــهر شــیراز وجود 
ندارد؟ خاطرنشــان کرد: بحث به کارشناســی میان شهرداری به عنوان 
طراح آئین نامه و کمیســیون شهرسازی رســید، بنا شد از ظرفیت های 
 علمی  مرکز پژوهش ها استفاده کنیم تا لایحه را آسیب شناسی کرده و به 

شورا ارجاع دهیم.
مصطفــی کیانی رحیمــی  همچنین تصریح کرد: طی آخرین جلســه با 
شهرداری شــیراز، شهرداری ملزم شد که بخش هایی از این قانون از قلم 
افتاده و جای آن با توجه به ظرفیت های علمی  و زیرســاختی که در شهر 
وجود دارد خالی است، اما به سبب وجود قوانین داخلی شورا برای بررسی 
لوایح زمان تمام شــده بود که درخواست دادیم این زمان تمدید شود تا 
نظرات مشــترک مرکز پژوهش ها و کمیسیون را در شورا را ذکر کنیم و 

مورد اعمال قرار دهیم.

سرقت طلاجات از بانوان کهنسال
به گزارش ســبحان- کاووس حبیبي، رئیس پلیس آگاهي اســتان از 
 دستگیري متهم به سرقت به عنف طلاجات از افراد کهنسال و کشف 17 فقره 

سرقت در شیراز خبر داد. 
وی اظهار داشــت: در پي ارســال چند پرونده ســرقت به عنف از بانوان 
کهنسال توسط راکب یک دســتگاه موتور سیکلت در شهرستان شیراز، 
موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهي قرار گرفت.
وي ادامه داد: با انجام اقدامات خاص پلیسي و اطلاعاتي در این خصوص 
یک متهم دســتگیر و مقادیري طلاي مسروقه شامل انگشتر، گردنبند و 

النگو از وي کشف شد. 
حبیبــي افزود: متهــم در بازجویي هاي علمي و پلیســي بــه 17 فقره 
 ســرقت اقرار و در این خصوص یک خریدار اموال مسروقه نیز شناسایي

و دستگیر شد.
رئیس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان فارس با اشاره به اینکه در 
این خصوص پرونده تشکیل و به همراه متهم به دادسرا تحویل داده شد، 
به شهروندان به ویژه افراد مسن و کهنسال توصیه کرد: حتي الامکان در 
ســاعات خلوت و در مکان هاي پرت تردد نکرده و از اعتماد بیجا به افراد 

غریبه جدا خودداري نمایند.

به گزارش سبحان- جشنواره تئاتر فارس که 
از 17آبان ماه با اجرای 12اثر در بخش صحنه ای 
و 6 اثر در بخش خیابانی در شــهر شیراز برگزار 
شده بود با مراسم اختتامیه به کار خود پایان داد 
و مراسم پایانی ســی و پنجمین دوره جشنواره 
تئاتر استانی و دومین جشنواره تئاتر خیابانی با 
حضور شماری از هنرمندان و پیشکسوتان تئاتر 

استان فارس در تالار حافظ شیراز برگزار شد.
در جریــان این رویــداد هنــری؛ نمایش های 
»رومئــو و ژولیــت« بــه کارگردانــی آرمیــن 
حمدی پور، »شــکارچیان نهنگ« به کارگردانی 
عبــاس پرانداخته و »تأثیرات« بــه کارگردانی 
و  صحنــه ای  بخــش  از  پرمشــکانی  دانیــال 
بــه کارگردانــی شــیما  نمایــش »پرســتو« 
 پورســهم الدین از بخش خیابانی به جشــنواره 

فجر راه یافتند.
مهدی مومــن زاده، مدیرکل دفتر امور اجتماعی 
و فرهنگی استانداری فارس در مراسم اختتامیه 
این جشــنواره اظهار کرد: امیدواریم این حرکت 
ارزشــمندی که سال هاســت در مهد فرهنگ و 
هنر یعنی شهر شــیراز شکل گرفته روزبه روز به 

بالندگی بیشتری برسد.
مهــدی مومن زاده بر اســتفاده از قوه تخیل که 
به عنوان ظرفیت عظیمی در درون انســان است 

تأکیــد کرد و گفــت: قوه خیال، تصویرســازی 
معــارف و دانســته ها در درون ماســت؛ بدون 
شــک هنر و هنرمند به ویژه هنرمندان هنرهای 
نمایشی از این ظرفیت درونی برای انتقال معارف 

استفاده می کنند.
او جشــنواره تئاتر را یک دانشگاه انتقال مطلب 
دانســت و گفت: البته این جشنواره در صورتی 
یک دانشــگاه است که نویســندگان، اساتید و 
هنرمندان به آگاهی و دانشــی که باید به جامعه 
منتقل شــود مسلط شده باشــند و سپس این 
دانــش را در یــک تصویرســازی هنرمندانه به 

جامعه ارائه دهند.
مومن زاده بــا اعتقاد به اینکه امــروز جامعه در 
ســطوح مختلف نیازمند آموزش اســت، گفت: 
هنرمندان می توانند در این مسیر نقش بسزایی 
داشــته باشــند؛ البته در تاریخ کشور ایران هم 
فرهنگ تصویرسازی معارف مرسوم بوده و تلاش 
شده عمیق ترین و دقیق ترین مطالب معرفتی در 

قالب تصویر به مخاطب منتقل شود.
مدیــرکل دفتــر امــور اجتماعــی و فرهنگی 
اســتانداری فــارس ابــراز کــرد: امیدواریم که 
متولیان و مسئولان وظیفه خود را به نحو کامل 
بشناســند و برای خدمت بــه هنرمندان تلاش 
کننــد تا فارسِ عظیمی که همــواره در قله بوده 

بیش از پیش بدرخشد.
   پیام جشنواره امسال تلاش، پشتکار و امید 

به آینده بود
حمیدرضــا قانعــی، مدیرکل فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی فارس نیــز گفــت: پیــام جشــنواره 
امســال تلاش، پشــتکار و امید به آینده بود و 
شهرســتان های فارس با هنرمنــدان توانمند و 
اجراهــای قدرتمنــدی در این رویداد شــرکت 
کردند و هنرمندان شیراز هم نشان دادند که این 

شهر همچنان در قله است.

قانعی به کارگیری تیم حرفه ای و خوب داوری در 
هــر دو بخش نمایش های صحنه ای و خیابانی را 
از مهمترین ویژگی های جشنواره امسال دانست 
و گفت: تمام تلاش خود را برای برگزاری خوب 
این جشــنواره به کار گرفتیم و تــا آنجایی که 
برایمان مقدور بود سعی کردیم امکانات مناسبی 
را جهــت میزبانی فراهم کنیم؛ جا دارد به خاطر 
کمبودها و کاستی هایی که در این رویداد وجود 
داشــت از همه گروه های حاضــر در این رویداد 

عذرخواهی کنم.

و  اندیشه ها  مبادله  برای  فرصتی  جشنواره    
تجربیات هنری

زهرا ســعیدی، دبیر ســی و پنجمین جشنواره 
تئاتر فارس هم با اعتقاد به اینکه شــیراز شهری 
اســت که مهد فرهنگ هنــر و ادب ایران زمین 
اســت، گفت: جشــنواره تئاتر فرصت فرخنده و 
نیکویی اســت تا هنرمندان نه تنهــا با الهام از 
میراث فرهنــگ گرانبهای شــهر و دیار خود و 
آمیزش آن با تازه های هنری، نقشی نو رقم بزنند 
بلکه محلی اســت تا هنرمندان فرصتی بیابند تا 
 اندیشه ها و تجربیات هنری خود را نیز با یکدیگر 

مبادله کنند.
سعیدی افزود: بدون شک به دلیل شرایط مالی 
حاکم در ادارات دولتی گروه های شرکت کننده، 
برگزارکننــدگان و داوران جشــنواره به زحمت 
افتادند و فشــار کاری زیادی را متحمل شــدند 
اما مفتخریم که این فعالان و دوستداران عرصه 
تئاتر با همه سختی ها از پا ننشستند و جشنواره 

را با سرافرازی به پایان رساندند.
تمامی هنرمنــدان،  از  قدردانــی  ضمــن  وی 
برگزارکنندگان و حامیان جشــنواره گفت: امید 
که در آینده نزدیک اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی تالارهای تخصصــی تئاتــر متعلق به 

خودش داشته باشد و محتاج غیر نباشد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس:

 پیام جشنواره امسال تلاش، پشتکار و امید به آینده بود

به گزارش سبحان- جلســه کمیسیون شهرسازی 
شورای اسلامی شهر صدرا با حضور معاون شهرسازی 
شــهرداری صدرا و دعوت از مشاور طرح تفصیلی این 
شــهر برگزار شــد. حمید صادقی، رئیس کمیسیون 
شهرسازی شورای اســلامی  شهر صدرا در این جلسه 
با بیان اینکــه موضوع اصلی بررســی طرح تفصیلی 
شهر صدرا اســت، اظهار داشت: مشاور طرح تفصیلی 
به عنوان مجری طرح، بر اســاس وظایف کلی و موارد 
مشخص شده در قرارداد، کار خود را پیش می برد. اما 
بــرای اینکه این طرح به خواســته ها و نیازهای مردم 
نزدیک تر باشد، مشاور را در جریان مشکلات مردم در 
طرح قدیمی قرار می دهیم تا این مســائل تا جایی که 
دســت به ضوابط نخورد و قانون اجازه دهد، در طرح 

تفصیلی جدید اعمال شود. 
وی افزود: »با توجه به آشــنایی شــهرداری و شورای 
شــهر با مشــکلات مردم، این امکان وجــود دارد که 
این مشــکلات به نحو بهتری به مشــاور ارائه شود و 
در صورت ممکن در طرح دیده شــود. تلاش می کنیم 
از طریق همفکری و تعامل با مشــاور هم شاکله اصلی 
طرح دست نخورد، هم قوانین رعایت شود و در نهایت 
به ســود مردم پیش برویم.« صادقی خاطرنشان کرد: 
»در مسائلی که مراجعه کنندگان به شهرداری مطرح 
کرده اند، مشــکلات مشــترکی وجود داشت که این 
جلســه به منظور بررسی این مســائل با مشاور طرح 
تفصیلی برگزار شــد.«وی در تشــریح مسائل مطرح 
شــده، به توپوگرافی نامنظم در شــهر صدرا اشــاره 
کرد و گفت: »می بایســت ضوابط آن بر اساس شیب 
زمین تعریف شــود و به همین دلیل موضوع افزایش 
تراکم در این منطقه مطرح شد. همچنین، درخواست 
تغییر ضابطه مســکونی 60_120 به 60_1۸0 نیز از 
درخواســت های متعدد مراجعه کنندگان بود.« رئیس 
کمیسیون شهرسازی با تأکید بر هدف ساماندهی این 
مناطق گفت: »طبق گفته مشــاور، تعمیم این ضابطه 
در کل محدوده شــهر با افزایش جمعیت، بدون رشد 
خدمات روبرو خواهد شد. بنابراین، مقرر شد به صورت 
لکه ای در مکان های پردرخواســت و با شــرط تأمین 

خدمات، این تغییر ضابطه را اعمال شود.« 
صادقی همچنین به درخواســت های شهروندان برای 
تجاری سازی در بلوارها و شریان های اصلی شهر اشاره 
کرد و گفت: »این درخواست ها به مشاور منتقل شده 
تا در طرح تفصیلی لحاظ گردد. مشــاور پذیرفت که 
به صــورت موردی از ســوی شــهرداری در بلوارها و 
خیابان هایی که شــرایط و قوانین اجازه دهد، پس از 

بررسی و در صورت امکان، در طرح اعمال شود.« 
وی به بافت اولیه صدرا نیز اشــاره کرد و گفت: »شهر 
صدرا دارای قدمت ۳0 ســاله اســت و بافت اولیه آن 
دارای معابر باریک و کم عرض است که امروزه ظرفیت 

تردد خودرویی را ندارد. از مشــاور خواسته ایم که در 
طراحی معابر با دقت و ظرافت بیشــتری عمل کند.« 
رئیس کمیســیون شهرســازی صدرا افزود: »اعمال 
موارد مذکور به گزارش مشــاور ترافیکی منوط شده 

که این موضوع نیاز به پیگیری دارد.« 
وی چالش های موجــود در بلوار حافظ را نیز از دیگر 
مسائل مطرح شده با مشاور عنوان کرد و گفت: »وجود 
واحدهــای تجاری-کارگاهی و تجاری-خدماتی مانند 
کارواش و مکانیکــی در این بلوار نارضایتی مردم را به 
همراه داشته اســت.« صادقی تأکید کرد: »ما ناگزیر 
هســتیم براســاس قانون عمل کنیم. ورودی شــهر 
طراحی ویژه و خاص خود را می طلبد که این موضوع 
نیاز به بررســی های دقیق دارد. پیشنهاد ما این است 
که ضلع شمالی بلوار حافظ به عنوان پیاده رو سلامت 
زیباسازی شود تا ورودی شهر از نظر ظاهری نیز نظم 

بیشتری پیدا کند.« 
وی به موضوع ارتفاعات شــهر صدرا نیز اشاره کرد و 
گفت: »اراضی بعضی تعاونی ها وارد حریم های طبیعی 

شده و در این باره سند دارند. 
مذاکرات نشان داد که این پهنه های طبیعی همچنان 
در نقشــه طرح تفصیلی جدید حفظ خواهد شــد.« 
صادقی افــزود: »ارتفاعات در حــال حاضر در تملک 
شرکت عمران اســت و ما باید راهکاری برای تحویل 
گرفتن این ارتفاعات پیدا کرده و پس از آن به ســمت 
زیباســازی و پیاده سازی طرح های گردشگری حرکت 
کنیم. طرح ها باید عام المنفعه باشــند و همه مردم از 

آن بهره مند شوند.« 
اسلامی شهر  رئیس کمیســیون شهرسازی شــورای 
صدرا در پایان خاطرنشان کرد: »ما صدرا را شهر سبز 
می دانیــم و امیدواریم با تحویل ارتفاعات از شــرکت 
عمران، امکان تحقق مصداق شــهر سبز صدرا فراهم 
شــود و کمربند ســبز ارتفاعات عملیاتی گردد. طرح 
تفصیلی باید به سمت توســعه متوازن و حفظ منابع 
شــهر حرکت کند و خروجی آن نیازهای مردم را رفع 

کند.

به گزارش ســبحان-محمدعلی چوبینی، رئیس سازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشــی شــهرداری شــیراز گفت: آئین پایانی جشنواره 
ملی ادبیات کودک و نوجوان شــیراز در طلیعه روز کتاب و کتابخوانی 
برگزار می شــود. چوبینی با بیان اینکه جشنواره ملی ادبیات کودک و 
نوجوان شــیراز با همراهی مرکز مطالعات ادبیات دانشــگاه شیراز در 
بخش علمی برگزار می شــود، افزود: دبیرخانه دائمی  این جشــنواره با 
آئین نامه مشــخص در سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
شیراز تشکیل شد و در گام نخست قصد داریم پیشنهاد ثبت جشنواره 
را در کنار دو جشنواره بزرگ حوزه کودک یعنی فیلم کودک اصفهان 
و تئاتر کودک همدان در تقویم رویدادهای ملی با جلب مشــارکت و 

موافقت وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی  به ثبت برسانیم. 
معاون فرهنگی شــهردار شــیراز تصریح کرد: جایگاه شیراز در حوزه 
ادبیات کودک چه در فضای دانشــگاهی با وجود مرکز ادبیات کودک 
دانشــگاه شــیراز و چه تألیف و تولیــدِ آثار بــا چهره هایی همچون 
زنده یاد سوســن طاقدیس، احمد اکبرپور، بهمن پگاه راد و همچنین 

گروه های مردم نهاد و انجمن های تخصصی ادبیات کودک، در کشــور 
بسیار برجســته است. چوبینی، تربیت نســل دانا، آگاه و شهروندانی 
مسئولیت پذیر را از وظایف ذاتی شهرداری در حوزه شهروندی دانست 
و خاطر نشان کرد: کلان شهر شیراز با حمایت از این جشنواره، رویکرد 
تکریم بــزرگان ادبیات کــودک، تقویت جایگاه ادبی شــهر و تحقق 
جلوه های سبک زندگی ایرانی- اسلامی  را در چشم  اندازی روشن پیش 
 روی خود می بیند که این مفهوم در طراحی پوستر جشنواره نیز دیده 

جلوه کرده است. 
وی با اشاره به اینکه دوره نخست جشنواره به رمان نوجوان اختصاص 
دارد، اضافه کرد: در دوره نخست، توسط یک تیم تخصصی در دانشگاه 
شــیراز و دســت کم 15 داور بررسی شــده و علاوه بر معرفی دو اثر 
برگزیده و 5 اثر شایسته تقدیر از یکی از تأثیرگذارترین شخصیت های 

ادبیات کودک و نوجوان تقدیر ویژه به عمل می آید. 
رئیس ســازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهردار شیراز ادامه داد: 
برجسته  ترین چهره های رمان کودک و نوجوان همچون فرهاد حسن زاده، 

حمیدرضا شاه ابادی، جمشــید خانیان، عباس جهانگیریان، علی اصغر 
ســیدآبادی و احمد اکبرپور در این مراســم حضــور دارند و مصطفی 
رحماندوست و جمعی دیگر از فعالان و بزرگان ادبیات کودک مهمان 
ویژه شــیراز خواهند بود. چوبینی با بیان اینکه آئین پایانی جشنواره 
ملی ادبیات کودک و نوجوان شــیراز فردا از ساعت 15 تا 17 در تالار 
حافظ شــیراز برگزار می شود، اظهار کرد: دو کارگاه تخصصی با حضور 
و سخنرانی مصطفی رحماندوست و حمیدرضا شاه آبادی نیز پنجشنبه 
ســاعت ۸:۳0 تا 12 برای دانش افزایی نویســندگان و شاعران حوزه 

کودک شیراز در حاشیه جشنواره برگزار می شود.

رئیس کمیسیون شهرسازی شورای اسلامی  شهر صدرا:

 مشکلات شهروندان در طرح تفصیلی جدید 
لحاظ می شود

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری شیراز: 

»جشنواره ملی ادبیات کودک و نوجوان« شیراز برگزار می شود

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی فارس:

موضوع استقلال شوراهای حل اختلاف با حساسیت بازنگری شود

بــه گــزارش ســبحان- مراســم تکریــم و معارفــه رئیــس 
دانشــگاه علــوم پزشــکی شــیراز در مجموعه ســینا و صــدرا این 
 دانشــگاه برگزار شــد کــه در آن از زحمات ســیدوحید حســینی 

قدردانی و بصیر هاشمی به عنوان رئیس این دانشگاه معارفه شد.
نماینده ولی فقیه در اســتان فارس در این مراسم، هدف نهایی تمامی 
تلاش های دانشگاه و کشور را ارائه خدمت به مردم عنوان کرد و در این 
مسیر از مسئولان کشوری خواست تا نگاه ویژه ای به مجموعه سلامت 

فارس داشته باشند. 
لطف ا... دژکام با بیان اینکه دانشگاه علوم پزشکی شیراز توانمندی بالایی 
 در حوزه بهداشــت و درمان دارد، خواستار توجه به این ظرفیت ها شد. 
سیدبصیر هاشمی، سرپرست دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی 
درمانی شیراز نیز در این مراسم، محور توسعه اهداف مجموعه سلامت 
فارس را وفاق و همدلی برشمرد. هاشمی، رفع دغدغه های کارکنان را 
از اولویت های تیم مدیریتی دانشگاه علوم پزشکی شیراز برشمرد و در 
این مسیر، خواســتار تقویت وفاق و همدلی در تمامی مجموعه شد و 
اظهار کرد: با وجود چالش هــای موجود، مصصم آمده ام و تمام تلاش 
خود را در کنار اساتید دانشگاه، همکاران و مسئولان کشوری و استانی 
به کار می بندم تــا همکارانم در مجموعه دانشــگاه و مردم به عنوان 
مخاطبان حقیقی خدمات دانشگاه، از شرایط مطلوبی برخوردار باشند. 
وی، دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز را دارای قدمتی طولانی با حضور 
اساتید بزرگ و حوزه های فعالیت گسترده در خاک پهناور فارس عنوان 

کرد که مدیریت آن، رسالتی سنگین محسوب می شود. 
سرپرســت دانشگاه علوم پزشکی شــیراز ادامه داد: همچنین رویکرد 
مجموعه مدیریتی دانشگاه، بهره مندی از تجربیات اساتید پیشکسوت 

دانشگاه، در کنار نیروی انسانی کارآمد، خلاق و توانمند است. 
هاشمی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان جایگاه دانشگاه علوم 
پزشکی شیراز در کشــور و حجم بالای مراجعه بیماران برای دریافت 
خدمات ســلامت محور، بهبود ارائه خدمات مناســب در این زمینه را 

نیازمند نگاه ویژه مسئولان کشوری دانست. 
وی همچنین با اشــاره به تأکید رئیس جمهور بــر وفاق و همدلی در 
کشور، در کار شایسته گزینی و عدالت محوری، بر تمرکز بر تحقق این 
اهداف در مجموعه دانشــگاه تأکید کرد و افزود: امنیت و آرامش امروز 
کشور را مدیون شهدا، ایثارگران و جانبازان هستیم و مجموعه دانشگاه 

با تلاش شبانه روزی، برای خدمت در عرصه های مختلف می کوشد.
   سلامت نقشی تاثیرگذار بر نظام اجتماعی دارد

 حجــت ا... رضایی، سرپرســت معاونت سیاســی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری فارس با اشــاره به نظام های مختلف در کشور شامل نظام 
اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، سیاسی و امنیتی گفت: هرگونه آسیب 
در نظام اقتصادی، آســیب به نظام اجتماعی و سپس نظام فرهنگی را 
به همراه دارد که در ادامه، موجب بر هم خوردن تعال در نظام سیاسی 
و نظام امنیتی می شــود. رضایی با اشــاره به اثرگذاری نظام سلامت 
کشــور بر نظام اجتماعی، بر تصمیم گیری و اقدام هوشمندانه در این 
حوزه به عنوان بخشی از مجموعه بزرگ کشور و گامی به سوی حفظ 
تعــادل دیگر نظام ها تأکید کرد. وی با بیان اهمیت توجه به مطالبات 
و خواســته های کارکنان نظام سلامت، برای مسئولان جدید دانشگاه 
علوم پزشکی شیراز در مسیر ارتقای سلامت استان، ابراز امیدواری کرد.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی شیراز بیان کرد:

توسعه اهداف مجموعه سلامت فارس بر محور وفاق و همدلی



دانستنی

فواید پسته برای تقویت بینایی

مطالعه ای 
یــد  جد

داده  نشــان 
است که افزودن 

پسته به رژیم غذایی می تواند به بهبود سلامت چشم ها و 
تقویت بینایی کمک کند. این مطالعه که بر تأثیر پسته بر 
تراکم نوری رنگدانه ماکولا متمرکز است، نشان می دهد که 
مصرف روزانه پسته به مدت ۱۲ روز می تواند به طور قابل 

توجهی سلامت چشم ها را بهبود بخشد.
 طبق نتایج پژوهش جدیدی که توســط دانشــکده علوم 
و سیاســت تغذیه فریدمن در دانشگاه تافتس انجام شده، 
خوردن روزانه ۵۰ گرم پسته )معادل یک مشت( می تواند 
بهبود چشــمگیری در سلامت تراکم نوری رنگدانه ماکولا 
داشته باشــد. ماکولا ناحیه ای حساس و کوچک در مرکز 
شبکیه چشــم است که مســئول دید مرکزی، رنگ ها و 
جزئیات بصری اســت. این بخش از چشم برای حفظ دید 

واضح و دقیق بسیار حیاتی است.
این مطالعه نشــان داد که مصرف پســته به مدت ۱۲روز 
باعث افزایش ســطح لوتئین )یک رنگدانه گیاهی( در 
بدن می شود. لوتئین یک ترکیب طبیعی است که به 
محافظت از لکه زرد در شبکیه چشم کمک می کند و 
از آسیب های ناشی از نور آبی )که از صفحات نمایش یا 
نور خورشید منتشر می شود( محافظت می نماید. افزایش 
ســطح لوتئین به وضوح و کنتراست دید کمک می کند 
و باعــث کاهش تابش خیره کننــده در محیط های پرنور 
می شــود.یکی از مهم ترین بیماری های مرتبط با کاهش 
بینایی در افراد بالای ۶۰ ســال دژنراسیون ماکولا است. 
ایــن بیماری معمولاً در مراحــل ابتدایی با علائمی  مانند 
تاری دید یا اختلال در وضوح رنگ ها شروع می شود و در 
صورت پیشــرفت می تواند به نابینایی منجر شود. عوامل 
خطر اصلی این بیماری شــامل ســیگار کشیدن، سابقه 

خانوادگی، اضافه وزن و فشار خون بالا است.
اما جالب است بدانید که دژنراسیون ماکولا فقط مختص 
افراد مسن نیست و در برخی افراد جوان تر نیز ممکن است 
رخ دهد. در مراحل ابتدایی این بیماری، درمان با استفاده 
از تغذیه مناسب یا مصرف مکمل ها می تواند تأثیر زیادی 

در کاهش پیشرفت بیماری داشته باشد.
پسته یکی از منابع غنی از لوتئین است، رنگدانه ای گیاهی 
که به محافظت از شبکیه در برابر آسیب های ناشی از نور 
آبی کمک می کند. طبق نتایج مطالعه، میزان لوتئین افراد 
شرکت کننده پس از شــش هفته مصرف روزانه پسته به 
طور قابل توجهی افزایش یافت و در پایان ۱۲ هفته، میزان 

لوتئین موجود در بدن آنها دو برابر شد.
علاوه بر لوتئیــن، زآگزانتین یکی دیگــر از رنگدانه های 
گیاهی اســت که می تواند در کاهش خطر دژنراســیون 
ماکولا مفید باشد. این آنتی اکسیدان محلول در چربی که 
در مواد غذایی مانند فلفل نارنجی، کلم پیچ و نخود ســبز 
یافت می شــود، برای کاهش التهاب و محافظت از سلامت 

چشم بسیار موثر است.
پســته بــا داشــتن ترکیبات مفیــد دیگــری همچون 
آنتی اکسیدان ها و اســیدهای چرب غیراشباع می تواند به 
کاهش استرس اکسیداتیو در بدن کمک کرده و از سلامت 
چشم ها، پوست، مغز و حتی قلب محافظت کند. بنابراین، 
افزودن پسته به رژیم غذایی نه تنها به تقویت بینایی کمک 
می کند، بلکه می تواند به عنــوان یک منبع طبیعی برای 

حفظ سلامت عمومی بدن نیز مفید باشد.
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طرح روزحدیث روز

»ایستگاه خیابان روزولت« 
با تقریظ مقام معظم رهبری منتشر می شود

محمد محبوبی، مؤلف کتاب »ایستگاه 
خیابان روزولت« گفت: این کتاب همراه 
بــا تقریظ مقام معظم رهبــری دوباره 

منتشر خواهد شد.
محمد محبوبی، مؤلف کتاب »ایستگاه 
خیابان روزولت« گفت: کتاب »ایستگاه 
خیابــان روزولت« همراه با تقریظ مقام 
معظم رهبری دوباره منتشر خواهد شد.
حضــرت آیت ا... خامنــه ای اخیراً پس 
از مطالعــه کتــاب »ایســتگاه خیابان 
روزولــت« روایتــی از تســخیر لانــه 
جاسوسی آمریکا با استفاده از اسناد به 
دست آمده از سفارت در تقریظی از این کتاب و نویسنده آن تقدیر کرده و آن 
را گزارشی متقن و پرفایده از یک حادثه مهم در تاریخ انقلاب دانستند که »باید 
از نویسنده این کتاب و تلاش ارزشمندش به خاطر اقدام هشیارانه اش در این 
عرصه مهم قدردانی شود«روایت کتاب از ساختار اطلاعات پایه سفارت آمریکا 
در دوره پهلوی آغاز می شود و نحوۀه تحول این ساختار پیچیده در دوره انقلاب 
اســلامی را بیان می کند. همین ســاختار منجر به فعالیت های مداخله جویانه 
سفارت آمریکا در برابر انقلاب ایران در سال ۱3۵8 شد. سپس با تکیه بر اسناد 
دیده نشــده، به بررسی واقعه تسخیر و پیامدهای آن تا زمان آزادی گروگان ها 
پرداخته می شــود. این کتاب را می توان نخســتین »روایــت ایرانی« از واقعه 
تسخیر ســفارت آمریکا در تهران دانست.در توضیح عنوان این اثر، در مقدمه 
کتاب آمده: »نام کتاب، ایستگاه خیابان روزولت، گویای آن است که نمایندگی 
سیاسی آمریکا در تهران که در امتداد خیابان شهید مفتح )روزولت سابق( قرار 
داشت، بیش از آنکه یک سفارتخانه با مأموریت های دیپلماتیک باشد، ایستگاه 
سازمان ســی آی ای با مأموریت های اطلاعاتی و عملیاتی بود. دیگر آنکه واقعه 
۱3 آبان ۱3۵8 یک مقطع حیاتی در ســپهر سیاســت ایران است و بازیگران 
و ناظران سیاســی لاجرم باید در این ایســتگاه توقف کنند و موضع خود در 
برابر این رویداد را روشن سازند.«از دیگر برجستگی های این اثر، رمزگشایی از 
اسناد رشته شده و رونمایی از برخی عوامل و همکاران ایرانی سی آی ای پس از 
 پیروزی انقلاب اسلامی است؛ افرادی که تا پیش از این هویت نامعلومی داشتند.

یکرمانفانتزیجوانپسند؛

زمانی که نفرین پیوند عاشقانه می آفریند
 کتاب »کاستورها و تاج ها« به انگلیسی 
» Casters and Crowns« نوشــته 
الیزابت لوهم نویســنده آمریکایی یک 
رمان فانتزی جوان پســند است که در 
تاریخ ۱اکتبر ۲۰۲4 توســط انتشارات 
شــدو مانتین در 384 صفحه منتشر 
شــد. این داستان در فضایی پرتنش و 
جادویی جریان دارد و ترکیبی از عشق 

و ماجراجویی را به نمایش می گذارد.
در این رمان، شــاهد ماجرای شاهزاده 
آریا هســتیم که تحــت نفرینی قرار 
می گیرد و مجبور اســت شب ها بیدار 
بماند، در حالی که سایر اهالی قصر در خواب هستند. اگر آریا موفق به شکستن 
این نفرین نشود، این بلا به خواهر کوچکترش منتقل خواهد شد. برای رهایی 
از این وضعیت، آریا به کمک بارون ریوز، یک کاستور جوان و جذاب، نیاز دارد، 
اما اعتماد به یک کاستور که از قلمروی دیگر است خود چالشی بزرگ برای او 
است، زیرا بسیاری از مردم نسبت به کاستورها بی اعتماد هستند.همکاری بین 
آریا و بارون در نهایت به پیوندی عاطفی منجر می شود، و این دو با نامه نگاری 
و نوشــتن، رابطه خود را عمیق تر می کنند. آنها در مسیر تلاش برای برقراری 
صلح در پادشاهی و مقابله با دشمنان، با مسائل اخلاقی و چالش های شخصی 
روبه رو می شوند، از جمله ترس و تعصباتی که نسبت به کاستورها و جادوگران 
وجود و اختلافات بین نسلی که سال ها ادامه یافته است.این رمان با نگاهی به 
موضوعات عشق، تفاهم و سازش در ژانرهای فانتزی، عاشقانه، تخیلی، افسانه ای 
و خانوادگی داســتانی جذاب و پر از پیچ و تاب های احساســی و هیجان انگیز 
را ارائــه می دهــد که مخاطبان به ویــژه محاطبان جــوان را به خوبی جذب 
 می کند. الیزابت لوهم که با کتاب هایی همچون »زیبایی دوباره متولد شــد« 
و »آسترا ریماید« وارد دنیای نویسندگی شد، در این رمان با خلق شخصیت های 
قوی و سیستمی پیچیده از جادو، اثری ماندگار خلق کند که برای علاقه مندان 

به ژانر فانتزی بسیار رضایت بخش خواهد بود.

هوش مصنوعی یک زن نابینا را درمان کرد

فن آوری

عکس خبر

 جشنواره سالانه شتر- پوشکار هند

 دهمین دوره مسابقات بین المللی قایقرانی انفرادی وندی گلوب- فرانسه

نتانیاهو:یکگامتاپیروزینهایى
فاصلهداریم

منبع-باشگاهخبرنگاران

قاب امروز

عکس : صبا نیک  منش  بازار فرش

پزشکی 

مصرف این خوراکی ها با معده خالی ممنوع 
 شــاید از دلایل دقیق منع خوردن این خوراکی ها با معده 
خالی مطلع نباشــید امــا به طور کلی مصــرف غذاهای 
نامناســب پیــش از صبحانه و به صورت ناشــتا می تواند 
پوشــش معده را تحریک کند، قند خون را افزایش دهد یا 

تعادل سیستم گوارشی را مختل کند.
 خوردن غذاهای مناسب با معده خالی برای حفظ سلامت 
گوارش و سلامت کلی بسیار مهم است اما برخی غذاها هم 
هستند که خوردن آنها به شکل ناشتا می تواند آسیب هایی 

داشته باشد.
در این مطلب به چند ماده غذایی برای اجتناب از خوردن 

با معده خالی اشاره کرده ایم.
مرکبات: در حالی که مرکباتی مانند پرتقال، گریپ فروت 
و لیمو سرشــار از ویتامین C و آنتی اکســیدان هستند، 
خوردن آنها با معده خالی می تواند باعث ناراحتی شــود. 

اســیدیته بالای این میوه ها می تواند پوشش 
معده را تحریک کنــد و منجر به ریفلاکس 
اســید، نفخ یا سوزش سر دل شود. اسیدیته 
بالای مرکبــات می تواند باعــث تحریک یا 
سوزش ســر دل شود و می تواند تولید اسید 
معده را افزایش دهد و منجر به ناراحتی شود.
قهوه: برای بسیاری از مردم، یک فنجان قهوه 
اولین چیزی اســت که در صبح به سراغش 

می آیند. 
در حالی که قهوه باعث افزایش سریع انرژی 

می شود، نوشــیدن آن با معده خالی می تواند 
مشــکل ساز باشــد. کافئین موجود در قهوه تولید 

اسید معده را تحریک می کند، اما وقتی غذایی برای جذب 

آن وجود نداشــته باشــد، می تواند به مرور زمان منجر به 
رفلاکس اســید، سوزش سر دل یا زخم معده شود. علاوه 
بر این، قهوه می تواند باعث کم آبی بدن شود، به ویژه زمانی 

که بدون غذا مصرف شود.
غذاهای اودیه دار تند: این غذاها، اگرچه طعم دار هســتند، 
اما با معده خالی می توانند بســیار تند باشند. وقتی بدون 
هیچ غذایــی برای تخفیــف اثر ادویه ها مصرف شــوند، 
می توانند باعث افزایش تولید اسید معده شوند. این ممکن 
اســت منجر به ناراحتی، مانند رفلاکس اسید، سوزش سر 
دل، یا حتی گاســتریت شود. علاوه بر این، برخی ادویه ها 
می توانند پوشــش معده را تحریک کرده و در برابر التهاب 

آسیب پذیرتر کنند.
ماســت: اگرچه ماســت به طور کلی یک خوراکی سالم 

مــا در نظــر گرفته می شــود،  ا
آن  مصــرف 

بــا معده 

خالی ممکن اســت بهترین ایده نباشد، به خصوص برای 
کســانی که معده حساسی دارند. اســیدیته بالای ماست 
می تواند با اسید معده تداخل داشته باشد و باعث تحریک 
یا ناراحتی شــود. علاوه بر این، باکتری های زنده موجود 
در ماست، که برای سلامت روده مفید هستند، می توانند 
توسط محیط اسیدی مختل شوند و اثربخشی آنها کاهش 

پیدا کند.
شــیرینی: غذاهای شیرین مانند شــیرینی ها، کیک ها و 
غلات شیرین ممکن اســت راهی شیرین برای شروع روز 
به نظر برســند، اما زمانی که با معده خالی مصرف شوند 
می توانند ســطح قند خون را افزایش دهند. این منجر به 
انفجار ســریع انرژی و به دنبال آن ســقوط شدید انرژی 
)افزایش و ســقوط سریع قند خون( می شــود و به شما 
احســاس تنبلی و تحریک پذیری می دهد. علاوه بر این، 
مصرف غذاهای شــیرین با معده خالی می تواند باعث نفخ 

و سوء هاضمه شود.
غذاهای سرخ شده: این غذاها مانند سیب زمینی سرخ 
کرده، دونات یا مرغ ســرخ شده سخت هضم می شوند. 
خوردن غذاهای ســرخ شــده با معده 
خالــی می تواند سیســتم گوارش را 
بیش از حد تحت فشــار قرار دهد 
و منجر به سوء هاضمه و نفخ شود. 
محتــوای چربی بــالا در غذاهای 
ســرخ شــده همچنین می تواند 
ســرعت هضم را کم کند و امکان 
دارد باعــث ناراحتی یــا حتی حالت 

تهوع شود.

یــک زن نابینای اهل پرتغــال در انگلیس تحت عمل 
جراحی پیشگامانه چشم با هوش مصنوعی قرار گرفت 

و بینایی خود را به دست آورد.
یک زن نابینای 3۱ ســاله پرتغالــی بینایی خود را به 
لطــف یک عمل جراحی لیزیک پیشــگامانه با هوش 
مصنوعی به دســت آورد. ظهور هوش مصنوعی، عصر 
رشد و پیشــرفت تصاعدی در زمینه علوم پزشکی را 
رقم زده اســت. در ســال های اخیر، فناوری پزشکی 
مــدرن گام های بزرگی رو به جلو برداشــته اســت و 
 آینده ای پــر از امکانات بی شــمار را نویــد می دهد.
یکــی از این دســتاوردهای انقلابــی، ترکیب هوش 
مصنوعی با جراحی لیزر است که به تازگی در کلینیک 

فوکوس در لندن انگلیس به دست آمده است.
پاتریشــیا اولین فرد در بریتانیاســت کــه این درمان 

پیشرفته را دریافت کرده است.
این تکنیــک ابداعی عــلاوه بر بازگردانــدن بینایی، 
همچنین بر اســاس گزارش ها این قابلیت را دارد که 
 مرزهای توانایی یک چشم عادی انسان را نیز جابجا کند.

بر اساس این گزارش، بینایی گونسالوس پس از عمل 
جراحی اکنون بهتر از دید طبیعی ۲۰/۲۰ اســت. وی 
که اهل پرتغال اســت، اخیراً از دانشگاه آکسفورد فارغ 
التحصیل شده اســت. او در کودکی به آستیگماتیسم 
شدید و نزدیک بینی حاد مبتلا شد و از سنین پایین با 

مشکلات شدید بینایی دست و پنجه نرم کرد.
گونسالوس حدود ۶۵۰۰ پوند برای این جراحی هزینه 
کرد که با اســتفاده از یک فناوری اســکن با فناوری 
پیشــرفته، یک همزاد دیجیتالی از چشــمان او ایجاد 

کرد. 
ســپس یک نرم افزار هوش مصنوعی توانست حدود 
آن  روی  را  درمانــی  لیــزر  مختلــف  روش   ۲۰۰۰
شبیه ســازی و ارزیابی کند تا نتیجه نهایی کل فرآیند 

را بهینه کند.

 جشنواره گل های داوودی- باغ گیاه شناسی ملی ایران

  آغاز برداشت سیب - باغات سپیدان فارس

سواد زندگی

ترسی به نام آمپول برای کودکان

ادبیات

 مسابقات قهرمانی پارکور- تبریز

ترس از آمپول در اکثر کــودکان وجود دارد. 
ایــن والدین هســتند که باید با اســتفاده از 
راهکارهای مختلف به فرزندشان در این مواقع 

آرامش دهند. 
برای از بیــن بردن ترس از آمپول در کودکان 
لازم اســت کودک مهارت هــای مقابله با این 
ترس را یاد بگیرد. نکته مهمی که والدین باید 
به آن توجه کنند، کمک به فرزندشــان جهت 

غلبه بر این ترس است.
اگــر تــرس از آمپــول در کــودکان یا حتی 
بزرگسالان به قدری زیاد شود که مانع از تزریق 

آن به فرد شود، ممکن است فرد دچار بیماری شناخته 
 شده ای به نام »ســوزن هراســی« یا »تریپانوفوبیا« 

شود. 
در این حالت نوعی ترس شــدید از ســوزن و هر نوع 
تزریقی در فرد ایجاد می شــود. در این میان ترس از 

آمپول شایع ترین آنهاست.
 با کودک درباره عملکرد آمپول صحبت کرده 

و به او دروغ نگویید
از جملــه مهم ترین کارهایی که والدین در این زمینه 
می توانند انجام دهند این اســت کــه با کودک خود 
درباره آمپول و نحوه عملکرد آن صحبت کنند و این 
کــه چگونه به او کمک می کند تا بهبود یابد. نباید به 
کــودک به دروغ بگویند که آمپول درد ندارد. بلکه به 
سادگی و صادقانه پاسخ دهند، بله، درد دارد، اما فقط 

برای چند ثانیه.
همچنین 
قبل  اگر 
رفتن  از 

به مراکز درمانی، کودک از شــما پرســید که آیا قرار 
است آمپول بزنند، به دروغ نگویید که آمپول نمی زنند. 
بگویید:»ممکن است امروز نیاز به آمپول داشته باشی، 
اما مطمئن نیســتم که امروز انجام شود«. صداقت و 
دادن اطلاعات مفید برای آماده کردن کودک، بسیار 

کمک کننده است. 
باید کودکان را برای این کار آماده کنیم. بهتر اســت 
توضیح دهیم کــه زدن این آمپول به آنها چه کمکی 

می کند.
 به کودک بگویید قبل از تزریق، نفس عمیق 

 بکشــد
برای کودکان بزرگ تر این روش از جمله تکنیک های 
کمک کننده اســت. شما می توانید به آنها بگویید که 

قبل از تزریق، نفس عمیق کشــیده، آن را نگه 
داشته باشند در این حین، سرنگ را به آرامی  به 
بدنش وارد کنید. در این شیوه، حواس و تمرکز 

کودک روی تنفس و آرامش است.
 با دادن پاداش به کودک برای او انگیزه 

ایجاد کنید
در برخــی از مواقــع قول یک پــاداش کوچک 
 می تواند در کودک ایجاد انگیزه کرده و به کاهش 
درد کمک کند. البته والدین در این موارد نباید 
قول هدایای عجیب و غریب بدهند که نتوانند از 
عهده آن برآیند یا کودک را نسبت به این قضیه 

شرطی کنند.
 ذهن کودک را از موضوع آمپول زدن منحرف 

کنید
والدین می توانند در این شــیوه با استفاده از وسایلی 
مانند گوشــی که در حال حاضر کــودکان زیادی به 
آن وابســته هســتند می توانند برای منحرف کردن 
ذهن فرزندشان قبل از تزریق، در اتاق انتظار استفاده 
کنند، به طوری که آنها حواس شــان نسبت به آمپول 
کاملًا پرت شود. همچنین برای آرامش و حواس پرتی 
کودک حین تزریق آمپول، وسایل مورد علاقه او مانند 
یک اسباب بازی سرگرم کننده یا عروسک جدید او را 
به همراه داشته باشید. برای مثال از کودکتان بخواهید 

عروسکش را به پزشک معرفی کند.


